
در کارگروه سلامت و امنیت غذایی استان قم مطرح شد

انتقاد ازعدم رعایت دستورالعمل های بهداشتی دربرخی نانوایی ها

تعیین تکلیف تهیه لباس فرم دانش آموزی در شرایط کرونایی؛

ممنوعیت معرفی خانواده ها به تولیدی ها 
برای تهیه لباس فرم 

27ذوالحجه 1٤٤1   17 آگوست2020   شماره 5097  سال بیست وسوم   2000 تومان دوشنبه  27 مرداد 1399 

معاون کل وزارت بهداشت تشریح کرد :

مجازات های متخلفان 
پروتکل های  بهداشتی 
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مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای قم در بازدید از روزنامه ایمان:

کیفیت راه های استان قم
 جهش می یابد
 کاهش 20درصدی ترددها در محورهای قم

5 پروژه بخش راهداری هفته دولت افتتاح می شود

رمزگشایی از سکوت شورای ائتلاف اصولگرایان؛

اطمینان از پیروزی یا پذیرش شکست در 1400؟

مدیرعامل شرکت گازاستان قم گفت : میزان مصرف گاز طبیعی 
در استان قم در سال ۹۸، به میزان دو میلیارد و ۵۷۸ میلیون 
مترمکعب بوده است که در مقایسه با سال ۹۷، بیش از ۷ درصد 
از ظهر روز  رشد داشته است. مهندس علیرضا نصیری پیش 
گذشته در آستانه هفته دولت درجمع خبرنگاران اقدامات این 
درحال  اظهارداشت:  و  کرد  تشریح  را  گذشته  سال  در  شرکت 
حاضر تعداد مشترکین بهره مند از گاز در استان قم ۴۱۱ هزار و 
۱۵۴ مورد در بخش های عمومی، صنعتی و مسکونی است  که از

عمده  کرد:  عنوان  قم  استان  پزشکی  نظام  سازمان  رئیس   
تخلفات پزشکی در هیأت حل اختلاف، حل و فصل می شود 
و آمار شکایات از قصور پزشکی استان کاهش یافته است. سید 
حسن عادلی ظهر یکشنبه در نشست خبری به مناسبت در 
پیش بودن روز پزشک که به صورت مجازی برگزار شد، با تقدیر 
از تلاش های جامعه پزشکی، پرستاری و کادر درمان در راستای 
مقابله با ویروس کرونا اظهار داشت: پزشکان کشور و استان قم 
در این مدت از جان خود مایه گذاشتند که فداکاری آنان در تاریخ

مدیرعامل شرکت گاز استان قم خبر داد: 

رشد 7درصدی مصرف گاز
در استان قم 

رئیس سازمان نظام پزشکی استان قم:

آمار شکایات از قصورپزشکی 
کاهش یافته است
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روزنامه

1

رئیس سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم گفت: از 20 مردادماه، کلیه 
مناطق شهر قم امکان ثبت درخواست جدید به صورت حضوری برای شهروندان 
ندارند و از این پس تمامی ثبت درخواست های شهری مردم باید به صورت مجازی و 
از طریق سامانه » قمیار« انجام شود و این امر در سطح استان قم الزامی شد. کوروش 
محمدحسینی بیان کرد: سال گذشته همزمان با آغاز فصل تخفیفات در استان قم، از 
یکم آذرماه لغایت 22 بهمن ماه سالروز پیروزی انقلاب اسلامی، شهرداری و شورای 

اسلامی شهر قم روش الکترونیکی را برای ثبت درخواست های مردمی جایگزین

نفر   ۷۳۹ و  هزار   ۱۱ اینکه  گفت:  قم  استانداری  امورعمرانی  هماهنگی  معاون 
متقاضی مسکن در استان قم را برای شهر امیرکبیر در نزدیکی اراک ثبت نام می کنند 
نشان دهنده ضعف در جانمایی است. محسن بهشتی عصر شنبه در دومین جلسه 
شورای تأمین مسکن استان که در محل سالن امام جواد )ع( استانداری قم برگزار 
شد بیان کرد: در جانمایی طرح اقدام مسکن ملی باید به تأمین زیرساخت ها و کاهش 
هزینه ها توجه داشت، همچنین بر اساس قانون باید اقدامات لازم صورت پذیرد تا 

گرفتار برخوردهای سلیقه ای نشویم. معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری

رئیس سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم :

استفاده از خدمات الکترونیکی شهرداری قم الزامی شد
معاون هماهنگی امورعمرانی استانداری قم تاکید کرد:

تقویت شهرهای کوچک استان برای تأمین مسکن قم
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رئیس اداره انجمن اولیاء و مربیان آموزش و پرورش استان 
قم گفت: به منظور حمایت از اقتصاد خانواده ها در شرایط 
سال  فرم  بودن  قابل استفاده  صورت  در  امسال  کرونایی 

تقبل  و  لباس  مجدد  خرید  به  ملزم  خانواده ها  گذشته، 
یک  در  لباس  رنگ  همسانی  نیستند.  اضافه  هزینه های 

کلاس، پرورش قانونمندی و تبعیت پذیری در دانش آموزان

رعایت  عدم  های  مجازات  بهداشت،  وزارت  کل  معاون 
شیوه نامه های بهداشتی که در جلسه اخیر ستاد ملی 
مدیریت کرونا به تصویب رسید را اعلام و تاکید کرد: ارایه 
خدمات از سوی دستگاه های دولتی و غیردولتی به افراد 

و مراجعه کنندگانی که از ماسک استفاده نکرده یا فاصله 
و متخلفین  بوده  را رعایت نمی کنند، ممنوع  اجتماعی 
در زمینه ارایه خدمات، مجازات خواهند شد.  دکتر ایرج 

حریرچی درباره مجازات های تعیین شده برای متخلفان

رئیس سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم گفت: از 20 مردادماه، کلیه مناطق شهر قم امکان ثبت درخواست جدید به صورت حضوری 
برای شهروندان ندارند و از این پس تمامی ثبت درخواست های شهری مردم باید به صورت مجازی و از طریق سامانه » قمیار« انجام شود و این امر در سطح 

استان قم الزامی شد.
کوروش محمدحسینی بیان کرد: سال گذشته همزمان با آغاز فصل تخفیفات در استان قم، از یکم آذرماه لغایت ۲۲ بهمن ماه سالروز پیروزی انقلاب 

اسلامی، شهرداری و شورای اسلامی شهر قم روش الکترونیکی را برای ثبت درخواست های مردمی جایگزین روش های سنتی و قدیمی کرد.
رئیس سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم با اشاره به ثبت ۵هزار درخواست مردمی در سامانه »قمیار« در سال گذشته، گفت: شرط 
استفاده مردم از تخفیفات، ثبت درخواست های آن ها به صورت الکترونیکی بود و لذا مردم برای بهره مندی از تخفیفات در این مدت زمان مشخص شده 

در سال گذشته استقبال خوبی از این سامانه داشتند.
محمدحسینی بیان کرد: از ۲۰ مردادماه نیز، کلیه مناطق شهر قم امکان ثبت درخواست جدید به صورت حضوری برای شهروندان ندارند و تمامی ثبت 

درخواست های شهری مردم باید به صورت مجازی و از طریق سامانه »قمیار« انجام شود و این امر در سطح استان قم الزامی می شود.
وی افزود: بر این اساس، مردم می توانند برای ثبت درخواست پروانه احداث بنا)ساخت و ساز(، درخواست گواهی پایان کار، درخواست نقل و انتقال، 
درخواست ۱۳۷، ثبت امتیاز همیاران پسماند، جستجو درگذشتگان،  درخواست سرور)مخصوص کارکنان سازمان فاوا(، از شهرداری بپرس، درخواست 

نصب بیلبورد و ایستگاه صلواتی به صورت الکترونیکی و در نرم افزار»قمیار« اقدام کنند.

رئیس سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم ادامه داد: علاوه بر این خدمات دیگری از جمله سرویس پرداخت قبوض شهری )آب، برق، گاز، 
تلفن ثابت(، سرویس شارژ کیف پول شهروندی شهرداری قم، سرویس پرداخت کرایه تاکسی با استفاده از موبایل، سرویس دیدبان شهر )سامانه ۱۳۷(، 
سرویس خدمات الکترونیکی کلیه دستگاه های دولتی و اجرایی استان قم، سرویس وضعیت آب و هوای استان قم، سرویس پرداخت عوارض نوسازی، 

سرویس سیمای شهرداری و سرویس پخش زنده شبکه استان قم به صورت الکترونیکی در اختیار مردم قرار گرفته است.
محمدحسینی اظهار کرد: پس از ثبت درخواست مردم در سامانه قمیار روند پیشرفت و پاسخگویی به درخواست آن ها از طریق پیامک به آنان اطلاع 

رسانی خواهد شد و علاوه بر آن، مردم می توانند با مراجعه به سامانه »قمیار« و در قسمت جزئیات درخواست نیز از این فرآیند اطلاع پیدا کنند.
وی اظهار کرد: مردم برای عضویت در فضای مجازی شهرداری می توانند با ورود به پورتال شهرداری قم، در قسمت عضویت، مراحل ثبت نام خود را تکمیل 
 )WebBrowsers( کرده و از نسخه تحت وب سامانه »قمیار« که در تمامی کامپیوترهای شخصی، تبلت ها و گوشی های تلفن همراه، از طریق مرورگر وب

استفاده کنند.
رئیس سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم گفت: علاوه بر آن سامانه »قمیار« دارای اپلیکیشن ویژه گوشی تلفن همراه اندروید نیز می باشد 

که علاقه مندان می توانند برای دانلود و نصب آن به صورت مستقیم از پورتال شهرداری قم و یا از طریق نرم افزار »بازار« اقدام کنند.
محمدحسینی تصریح کرد: در صورت عدم دسترسی شهروندان به اینترنت بسیاری از دفاتر پیشخوان در سطح شهر قم در راستای خدمت رسانی به 

مردم آمادگی کامل دارند.

رئیس سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم :

استفاده از خدمات الکترونیکی شهرداری قم الزامی شد

۱. شرکت گاز استان قم در نظر دارد مناقصه عمومی یک مرحله ای 
به  لوله فولادی ۱6"  باشرح کلی خرید  ارزیابی ساده موضوع فوق،  با 
متراژ 4۵48 متر مطابق با آخرین استاندارد IGS که جزئیات در اسناد 
شماره ۲۰99۰9۱4۵9۰۰۰۰۲۳  به  شود،  می  داده  توضیح  مناقصه 
را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل 
برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و 
بازگشایی پاکتها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد 
( به آدرس www.setadiran.ir و لازم است مناقصه گران در صورت عدم 
عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای 

الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.
2. برنامه زمانبندی مناقصه:

۲-۱-تاریخ انتشار اسناد مناقصه در سامانه: مورخ ۹۹/۵/26 می باشد.
چهارشنبه  روز   ۱۹ ساعت  تا   : مناقصه  اسناد  دریافت   ۲-۲-مهلت 

مورخ ۱۳۹۹/6/۵
نیاز اطلاع  ۲-۳-جلسه توضیح اسناد / پاسخ به سوالات: در صورت 

رسانی میشود.
شنبه روز   ۱۹ ساعت  مناقصه:  اسناد  عودت  مهلت   -4-۲ 

 مورخ ۱۳۹۹/6/22
۲-۵-زمان گشایش پاکت های پیشنهاد قیمت: ساعت ۹:00 صبح روز 

سه شنبه مورخ ۱۳۹۹/6/2۵
۳. شرایط متقاضیان:

۳-۱- توانایی انجام کار در مدت 6۰ روز تقویمی

۳-۲- دارا بودن گواهی پروانه تولید و بهره برداری
۳-۳- عضویت در سامانه تامین الکترونیکی وزارت نفت )EP( ودارابودن 

تاییدیه های لازم
۳-4- توانایی ارایه ضمانتنامه بانکی یا وجه نقد )واریزي به حساب شماره 
۲۱۷46۳۳4۰۳۰۰۵ سیبا( به مبلغ ۳,6۵۰,۰۰۰,۰۰۰ ریال به عنوان 

سپرده شرکت در مناقصه همراه اسناد تحویلی
تعهدات  اجرای  بانکی جهت  انواع ضمانتنامه های  ارایه  ۳-4-توانایی 

قراردادی
۳-۵-ارسال صورتهای مالی ثبت شده در سامانه پردیس )در صورت ارائه 

قیمت بالای ۱۰ برابر سقف معاملات متوسط(
۴. نکات قابل توجه:

4-۱-ارایه مدارک فوق الذکر هیچگونه حقی را جهت متقاضیان ایجاد 
نخواهد کرد.

دارد  پرداخت  پیش  قرارداد  مبلغ  درصد   ۲۵ معادل  پیمان  4-۲-این 
ومشمول تعدیل نمیباشد.

4-۳-شرکت گاز استان قم در قبول یا رد کلیه پیشنهادها مختار بوده و 
اعتراضی پذیرفته نخواهد شد.

4-4-در صورت نیاز به اطلاعات بیشتر متقاضیان می توانند با شماره های 
۳6۱۲۱۳۰۳- ۰۲۵، ۳6۱۲۱۵۳۳-۰۲۵ و ۳6۱۲۱۵۲6-۰۲۵ تماس 

حاصل فرمایند.
4-۵- این آگهی از طریق نشانی سایت شرکت گاز استان قم به آدرس: 

www.nigc-qpgc.ir ارسال گردیده است

شرکت گاز استان قم
فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای خرید لوله فولادی 16 اینچ )نوبت اول (

روابط عمومی شرکت گاز استان قم

در نظر دارد  خودرو سورای 4۰۵ تی یو فایو مدل ۱۳9۳ به رنگ نقره ای را از طریق مزایده عمومی طبق مصوبه شماره ۵/۱۱۱ 
/ش مورخ ۱۳99/۰۳/۲۵ شورای اسلامی شهر جعفریه  ) به صورت حراج حضوری ( به فروش برساند.

متقاضیان می توانند جهت بازدید خودرو فوق تا پایان وقت اداری روز پنج شنبه  ۱۳99/۰6/۰6  به شهرداری جعفریه مراجعه 
نموده و در این مدت میبایست سپرده شرکت در مزایده را واریز کرده و با در دست داشتن فیش سپرده بنام شخص متقاضی 
همراه با درج کد ملی در فیش بانکی در تاریخ ۱۳99/۰6/۱۰ )روز حراج( ساعت 9 صبح در شهرداری جهت اجرای مزایده 

حضور داشته باشند. 
شرایط شرکت در مزایده :

-   ارائه سپرده در مزایده معادل ۵ درصد قیمت کارشناسی ) مبلغ ۳۰،۰۰۰،۰۰۰ ریال معادل سه میلیون تومان ( به صورت 
نقدی در وجه شهرداری جعفریه به حساب  سپرده   IR ۱۳۰6۰۰۵۲۰9۰۱۱۰۳4۲۵۲46۰۰۱ شهرداری جعفریه نزد بانک 

قرض الحسنه مهر ایران شعبه جعفریه  .
۱  ) به همراه داشتن فیش واریزی با قید کد ملی شخص شرکت کننده در مزایده در فیش الزامی می باشد (.

۲ -  در صورتی که نفرات اول تا سوم شرکت کننده از انجام معامله خودداری نمایند سپرده شرکت در مزایده آنان به ترتیب به 
نفع شهرداری ضبط خواهد شد .

۳ - قیمت پایه برمبنای نظریه  کارشناس رسمی دادگستری به مبلغ ششصد میلیون ریال  بدون احتساب مالیات بر ارزش 
افزوده می باشد. 

4 - شهرداری در رد یا قبول هر یك از پیشنهادات مختار می باشد. 
۵ - رعایت قانون منع مداخله کارکنان دولت جهت شرکت کنندگان الزامی می باشد.

6 - سایر اطلاعات  و جزئیات مربوط به معامله در اسناد مزایده مندرج می باشد .
۷ – شرایط فروش به صورت نقد می باشد .

8 –آخرین مهلت واریز وجه پایان وقت اداری پنجشنبه ۱۳99/۰6/۰6 می باشد.
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 وزیر امور خارجه گفت: اسنپ بک آمریکا غیرقانونی و غیرقابل پذیرش است و 
آمریکایی ها می دانند که از آن نمی توانند استفاده کنند. 

»محمدجواد ظریف« روز یکشنبه در آیین تکریم و معارفه سخنگوی وزارت امور 
خارجه با اشاره به تلاش های واشنگتن برای جلوگیری از لغو تحریم تسلیحاتی 
ایران براساس برجام گفت: آمریکا از حدود ۷۰۰ روز پیش، روزشماری را به کار 
انداخت و کارزار بین المللی را برای ممانعت از پایان یافتن تحریم تسلیحاتی ایران 

شروع کرد.
وی تصریح کرد: آمریکا در ماه ژوئن قطعنامه ای ۳۵ بندی ارائه کرد اما چون 
می دانست که یک رای بیشتر در شورای امنیت نخواهد آورد آنرا به یک قطعنامه 

چهاربندی تبدیل کرد تا بتواند یک رای آبرومندانه در شورای امنیت کسب کند.
وزیر خارجه به استعفای برایان هوک نماینده ویژه آمریکا در امور ایران اشاره کرد 
و افزود: مسئول میز ایران را به اسم استعفا برکنار کردند تا بتوانند گناه شکست را 

به گردن او بیندازند.
ظریف، استفاده از اسنپ بک را گام بعدی آمریکا عنوان و خاطرنشان کرد: 
ایالات متحده هیچ حق قانونی برای استفاده از اسنپ بک ندارد و اسنپ بک یک 

اقدام کاملا غیرقانونی است، گفت: اگر اسنپ بک اینقدر سهل و ساده بود چرا دو 
سال پیش یا دیروز آنرا محقق نکرد یا چرا پیش از به بار نشستن فضاحت شکست 

در شورای امنیت را عملی نکرد.
وزیر خارجه گفت: آمریکا شاید می توانست روی قطعنامه ضدایرانی در شورای 
امنیت رای بگیرد اما اسنپ بک آنچنان غیرقانونی است که به هیچ وجه قابل 
پذیرش نیست. آمریکایی ها می دانند نمی توانند اسنپ بک را عملیاتی کنند و 

خیال نکنید اگر حرفی را بلند زدند و تکرار کردند، حق دارند.
ظریف یادآور شد: روز هشتم می ۲۰۱8 آقای بولتون در اوج سرخوشی از اینکه 
برجام را نابود کرد و ظرف ۳ ماه ایران را هم نابود می کند، در مصاحبه مطبوعاتی 
در کاخ سفید اعلام کرد که »ما دیگر عضو برجام نیستیم که از اسنپ بک استفاده 
کنیم« هنوز صورتجلسه آن در سایت کاخ سفید وجود دارد مگر اینکه بروند آن 

جمله را بردارند.
چطور جسد برجام توانست آمریکا را ۱۳ به 2 شکست دهد؟!

 وی با بیان اینکه باید به اصل دفاع از جمهوری اسلامی در سطح بین المللی 
ایمان داشته باشیم، گفت:  وزارت خارجه موظف است اگر وقتی تعارضی پیدا 
شد بین دفاع از سیاست های خودش در داخل و دفاع از منافع کشور در سطح 
بین المللی، خود را فدای کشور و منافع صنفی،  دستگاهی و فردی خود را فدای 
منافع ملی کند و اجازه بدهد اگر در داخل مورد هجمه قرار گیرد،  حرفی را مطرح 
نکند و توجیهی را برای سیاست ها و اقناع افکار عمومی مطرح نکند که به هزینه 

پیشبرد منافع ملی در سطح بین المللی تمام شود.
وزیر امور خارجه در بخش دیگری از سخنانش گفت: همانطور که امام )ره( 
فرمودند همه چیز ما و اقتدار ما از مردم است و مردم باید نسبت به سیاست 
خارجی توجیه شوند و حامی آن باشند. اگر ما اقتدار بین المللی می خواهیم 
همزمان وظیفه ما دفاع از منافع ملی است. دریافت حمایت عمومی برای سیاست 

خارجی بزرگترین عامل اقتدار در این عرصه است.
وی با انتقاد از کسانی در داخل کشور که برجام را مرده اعلام می کردند، تصریح 
کرد: سوالی که برای مردم پیش آمده این است که چطور برجامی که در داخل 
کشور چندین بار تشییع و دفن شد، توانست آمریکا را ۱۳ به ۲ شکست دهد؟ 
چون ما نخواستیم از خودمان دفاع کنیم بنابراین نگفتیم اخبار مرگ زودرس 

برجام با حقیقت فاصله زیادی دارد.

مدیرکل امور سیاسی و انتخابات استانداری قم:

دانشگاه ها باید در راستای رفع چالش ها 
و نیازهای جامعه گام بردارند

مدیر کل امور سیاسی و انتخابات استانداری قم گفت : دانشگاه ها و مراکز آموزشی 
و پژوهشی به عنوان مراکز اصلی تولید فکر و اندیشه و تربیت کننده نیروهای متعهد و 
متخصص ، زمینه ساز پیشرفت و توسعه همه جانبه کشور هستند که امروزه دانشگاه 
ها باید علاوه بر کارویژه های سابق خود، در راستای رفع چالش ها و نیازهای جامعه 

گام بردارند. 
مرتضی بابایی در گفت و گویی اظهارداشت : قم شهری بین المللی است ودر آموزه 
های دینی یکی از ویژگی های آن انتشار علم به سایر سرزمین ها ذکر شده است بر 
همین اساس چشم انداز قم را می توان تاثیر گذاری فرهنگی و نقش آفرین بودن آن  

در تولید علم وپژوهش در سطح بین المللی دانست.
دبیر کمیسیون دانشجویی استان قم افزود : برخورداری شهر قم از جاذبه های 
مذهبی مانند حرم حضرت معصومه )س( و مسجد جمکران این شهر را به یکی از 

مهم ترین محورهای گردشگری مذهبی و زیارتی کشور تبدیل کرده است.
بایایی در ادامه افزود: قم درطول تاریخ،  پایگاه تشییع  بوده و امروز به عنوان کانون 
ومنبع تولید، گسترش و نشر  فرهنگ،علوم و معارف دینی وتفکر شیعی در سطح 

ملی وبین المللی و مرکز مرجعیت شیعه شناخته شده است.
مدیر کل امور سیاسی و انتخابات استانداری با اشاره به جایگاه علمی قم گفت: 
حضور هزاران نفر از عالمان و مجتهدان و همچنین شیفتگان و تشنگان علم و معرفت 
از اقصی نقاط کشور و از بیش از صد کشور جهان، حضور سالانه میلیون ها نفر زائر 
و گردشگر دینی و مذهبی و دوستداران اهل بیت عصمت و طهارت )ع( از اقصی 
نقاط عالم، وجود مدارس علمیه و گنجینه های مذهبی ، تاریخی ، اماکن و بقاع 
متعدد مقدسه، فعالیت ۳۱ مرکز آموزش عالی با بیش از ۷۰ هزار دانشجو ، موقعیت 
خاص جغرافیائی با قرار گرفتن در مسیر مواصلاتی ۱۷ استان کشور ، داشتن رتبه 
دوم  کشوری در زمینه چاپ و نشر،  فعالیت ۲هزار و ۲۳۱ واحد صنعتی و صنایع 
معدنی،  هفت شهرک صنعتی شکوهیه، الغدیر، چاپ و نشر، سلفچگان، محمودآباد، 
ثامن الائمه )ع( - قنوات - و فناوری اطلاعات و ارتباطات )I.C.T( و چهار ناحیه 

صنعتی خورآباد، دستجرد، سیرو و طغرود از جمله دیگرظرفیت های ویژه قم است.
وی در ادامه در خصوص زیر ساخت های تاریخی-فرهنگی قم تصریح کرد: با 
نگاهی به این ظرفیت ها می توان نتیجه گرفت در صورت برنامه ریزی درست و بهبود 
زیرساخت های اقتصادی، کالبدی، اجتماعی و فرهنگی و همچنین استفاده بهینه 
از جاذبه های مذهبی، تاریخی و فرهنگی ؛ زمینه پیشرفت و نقش آفرینی قم در 

عرصه بین الملل بیش از پیش فراهم است.
بابایی در ادامه بیان کرد: دانشگاه ها و مراکز آموزشی و پژوهشی  به عنوان مراکز 
اصلی تولید فکر و اندیشه و تربیت کننده نیروهای متعهد و متخصص ، زمینه ساز 
پیشرفت و توسعه همه جانبه کشور هستند که  امروزه دانشگاه ها باید علاوه بر کارویژه 

های سابق خود، در راستای رفع چالش ها و نیازهای جامعه گام بردارند.
استاد دانشگاه عنوان کرد: دانشگاه باید پیوند ساختاری و ارگانیک خود را با جامعه 
و دولت تقویت کند و ظرفیت  های خود را در راستای حل مسائل و مشکلات جامعه به 
کار گیرد و یکی از مهم  ترین زمینه  های ایفای چنین نقشی مشارکت دانشگاه  ها در 

فرایندهای تصمیم سازی است.
وی با بیا اینکه در بحث تولید محصولات علمی به صورت نظری در وضعیت خوبی 
قرار داریم، تصریح کرد: درباره عملیاتی شدن ایده ها موفقیت چندانی را شاهد 
نبودیم و دانشگاه همواره در معرض این پرسش قرار دارد که روابط و مناسباتش را 

با نهادهای مختلف  اجتماعی چگونه تنظیم می  کند و چه خدمتی را ارائه می  کند.
بابایی ادامه داد: در دهه های اخیر  در ادبیات سیاست خارجی  موضوعی با عنوان  
» دیپلماسی علم و فناوری « ، مطرح گردیده است که دیپلماسی در ادبیات علوم 
سیاسی و روابط بین الملل به معنای، ” فن پیشبرد و اجرای سیاست  خارجی از طرق 
مسالمت آمیز است” و امروزه کشورهائی در عرصه بین الملل می تواند تاثیر گذار 

باشند که در زمینه علم و فناوری جایگاه مناسبی داشته باشند.
وی پایان تصریح کرد: اهتمام نسبت  به دیپلماسی علمی با توجه به مزیت ها و 
تجربیات موفق آن، در تسهیل دستیابی به اهداف و منافع ملی یک ضرورت است و 

قم می بایست در این زمینه در کشور پیشرو باشد.
 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم:

610 طرح صنعتی و صنایع معدنی در قم 
دردست اجرا است

گفت: 6۱۰ طرح در دست اجرای صنعتی و صنایع معدنی در استان داریم که 
حجم سرمایه گذاری برای این طرح ها ۱۲ هزار و 6۷9 میلیارد تومان است. 

محمود سیجانی با اشاره به وضعیت طرح های در دست اجرای صنعتی و صنایع 
معدنی در استان قم اظهار کرد: 6۱۰ طرح در دست اجرای صنعتی و صنایع معدنی 
در استان داریم که حجم سرمایه گذاری برای این طرح ها ۱۲ هزار و 6۷9 میلیارد 

تومان با اشتغال ۲۰ هزار و 6۲۷ نفر است.
وی ادامه داد: مهم ترین طرح های در دست اجرای صنعتی و صنایع معدنی در 
استان قم در زمینه محصولات فولادی و آهنی، ساخت انواع محصولات پلاستیکی، 
انواع لوله و پوشش لوله، کاغذ از کربنات کلسیم، پنل خورشیدی چند کریستالی، 
تولید الیاف مصنوعی، انواع شمش فولادی، انیدرید فتالیک، فرآورده های لبنی، 
دی اکتیل فتالات و لوازم بهداشتی و سلولزی است. رئیس سازمان صنعت، معدن 
و تجارت استان قم افزود: ۳6۳ طرح در دست اجرای صنعتی و صنایع معدنی با 
پیشرفت فیزیکی بالای 6۰ درصد در استان داریم که حجم سرمایه گذاری برای این 

طرح ها 6 هزار و ۵۱۱ میلیارد تومان با اشتغال ۱۰ هزار و سه نفر است.
سیجانی تعداد طرح های دست اجرای صنعتی و صنایع معدنی با پیشرفت فیزیکی 
کمتر از ۲۰ درصد در استان قم را ۱۱۳ طرح دانست و تصریح کرد: حجم سرمایه 
گذاری برای این طرح ها سه هزار و ۷94 میلیارد تومان با اشتغال 6 هزار و ۵۰6 نفر 
است. وی ادامه داد: 49۷ طرح در دست اجرای صنعتی و صنایع معدنی در استان 
قم با پیشرفت فیزیکی بالای ۲۰ درصد در استان قم داریم که حجم سرمایه گذاری 

برای این طرح ها 8 هزار و 88۵ میلیارد تومان با اشتغال ۱4 هزار و ۱۲۱ نفر است.
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم خاطرنشان کرد: 4۲9 طرح در 
دست اجرای صنعتی و صنایع معدنی در استان وجود دارد که اشتغال این طرح ها 
۱۱ هزار و 4۱8 نفر و میزان سرمایه گذاری برای طرح ها 6 هزار و 866 میلیارد تومان 

است.
 

رئیس اتحادیه ناشران و کتابفروشان استان قم خبرداد:
اجرای طرح تابستانه کتاب در 100 کتابفروشی 
رئیس اتحادیه ناشران و کتابفروشان استان قم از اجرای طرح تابستانه کتاب در 

۱۰۰ کتابفروشی قم خبر داد. 
حمید خرمی با اشاره به طرح تابستانه کتاب اظهار کرد: این طرح از ۱8 مرداد ماه 
با هدف ترویج فرهنگ کتاب و کتابخوانی و با حمایت معاونت فرهنگی وزارت فرهنگ 

و ارشاد اسلامی اجرا می شود و تا ۳۰ مرداد ادامه دارد.
وی خاطرنشان کرد: کتابفروشی های عضو طرح که شامل ۱۰۰ کتابفروشی در 
استان قم است کتاب های خود را از ۲۵ تا ۳۵ درصد تخفیف با دریافت کارت ملی 
عرضه می کنند. رئیس اتحادیه ناشران و کتابفروشان استان قم با بیان اینکه اجرای 
طرح تابستانه کتاب فرصتی بی نظیر برای علاقه مندان به کتاب و کتابخوانی است، 
گفت: از علاقه مندان به کتاب و کتابخوانی دعوت می شود با توجه به فرصت ایجاد 

شده از تخفیف عرضه شده در این طرح استفاده کنند.
لطمه کتابفروشان از حذف توزیع کتاب درسی

وی عنوان کرد: هر سال کتاب های درسی از دهم شهریور ماه توزیع می شد که دو 
سال است به دلیل کم لطفی وزارت آموزش و پرورش، کتابفروشی ها، ناشران و لوازم 

التحریر فروشان در سطح کشور ضربه سختی متحمل شدند.
خرمی با بیان اینکه امسال کتابفروشی ها وضعیت خوبی ندارند و با لطمات و 
مشکلات بسیاری مواجه شدند، خاطرنشان کرد: سال گذشته توزیع کتاب های 
دوره متوسطه دوم را حذف کردند و امسال با حذف توزیع کتاب دوره متوسطه، لطمه 

جبران ناپذیری به حوزه نشر و کتابفروشی ها وارد شده است.

طرح »پیش فروش نفت« 
راهگشاست

طرح »پیش فروش نفت« اگر به درستی اجرا گردد 
گازی  و  نفتی  پروژه های  تکمیل  برای  آن  منابع  و 

مورد استفاده قرار گیرد می تواند برای کشور و مردم راهگشا باشد ولی به علت 
عدم انتشار جزییات توسط دولت، طرح با ابهام مواجه است و کمتر کارشناسی 
حاضر است از آن دفاع نماید، فعلا در دولت فقط رئیس جمهور و آقای واعظی از 
ایده حمایت کرده و وزرای نفت، اقتصاد به کلیات بسنده کرده اند، بانک مرکزی 

موضعی نگرفته و کارشناسان نفتی هم ترجیح داده اند که سکوت نمایند.
به نظر می رسد تا وقتی که مقامات و تا حدودی ملت ایران، احساساتی ، جو زده 
و خود رای باشند توسعه پایدار در کشور شکل نمی گیرد، شما فقط چند مورد 
از اتفاقات این هفته مانند طرح فروش اوراق سلف نفتی، زمان برگزاری کنکور و 
رای اعتماد وزیر صمت را مرور کنید تا باور کنیم که هنوز ملتی بالغ نشده هستیم. 
این جدل و”روکم کنی ها”در حالی صورت می گیرد که امریکا در پی صدور 
قطعنامه جدید مبنی بر “تمدید تحریم تسلیحاتی ایران” می باشد و کشورهای 
“شورای همکاری خلیج فارس” نیز با امریکا هم صدا شده اند، ضمنا رسما امارات 
و اسراییل در حال امضا قرارداد صلح هستند و بزودی بقیه کشورهای منطقه نیز به 
آن خواهند پیوست، این توافق می تواند روابط اقتصادی و تجاری ایران و امارات 
را دچار وقفه و محدودیت نماید و خسارت فراوانی برای کشور در بر داشته باشد، 
علیرغم پیشنهاد “طرح صلح هرمز”از طرف ایران، شاهد توافق اعراب حاشیه 
خلیج فارس با دشمنان ایران هستیم که می تواند منجر به محاصره ایران گردد، 
دیوید کوهن سخنگوی غیر رسمی صهیونیست ها اخیرا توئیت زده بود که ایران 
یکماه سخت و پرفشار را در پیش دارد، شدت گرفتن اعتراضات در لبنان، حادثه 
بیروت، صلح امارات و اسراییل ، تحرکات امریکا در شورای امنیت و توقف کشتی 
های صادراتی بنزین ایران به ونزوئلا بخشی از این برنامه ریزی ها می باشد ولی ما 
در کشور درگیر اختلاف و پراکندگی هستیم و هیچ ایده و برنامه ای برای رضایت و 

خشنودی مردم نداریم.
باری، طرح “پیش فروش نفت”اگر به درستی اجرا گردد و منابع آن برای تکمیل 
پروژه های نفتی و گازی مورد استفاده قرار گیرد میتواند برای کشور و مردم راهگشا 
باشد ولی به علت عدم انتشار جزییات توسط دولت ، طرح با ابهام مواجه است 
وکمتر کارشناسی حاضر است از آن دفاع نماید، همان طور که اشاره شد فعلا در 
دولت فقط رئیس جمهور و آقای واعظی از ایده حمایت کرده و وزرای نفت، اقتصاد 
به کلیات بسنده کرده اند ، بانک مرکزی موضعی نگرفته وکارشناسان نفتی هم 

ترجیح داده اند که سکوت نمایند .
ولی من تمام قد از این طرح دفاع کردم و نقطه نظراتم را شفاف بیان کردم، در 
این راستا چند توئیت زدم و سه مناظره رادیویی با نمایندگان مجلس و کارشناسان 
بورسی داشتم و با خبرآنلاین، ایرنا، فرارو ، روزنامه ایران، تعادل، جهان اقتصاد 
گفتگو داشتم, ضمنا با خبرگزاری صدا وسیما و تلویزیون اینترنتی صنعت نفت نیز 
مصاحبه داشتم و تلاش کردم تا به نقدهایی که به این پروژه وارد شده پاسخ دهم،

نقدها عبارت بودند از:
۱- پیش فروش گرفتن درامد های آینده و بدهکار کردن دولت جدید

۲- کاهش صادرات در دولت جدید به علت تعهدات فعلی
۳- ریسک ادامه داشتن تحریم وعدم امکان فروش نفت ونهایتا پرداخت طلب 

مردم از محل منابع صندوق توسعه ملی
4- هزینه نکردن منابع حاصله برای پروژه های عمرانی ومصرف آن برای جبران 

کسری بودجه دولت
۵- لزوم ارایه لایحه توسط دولت به مجلس وتصویب جزئیات آن در مجلس

برای  و  است  موجود  هام  روزنوشت  کانال  ودر  دادم  پاسخ  موارد  این  به  من 
جلوگیری از اطاله کلام پاسخ ها را ذکر نمی کنم ولی امیدوارم این طرح با اجماع 

قوای سه گانه کشور عملیاتی گردد و آثار آن برای کشور پر از خیر و برکت باشد.
در این هفته اتفاق مهم دیگری نیز رخ داد.رای عدم اعتماد مجلس به اقای 
مدرس خیابانی قابل پیش بینی نبود ولی به دلایل مختلف این پدیده اتفاق افتاد:
اولا عدم حضور رئیس جمهور در مجلس وبیان نشدن دلایل انتخاب ایشان 

توسط دولت
ثانیا، وتو شدن تصمیم مجلس مبنی بر تعویق کنکور توسط رییس جمهور

وزیر شدن  به علت دل در گرو  نمایندگان کرمان وخراسان  رای منفی  ثالثا، 
مهندس رزم حسینی

رابعا، حمایت نمایندگان اردبیل از ایشان که باعث مخالفت سایر نمایندگان آذری 
زبان شد،

ضمنا نمایندگانی که در موافقت با ایشان صحبت کردند دفاع قابل قبولی 
نداشتند وایشان مظلومانه مورد کم لطفی مجلس قرار گرفت.

خبر خوب این روزها کاهش نسبی تعداد مبتلایان و فوتی های کرونا، رونق 
مجدد صادرات به عراق، افزایش نسبی صادرات نفت خام، تثبیت بازار سهام وارز 
و قهرمانی پرسپولیس در لیگ برتر میباشد که در شرایط سخت کنونی کشور مایه 

امیدواری می باشد، والسلام 

بی سوادی را تبلیغ می کنند 
چون پول دارند 

 تلویزیون ایران دوران عجیبی را سپری می کند. 
رسانه به ظاهر ملی که خیلی ها آن را میلی می دانند 

رسما تبدیل به کلاس های کنکور شده است و تقلب را به دانش آموزان کنکوری 
یاد می دهد.

می گوییم تقلب چون آنها به دانش آموزان به صورت رسمی یاد می دهند برای 
زدن تست های کنکور اصلا احتیاجی به فهم درس ندارند. استراتژی آنها این 

است؛ چند قاعده را یاد بگیرید و بعد به جلسه کنکور بروید.
خیلی فکر نکنید این موسسات کنکور موافق برگزاری کنکور هستند نه، آنها از 
برگزار نشدن این آزمون استقبال می کنند چون می تواند به لطایف الحیل از مردم 
پول بگیرند. آنتن تلویزیون در صورت لغو کنکور پر می شود از تبلیغاتی که در آن 
گفته می شود:» نگران فراموشی درس هایی که خواندید هستید؟ ما با شما هستیم 

، با فرستادن ...«
بچه ها با این شیوه ها وارد دانشگاه می شوند و آنجا می فهمند که چقدر به معنای 
واقعی کلمه بی سواد هستند. دانش آموزی که زبان انگلیسی را حدود 8۰ درصد 
می زند، توانایی بیان ۵ جمله ساده را ندارد، چون یاد گرفته است بر اساس فرمول 

تست بزند.
تلویزیون چون پول می گیرد و درآمد خوبی از این ماجرا دارد به راحتی آنتن خود 
را در اختیار کسانی می دهد که تلاش می کنند بی سوادی را در ایران نهادینه کنند.
افرادی که هنوز در حال ترویج این تفکر هستند که تنها راه موفقیت رفتن به 
دانشگاه است. آنها از تلاش دانش آموزان برای رفتن به دانشگاه برای خود برج و 

بارو می سازند. تلویزیون هم به آنها کمک می کند.
کننده  ترویج  بزرگ ترین  خود  اما  می گیرد  ایراد  زمان  و  زمین  به  صداوسیما 
رفتارهای مغایر با فضیلت است. تلویزیون به جای اینکه وقت خود را به کسانی 
اختصاص دهد که توانسته اند استعداد خود را کشف کنند و در مسیر موفقیت گام 
بردارند، در حال تبلیغ کنکور است. آنقدر کنکور را بزرگ کرده اند که دانش آموزان 
در استرس کنکور شب و روز ندارند. کنکور یک مسیر است مانند هزار مسیر دیگر 
برای رسیدن به موفقیت. در این میان اما چون مسیر کنکور پر پول است توسط 
موسسات کنکور و حالا صداوسیما به عنوان مسیر خوشبختی یاد می شود. 
دانشگاه تنها مقصد موفقیت نیست. چه کسان هستند که بدون حتی یک روز 
نشستن پشت میز دانشگاه موفق ترین افراد جامعه هستند و چه دانشگاه رفته های 

موفقی هم هستند که بدون رفتن به کلاس های کنکور طی طریق کرده اند.
فعلا کاری نمی شود کرد. هر چه ما بگوییم فایده ندارد. موسسات کنکور پول 
دارند و قدرت و ما فقط قلم! قطعا قدرت پول هزاران برابر قدرت قلمی است که 

هیچ سودی مادی برای طرف مقابل ندارد. 
بالاخره تلویزیون درآمد میلیاردی از تبلیغ موسسات کنکور دارد. به نظر شما با 

این درآمد آنها می توانند نگران زندگی فرزندان این سرزمین باشند؟

اخبار

مصطفی داننده*

سید حمید حسینی*

محمد جواد ظریف:

آمریکا می داند که نمی تواند از اسنپ بک استفاده کند

 کارشناس مسائل بین الملل گفت: گذار از مسیر 
شورای امنیت برای آمریکایی ها اجتناب ناپذیر بود و اگر 
از این مسیر نمی گذشت و شورای امنیت را دور می زد، 
یکجانبه گرایی رادیکالیستی ترامپ بیشتر نمود می یافت 
و  آمریکا  بین  واگرایی  انتخابات ۲۰۲۰،  آستانه  در  و 

همپیمانان اروپایی آن افزایش پیدا می کرد. 
اینکه  بیان  با  گفت وگویی  در  مطهرنیا«  »مهدی 
شکست آمریکا در تصویب پیش نویس قطعنامه استمرار 
تحریم تسلیحاتی ایران در شورای امنیت موضوع قابل 
عضو  کشورهای  همراهی  عدم  گفت:  است،  تاملی 
تمام  و  بود  پیش بینی  قابل  آمریکا  با  امنیت  شورای 
صاحب نظران و کارشناسان بر این باور بودند که ایالات 

متحده نمی تواند این پیش نویس را به تصویب برساند.
مطهرنیا با طرح این پرسش که با توجه به پیش بینی ها 
گفت:  رفتند،  شکست  استقبال  به  آمریکایی ها  چرا 
گذار از این مسیر برای آنها اجتناب ناپذیر بود و اگر از 
این مسیر نمی گذشت و شورای امنیت را دور می زد، 
یکجانبه گرایی رادیکالیستی ترامپ بیشتر نمود می یافت 
و  آمریکا  بین  واگرایی  انتخابات ۲۰۲۰،  آستانه  در  و 

همپیمانان اروپایی آن افزایش پیدا می کرد.
این کارشناس سیاست  خارجی خاطرنشان کرد:   
آمریکا برای تمدید تحریم تسلیحاتی ایران ابتدا مسیر 
سازمان ملل و شورای امنیت را انتخاب کرده است، هر 

چند شکست آمریکا از قبل روشن بود ولی آمریکا به زعم 
خود زمینه بهره برداری از ظرفیت های دیگرعلیه تهران 

را فراهم کرده است.
وی یادآور شد: نباید فراموش کرد ۱۱ رای ممتنعی 
نوعی  نشانه  شده  داده  طرح  این  جریان  در  که 
محافظه کاری اعضا شورای امنیت در برابر سیاست های 
گونه ای  به  که  است  سفید  کاخ  در  ترامپ  رادیکالی 
هم پیمانان خود را در ۳ و نیم سال اخیر همواره نادیده 
گرفته است. مطهرنیا اظهارداشت: بعد رای گیری در 
منفی  رای  دو  که  هسته ای  انرژی  بین المللی  آژانس 
روسیه و چین را در پی داشت، اینجا هم دو رای این 
کشورها به نفع ایران تمام شده است. این حاکی از این 
است که روسیه و چین خواهان محدود کردن فشارها 

علیه تهران هستند.
این کارشناس مسائل بین الملل یادآورشد: با توجه به 
بحث سند نقشه راه  ۲۵ ساله بین ایران و چین و تمدید 
قرار دارد ۲۰ ساله با روسیه، ایالات متحده تحت عنوان 
شکل گیری محور شرق روی آن مانور خواهد داد و این 

ترس را به هم پیمانان خود خواهد فروخت.
این استاد دانشگاه عنوان کرد: آمریکایی ها می توانند 
قراردادهای جدید بین ایران، چین و روسیه را بزرگنمایی 
کرده و با بهره برداری از این موضوع و پررنگ کردن و 
القای غرب ستیزی کشورهای شرقی، محور و جبهه ای 

علیه ایران باز کنند که البته به نظرمی رسد ترامپ در این 
زمینه هم موفقیتی به دست نخواهد آورد.

وی در ادامه در خصوص واکنش های داخلی به این 
اتفاق هم گفت: برخی از نمایندگان تا قبل از این تهدید 
 NPT کرده بودند که از پروتکل الحاقی، برجام و حتی
خارج خواهند شد. این نمایندگان که در دوره قبل در 
موضع اقلیت برای پاره کردن برجام تلاش می کردند، 

 اکنون این نمایندگان دارای فرصت و قدرت هستند.
مطهرنیا با بیان اینکه برجام در یک مقطع زمانی بسیار 
حساس قرار گرفته است، افزود: طیف رادیکال جناح 
اصولگرا هیچ طرح و برنامه ای برای خروج از NPT و 
برجام ندارند، در حالی که به راحتی می توانستند با 
یک مصوبه وعده های قبلی خود را عملی کنند، سکوت 
طیف رادیکال  مجلس به این دلیل است که موضوع 
وارد  نمی خواهند  آنها  و  است  پیچیده  بسیار  برجام 

دردسر بزرگی شوند.
 وی با بیان اینکه آمریکا عنصر تحریم و فشار و چتر 
گفت وگو را همزمان برای ایران در نظر دارد، خاطرنشان 
کرد: ترامپ اعلام می کند ظرف یک ماه می تواند با ایران 
وارد معامله بزرگی شود و از طرفی با بزرگنمایی قدرت 
ایران و ایران هراسی، زمینه های همزیستی بیشتر بین 
کشورهای عربی حاشیه خلیج فارس و رژیم اسراییل را 

فراهم می کند.

ارزیابی مطهرنیا از نشست اخیر شورای امنیت؛ 

چرا آمریکایی ها به استقبال شکست رفتند؟

معاون کل وزارت بهداشت، مجازات های عدم رعایت شیوه نامه های بهداشتی 
که در جلسه اخیر ستاد ملی مدیریت کرونا به تصویب رسید را اعلام و تاکید کرد: 
ارایه خدمات از سوی دستگاه های دولتی و غیردولتی به افراد و مراجعه کنندگانی 
که از ماسک استفاده نکرده یا فاصله اجتماعی را رعایت نمی کنند، ممنوع بوده و 

متخلفین در زمینه ارایه خدمات، مجازات خواهند شد. 
دکتر ایرج حریرچی درباره مجازات های تعیین شده برای متخلفان شیوه نامه 
های بهداشتی که در جلسه اخیر ستاد ملی مدیریت کرونا به تصویب رسید، گفت: 
در جلسه روز شنبه ستاد ملی مدیریت کرونا مجازات هایی برای عدم رعایت شیوه 

نامه های بهداشتی ابلاغی ستاد مدیریت کرونا، تصویب شد.
وی درباره مجازاتهای تعیین شده در حوزه اداری و دستگاه های اجرایی گفت: 
عدم رعایت شیوه نامه های بهداشتی و ضوابط ابلاغی ستاد مدیریت کرونا از 
سوی کارکنان و مدیران اجرایی تخلف محسوب می شود و به وزارتخانه ها اختیار 
داده شد که با این تخلف برخورد کنند. به این ترتیب در مرحله اول اخطار کتبی 
با درج در پرونده، مرحله دوم توبیخ با درج در پرونده، در مرتبه سوم کسر یک سوم 
از حقوق و فوق العاده شغل تا یک ماه، مرتبه چهارم کسر یک سوم از حقوق و 
عناوین مشابه تا سه ماه و مرتبه پنجم انفصال موقت از خدمت تا سه ماه در نظر 

گرفته شده است.
معاون کل وزارت بهداشت گفت: طبق مصوبه ستاد ملی کرونا، مجازاتهای این 

بند قطعی و غیرقابل تجدید نظر است.
حریرچی همچنین درباره مجازاتهای تعیین شده در حوزه صنفی نیز گفت: 
عدم رعایت شیوه نامه های بهداشتی و ضوابط ابلاغی ستاد مدیریت کرونا از 
سوی اصناف و حرفه ها و مشاغل، تخلف صنفی و حرفه ای محسوب می شود. 
مجازات این تخلفات نیز به این صورت است که در مرتبه اول تذکر کتبی با درج در 
پرونده صنفی و حرفه ای، در مرحله دوم تعطیلی و پلمب واحد به مدت پنج روز و در 

مرحله سوم نیز تعطیلی فعالیت حرفه ای به مدت 10 روز خواهد بود.
وی تاکید کرد که بنابر مصوبه ستاد ملی مدیریت کرونا، تشخیص تخلف در این 

مورد بر عهده مراجع بازرسی و نظارتی صنفی و سازمان تعزیرات است.
معاون کل وزارت بهداشت درباره مجازاتهای در نظر گرفته شده در حوزه عمومی 
و رعایت فاصله  از ماسک  استفاده  ایسنا، گفت: در حوزه عمومی  به  )مردم( 
اجتماعی برای کلیه آحاد جامعه در وسایل حمل و نقل عمومی، مراکز تجمعی 

سربسته و محیط های صنفی )مانند مغازه ها( و اداری اجباری است.
وی در این باره تاکید کرد: نکته مهم آن است که ارایه خدمات و تسهیلات 
اداری، انتظامی، قضایی، رفاهی، بانکی و خدماتی از سوی دستگاه های دولتی 
و غیردولتی به افراد و مراجعه کنندگانی که از ماسک استفاده نکرده یا فاصله 
اجتماعی را رعایت نمی کنند، ممنوع بوده و متخلفین در زمینه ارایه خدمات بر 

حسب مورد، طبق دو بند قبلی مجازات خواهند شد.

معاون کل وزارت بهداشت  تشریح کرد :

مجازات های متخلفان پروتکل های بهداشتی 

آن هایی  گفت:  اصلاح طلب،  سیاسی  تحلیلگر 
و  عارف  مانند  داد ه اند  پس  را  خود  امتحان  که 
ندارد،  فایده  اصلًا  حضورشان  دیگران  یا  و  معین 
چهره  یک  باید  انتخابات  در  اصلاح طلبان  گزینه 
را  او  هم  نظام  سران  و  باشد  معتدل  اصلاح طلب 
قبول داشته باشند، در نتیجه فردی مانند ظریف 
باید وارد عرصه شود و اصلاح طلبان باید روی چنین 

شخصیتی، سرمایه گذاری کنند. 
تحلیلگر  و  مجلس  اسبق  نماینده  آیتی  مهدی 
در  ایلنا،  با  گفت وگو  در  اصلاح طلب  سیاسی 
انتخابات  در  اصلاحات  جریان  حضور  خصوص 
ریاست جمهوری سال ۱4۰۰ گفت: اصلاح طلبان 
و  نزدیک  آینده  برای  زیادی  شانس  که  می دانند 
انتخابات ۱4۰۰ ندارند اما اگر تصمیم بگیرند که در 
صحنه حاضر شوند و به عبارتی در انتخابات خودی 
نشان دهند به نوعی که این حضور در انتخابات به 
معنای تداوم حیات و فعالیت این جریان سیاسی 
در  آن ها  پیروزی  امکان  اینکه  به  توجه  با  باشد، 
انتخابات بسیار کم است و نمی توانند روی گزینه 
برنده شرط بندی کنند، باید گزینه شان کسی باشد 

برای  تا حیثیت اصلاح طلبان  که قطعا دوم شود 
آینده به مخاطره نیفتد.

وی ادامه داد: مثلًا از همین الان به شما می گویم 
مرتکب  را  تاریخی  اشتباه  این  اصلاح طلبان  اگر 
رأی  ایشان  آقای عارف حمایت کنند،  از  و  شوند 
به  تنها  نه  این  و  کرد  خواهد  کسب  کمی  بسیار 
شخصیت آقای عارف لطمه و آسیب می رساند بلکه 
به حیثیت و اعتبار چندین ساله اصلاح طلبان هم 
نتیجه اصلاح طلبان  در  کرد،  وارد خواهد  خدشه 
باید این هوشمندی و هوشیاری را داشته باشند 
که روی گزینه ای سرمایه گذاری و برنامه ریزی کنند 
که شانس بیشتری داشته باشد تا اگر در انتخابات 
شانس اول نباشد، حتما نفر دوم باشد و بتوانند یک 

رقیب قدرتمند برای اصولگرایان باشد.
آیتی در ادامه به رویکرد شورای نگهبان در انتخابات 
یازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی اشاره کرد و 
ابراز داشت: اگر سال آینده هم با انتخاباتی مانند 
انتخابات مجلس یازدهم مواجه باشیم، اصلًا رقابت 
بین دو جناح نخواهد بود و رقابت درون یک جناح 
خواهد بود که طبیعتا نتیجه می شود همانی که 

در مجلس رقم خورد، یعنی شورای نگهبان برخی 
نخبگان کشور را ردصلاحیت کند و انتخاباتی در 
میان اصولگرایان برگزار شود، خب این یک رقابت 
واقعی و میان دو جناح نیست بلکه مسابقه میان 
یک گروه است که در نتیجه شما دولت و مجلسی 

یک دست خواهید داشت.
وی ادامه داد: اما اگر فضای بیشتری در انتخابات 
اصولگرایان  جبهه  از  بخشی  و  شود  ایجاد  آینده 
به  باشند که فرصت حضور  را داشته  انصاف  این 
فقط  شرایطی  چنین  در  بدهند،  اصلاح طلب ها 
افرادی مانند آقای ظریف باید به صحنه بیایند نه 

افراد دیگر.
این تحلیلگر سیاسی اصلاح طلب در ادامه این 
گفت وگو اظهار داشت: آن هایی که امتحان خود را 
پس داد ه اند مانند آقایان عارف و معین و یا دیگران 
حضور  همچنین  ندارد،  فایده  اصلًا  حضورشان 
کسانی که به زندان رفته اند سم است و نباید بیایند، 
چهره  یک  باید  انتخابات  در  اصلاح طلبان  گزینه 
اصلاح طلب معتدل باشد و سران نظام هم او را قبول 

داشته باشند.

آیتی تحلیلگر سیاسی اصلاح طلب :برای انتخابات 1٤00

گزینه اصلاح طلبان باید یک چهره اصلاح طلب معتدل باشد 
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 اهمیت تغذیه کنکوری ها در روزهای پایانی

سلامت 

نام  به  تواند موجب شرایطی شود که  از حد سریع غذا خوردن می  بیش 
هووفاژی شناخته می شود که به بلع میزان بیش از حد هوا اشاره دارد. زمانی 

که این شرایط رخ می دهد، گاز و نفخ می تواند شما را تحت تاثیر قرار دهد. 
زندگی با سندرم روده تحریک پذیر می تواند همانند زندگی روی یک تیغ باشد 

زیرا نمی دانید که علائم بیماری چه زمانی شعله ور می شوند.
به نقل از "ایزی هلث اپشنزدستگاه گوارش شما طی یک هفته عملکردی 
عادی دارد و به ناگاه علائم سندرم روده تحریک پذیر مانند اسهال یا نفخ باز 

می گردند.
برای افراد بسیاری، دلیل این تغییرات می تواند غیر قابل پیش بینی و توقف 

آن غیرممکن به نظر برسد.
اما حقیقت این است که برخی محرک های رایج وجود دارند که می توانند 
شرایط سندرم روده تحریک پذیر را وخیم تر سازند و در صورت پرهیز از آنها می 

توانید زندگی با شرایط بسیار راحت تری را تجربه کنید.
در ادامه با چهار محرک شایع که می توانند موجب شعله ور شدن سندرم روده 

تحریک پذیر شوند بیشتر آشنا می شویم.
وجود FODMAPs در رژیم غذایی شما 

بسیاری از افراد مبتلا به سندرم روده تحریک پذیر متوجه شده اند که برخی 
مواد غذایی می توانند شرایط آنها را بدتر سازند. اما این که کدام مواد غذایی 
بدترین علائم را تولید می کنند می تواند بین افراد مبتلا به این بیماری بسیار 

متفاوت باشند.

شدن  شعله ور  موجب  که  غذایی  مواد  شایع ترین  از  برخی  وجود،  این  با 
علائم سندرم روده تحریک پذیر می شوند زیر چتر الیگو، دی، مونو ساکارید و 

پلی اول های قابل تخمیر )FODMAPs( قرار می گیرند.
اینها مواد غذایی هستند که به واسطه گوارش دشوار و این که به خوبی جذب 
نمی شوند، شناخته شده هستند. این دو مساله می تواند در کنار هم به انباشت 
گاز و حتی مایع در دستگاه گوارش منجر شده و موجب علائمی مانند درد و 

نفخ شود.
از جمله مواد غذایی در گروه FODMAPs می توان به موارد زیر اشاره کرد:

- محصولات لبنی مانند شیر، پنیر و ماست به واسطه محتوای لاکتوز خود
- مواد غذایی حاوی فروکتوز زیاد مانند شربت ذرت با فروکتوز زیاد و میوه هایی 

مانند سیب و هندوانه
- شیرین کننده ها مانند زایلیتول، مانیتول و سوربیتول

- میوه ها و سبزیجاتی مانند زردآلو، گل کلم، هلو و آووکادو به واسطه محتوای 
پولی اول خود

- مواد غذایی سرشار از الیگوساکارید مانند حبوبات، پیاز، مارچوبه، بروکلی 
و کنگر فرنگی

بسیاری از موارد ارائه شده در این فهرست گزینه هایی مفید به نظر می رسند 
اما می توانند مسئول وخیم تر شدن شرایط سندرم روده تحریک پذیر شما 

باشند.
نکته دیگری که باید در مورد رژیم غذایی خود مد نظر قرار دهید این است 

که کافئین و الکل نیز می توانند برای افراد مبتلا به سندرم روده تحریک پذیر 
مضر باشند. آنها ممکن است موجب نفخ شوند. اما همواره این گونه نیست زیرا 
کافئین ممکن است برای برخی افراد مبتلا به سندرم روده تحریک پذیر که از 

یبوست رنج می برند با تحریک حرکات روده مفید باشد.
این به معنای آن است که پیگیری و توجه به مواد غذایی و نوشیدنی هایی که 
مصرف می کنید، عاملی کلیدی در شناسایی محرک های شعله ور شدن علائم 

سندرم روده تحریک پذیر است.
سریع غذا خوردن 

زمانی که سندرم روده تحریک پذیر بخشی از زندگی روزمره شما است، افزون 
بر این که چه خوراکی هایی مصرف می کنید، چگونگی غذا خوردن شما نیز 

اهمیت دارد.
در حقیقت، بیش از حد سریع غذا خوردن می تواند موجب شرایطی شود که 
به نام هووفاژی شناخته می شود که به بلع میزان بیش از حد هوا اشاره دارد. 
زمانی که این شرایط رخ می دهد، گاز و نفخ می تواند شما را تحت تاثیر قرار 

دهد.
به دلیلی مشابه، آدامس جویدن یا حتی سیگار کشیدن می تواند علائم 

سندرم روده تحریک پذیر را تشدید کند.
استرس 

اگر به سندرم روده تحریک پذیر مبتلا هستید، استرس می تواند آثاری فراتر 
از بی خوابی و نگرانی های شبانه را به همراه داشته باشد. استرس می تواند 

هورمون هایی را فعال کند که تحرک روده را افزایش می دهند.
از آنجایی که این افزایش تحرک روده برای افراد مبتلا به سندرم روده تحریک 
پذیر می تواند با درد و ناراحتی همراه باشد، شناسایی دلایل استرس و انجام 
اقداماتی در راستای کاهش و مدیریت سطوح آن می تواند برای آنها مفید باشد.
بر همین اساس است که به افراد مبتلا به سندرم روده تحریک پذیر توصیه می 
شود زمانی را به انجام فعالیت های کاهش دهنده استرس مانند مدیتیشن، 

یوگا، یا پیاده روی اختصاص دهند.
خواب ناکافی و بی کیفیت

اگرچه مکانیزم عمل سندرم روده تحریک پذیر به خوبی درک نشده است، 
پژوهش ها نشان می دهند که کمبود خواب یا خواب با کیفیت پایین می تواند 

آثار منفی بر شرایط افراد مبتلا به این بیماری داشته باشد.
مطالعه ای در سال ۲۰۱۷ نشان داد که خواب ناکافی و بی کیفیت با افزایش 
شکم درد، مشکلات دستگاه گوارش و تعداد روزهای مواجهه با علائم سندرم 

روده تحریک پذیر مرتبط بوده است.
پژوهشگران بر این باورند که این پیوند ممکن است به واسطه اثر خواب ضعیف 
بر سطوح استرس و تغییرات مرتبط با این شرایط در عملکرد روده شکل بگیرد.  

سخن پایانی 
اگرچه ممکن است این گونه به نظر برسد که تشخیص سندرم روده تحریک 
پذیر به معنای تجربه مشکلاتی در طول زندگی است، اما با شناسایی محرک 
ها و انجام اقداماتی در راستای پرهیز از مواردی که علائم بیماری را تشدید می 
کنند، شما می توانید عملکرد دستگاه گوارش خود را بهبود بخشیده و تعداد 

روزهایی که بدون علائم این بیماری سپری می کنید را افزایش دهید.
از آنجایی که سندرم روده تحریک پذیر اغلب با اختلالات خودایمنی همراه 
است، تمام دلایل احتمالی دیگر که می توانند به شعله ور شدن علائم بیماری 

منجر شوند را مد نظر قرار دهید.

ضعف حافظه کوتاه مدت چه نشانه های دارد؟4محرک برای سندرم روده تحریک پذیر 

روانشناس بالینی گفت: زمانی که فردی نمی تواند یک شماره تلفن و یا خبری را 
به خاطر بسپارد و به سرعت اعداد و کلمات را فراموش می کند،  حافظه کوتاه مدت 

او با مشکل مواجه است. 
رها شاهد اظهار داشت: در مواقعی برای هر فردی شاید این موضوع پیش 
آمده باشد که مطلبی را به خاطر می سپارد اما پس از لحظاتی سریعا آن را از یاد 
می برد و این اتفاق باعث می شود که فرد شدیدا ناراحت شده و خود را مواخذه 
کند و یا اطرافیان او را به حواس پرتی متهم می کنند.  وی با بیان اینکه فقدان و 
تضعیف حافظه کوتاه مدت می تواند بسیار ناراحت کننده و تاثیرات اجتماعی بدی 
بر فرد بگذارد،  برای جلوگیری از ضعیف تر شدن آن افزود: حافظه کاری یا کوتاه 
مدت، از فعال ترین بخش های حافظه است که بدون آن، هیچ چیزی در حافظه 
بلند مدت ثبت نخواهد شد. با اطلاع از عملکرد و همچنین روش های تقویت آن، 
می توان ذهن را پرورش داد و از ابتلا به اختلالات پیش آمده برای حافظه کاری 
نیز پیشگیری کرد. این متخصص شناختی رفتاری با بیان اینکه ظرفیت حافظه 
کاری یا کوتاه مدت در حال حاضر طبق تحقیقات به عمل آمده از هفت رقم یا 
کلمه به چهار یا کمتر از آن تنزل کرده،  تصریح کرد: در عصر دیجیتال و زمانی که 
ابزاری جواب سوالات را برای افراد به سرعت پاسخ می دهد، دیگر مغز فعالیت و 
تلاشی از خود نشان نمی دهد و بطور معمول حافظه مطلبی را درون خود ذخیره 
نخواهد کرد. وی برای مثال به دستگاه تلفن همراه و در کنار آن دسترسی به شبکه 
گسترده اینترنت اشاره کرد که یکی از راههای کاهش حافظه کوتاه مدت استفاده 
زیاد از این وسایل دانست و افزود: یکی از روش ها برای تقویت حافظه کوتاه مدت 
و جلوگیری از ضعیف تر شدن و بهبود سلامت مغز، تنظیم رژیم غذایی سالم است.
شاهد، خوردن میوه و سبزی، پروتئین های خالص و در مقابل پرهیز از خوردن 
مواد دارای چربی، نمک و شکر و از همه مهمتر مواد دارای نیکوتین را برای تقویت 
حافظه مفید دانست و گفت: در کنار رژیم غذایی، ورزش منظم و روزانه، پیاده روی 

و حرکات آرام بخش مثل یوگا نیز می تواند در تقویت عملکرد حافظه موثر باشد.
از  باید  تقویت حافظه کوتاه مدت  برای  اینکه  بیان  با  بالینی  روانشناس  این 
سلامتی جسمی و روانی خود مطلع بود،  اظهار داشت: بیماری دیابت،  فشار 
خون،  اختلالات خواب،  افسردگی و استرس به عنوان عمده مشکل جسمی و 
روانی برای فردی که به ضعف حافظه دچار شده تاثیرگذار است.   وی گفت: ضعف 
حافظه با حواس پرتی متفاوت است و برای اینکه بتوان عملکرد و ظرفیت حافظه 
کوتاه مدت را افزایش داد می توان به نوشتن،  شماره گیری تلفن،  حل کردن جدول 
کلمات متقاطع، نقاشی،  خواندن با صدای بلند و یا بازی های ذهنی اقدام کرد.  

شاهد تصریح کرد: حافظه کوتاه مدت از ورود اطلاعات غیرضروری به حافظه 
بلندمدت جلوگیری می کند و چنانچه فردی اطلاعات روزانه خود را فراموش کرد 
این بدان معنا نیست که دچار ضعف حافظه شده بلکه یک نوع حواس پرتی موقت 

پیش آمده که با کمی تمرین و تمرکز می توان از زوال عقل جلوگیری کرد.

الیاف لباس ها بدون تماس با یکدیگر هم 
منتقل می شوند

مطالعه محققان جرم شناسی برای اولین بار نشان داد الیاف پارچه دو لباس می 
توانند بدون اینکه با هم تماس داشته باشند، از طریق هوا به یکدیگر منتقل شوند؛ 

نتیجه این مطالعه چنین شواهدی را برای اثبات جرم زیر سوال می برد. 
به گزارش روزنامه دیلی میل، در جلسات دادگاه از الیاف به جا مانده بر روی 
لباس قربانی به عنوان مدرکی برای اثبات گناهکار بودن یک مظنون استفاده می 
شود، اما اکنون نتیجه مطالعه کارشناسان جرم شناسی دانشگاه »نورتومبریا« در 
انگلیس برای اولین بار نشان داده است که الیاف لباس ۲ نفر می توانند بدون 

اینکه تماسی با هم داشته باشند از طریق هوا به یکدیگر منتقل شوند.
بر اساس نتایج این مطالعه در فضاهای کوچک، جمع و جور و نیمه محصور مانند 
آسانسور، این انتقال بدون تماس از طریق هوا صورت می گیرد. محققان دانشگاه 
»نورتومبریا« در انگلیس در آزمایش هایی از الیاف پارچه به رنگ فلورسنت و نور 
ماورای بنفش استفاده کردند. محققان در این آزمایش ها متوجه شدند الیاف 
لباس دو نفر بدون اینکه هیچ گونه تماس فیزیکی میان آنها صورت گرفته باشد، 
به یکدیگر منتقل می شوند.   به گفته محققان یافته های این مطالعه می تواند 
پیامدهای بزرگی در مورد کشف شواهد الیاف لباس در برخی موارد جنایی داشته 
باشد. الیاف جدا شده از لباس یک مظنون اغلب در جلسه های دادگاه به عنوان 
سندی دال بر تماس فیزیکی وی با قربانی استفاده می شود. این تحقیق جدید 
نشان می دهد که در موارد دیگر، برخی مظنونان بی گناه که رده هایی از الیاف 
آنها بر روی لباس قربانی یافت شده ممکن است تنها در تماس نزدیک با قربانی 

بوده باشند و هیچ گونه تماس فیزیکی میان آنها رخ نداده باشد.
 محققان نتایج این مطالعه را قابل توجه توصیف کردند. آنها می گویند این 
مطالعه نه تنها ثابت می کند که الیاف پارچه می تواند بدون تماس فیزیکی میان 
دو پوشاک به هم منتقل شود بلکه نشان می دهد که در این انتقال می تواند تعداد 
زیادی الیاف میان دو لباس جابجا شوند. بر اساس نتایج این مطالعه بیشترین 
تعداد الیاف میان پارچه های نخی و پلی استر و کمترین تعداد الیاف میان پارچه 

های اکریلیک و پشم منتقل شد.

آگهی دعوت موسسه خانه پروازهنر 
امین به شماره ثبتی 1701 و شناسه ملی 

14004876381
بدینوسیله از تمامی اعضای محترم موسسه 
یا نمایندگان قانونی آنها دعوت می گردد تا در 
جلسه مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده 
که در ساعت ۱۸ روز پنج شنبه ۹۹/06/۱۳ 
در محل موسسه تشکیل می گردد حضور 

بهم رسانید.
دستور جلسه

۱. تعیین اعضای هیات مدیره ) اصلی و علی 
البدل (

2. تعیین بازرسان ) اصلی و علی البدل (
۳. تعیین روزنامه کثیرالانتشار جهت درج آگهی

رئیس هیات مدیره

محققان هشدار می دهند که آلودگی های پلاستیکی در اقیانوس ها می توانند 
موجب گسترش بیماری های کشنده در چرخه غذایی انسان از طریق ماهی ها، 

صدف های خوراکی و سایر موادغذایی دریایی شوند. 
ذرات  که  ها  میکروپلاستیک  میل،  دیلی  روزنامه  یکشنبه  روز  گزارش  به 
پلاستیکی به قطر کمتر از ۵ میلی میتر هستند از تجزیه و تحلیل محصولات 
پلاستیکی بزرگتر، الیاف پارچه، فیلترهای سیگار و یا حتی محصولات زیبایی 

تولید می شوند.  
بر اساس نتایج این مطالعه جدید که توسط محققان دانشگاه »اکستر« انجام 
شده است، میکروپلاستیک هایی که وارد آب دریاها می شوند، به صورت یک 
مکانیسم حمل از راه دور عمل کرده و  پاتوژن های انسانی و حیوانی مانند باکتری 

ها را به نواحی جدید گسترش می دهند.
نتایج این مطالعه نشان داد که این ذرات ریز پلاستیکی حتی می توانند موجب 
ترغیب تشکیل بیوفیلم ها - اجتماعی از میکروب ها، از جمله پاتوژن ها شوند که  

لایه بسیار نازکی را بر  سطح آب دریا تشکیل می دهند.
نرم تنان دریایی مانند صدف سیاه دارای سیستم تغذیه ای هستند که باعث می 
شود تمایل زیادی به خوردن این ذرات پلاستیکی داشته باشند.  انتقال پاتوژن ها 
)عوامل بیماری زا( از پلاستیک به حیات دریایی می تواند باعث انقراض جمعیت 
نرم تنان دریایی در برخی مناطق شده و یا حتی این پاتوژن ها را وارد بدن انسان 

های کنند که طرفدار مصرف غذاهای دریایی هستند.
محققان در این مطالعه متوجه وجود میکروپلاستیک ها در داخل خوراکی 
های دریایی خریداری شده از بازار شده اند. آنها در این مطالعه  صدف باز، میگو، 
خرچنگ،  ماهی مرکب و ساردین را در مورد وجود هرگونه علائم ریزگردها مورد 

مطالعه قرار دادند.
آنها متوجه شدند که ساردین در این زمینه بیشترین آسیب را دیده و بیشترین 
میزان پلاستیک را به اندازه ۳۰ میلی گرم- که هم وزن یک دانه برنج است- در هر 

وعده غذایی مصرف کرده است.
دکتر سری لویس در انستیتوی سیستم های جهانی اکستر،  گفت: قطعات 
میکروپلاستیک به طور قابل توجهی با ذرات شناور طبیعی تفاوت دارند و شواهد 
در حال  افزایشی نشان می دهند میکروپلاستیک ها،  مخزن بالقوه ای از پاتوژن 

ها )عوامل بیماری زا( هستند.
وی افزود: هم اکنون گزارش های در حال افزایشی در مورد وجود پاتوژن ها 
)عوامل بیماری زای(  متعدد بر سطوح پلاستیکی در اقیانوس های سراسر 
جهان وجود دارد.  میلیون ها تن پلاستیک هر سال وارد اقیانوس های جهان می 
شوند و تریلیون ها ذره پلاستیکی بر سطح آب اقیانوس ها شناور می شوند. اما 
مشخص شده است که این ذرات پلاستیکی،  ترکیبات خاصی از فلزات، آلاینده 
ها و پاتوژن ها -  باکتری ها، ویروس ها و سایر میکروارگانیسم هایی را که موجب 

ابتلا به بیماری می شوند، حمل می کنند.
موضوعی که در حال حاضر مورد نگرانی محققان است تاثیر این میکروپلاستیک 
ها بر سلامت افرادی است که از این خوراکی های آلوده دریایی مصرف می کنند.

محققان:

آلودگی های پلاستیکی در اقیانوس ها 
موجب گسترش بیماری می شود
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رئیس اداره انجمن اولیاء و مربیان آموزش و پرورش 
استان قم گفت: به منظور حمایت از اقتصاد خانواده ها 
قابل استفاده  صورت  در  امسال  کرونایی  شرایط  در 
بودن فرم سال گذشته، خانواده ها ملزم به خرید مجدد 
لباس و تقبل هزینه های اضافه نیستند. همسانی رنگ 
تبعیت  و  قانونمندی  پرورش  کلاس،  یک  در  لباس 
به  دارد؛ شروع  به همراه  را  آموزان  دانش  در  پذیری 
تولید لباس هماهنگ در مدارس مزیت های متعدد 
که  به گونه ای  برداشته،  در  را  تربیتی  و  انضباطی 
دانش آموزانی با طبقات اجتماعی، اقتصادی متفاوت 
از یکدیگر وقتی در یک پوشش یکسان ظاهر می شوند 

ارتباط گیری اجتماعی آن ها آسان تر می شود.
بیماری  با  مقابله  درگیر  جهانی  که  روزها  این  در 
ناخوانده کرونا است؛ امواج پرتلاطم تکثیر و شیوع 
این بیماری منحوس، درس و کلاس و مدرسه را نیز 
تحت الشعاع خود قرار داده است؛ در چنین شرایطی 

که آموزش حضوری گریبان گیر مشکلات بی شماری 
از  برخی  برای  نیز  مدارس  فرم  لباس  تهیه  شده، 
جویای  به نحوی که  شده،  سؤال برانگیز  خانواده ها 

تعیین تکلیف لزوم تهیه فرم دانش آموزی هستند.
پایانی  با توجه به آموزش های مجازی در ماه های 
سال تحصیلی گذشته و احتمال ادامه دار بودن چنین 
شرایطی در سال تحصیلی جدید، پیرو پیگیری های 
فرم  لباس  تهیه  لزوم  به  نسبت  والدین  از  برخی 
دانش آموزی به گفت وگو با رئیس انجمن اولیاء و مربیان 

آموزش وپرورش استان قم پرداختیم.
رضا شاهسواری در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در 
شورای  جلسه  چهاردهمین  مصوبه  به  اشاره  با  قم، 
معاونین ادارات در راستای مدیریت و ساماندهی لباس 
فرم دانش آموزی اظهار داشت: با توجه به تداوم شرایط 
ویژه کرونایی در سال تحصیلی ۱۳99-۱4۰۰ و نیاز به 
اقدامات احتیاطی درزمینهٔ رعایت موازین بهداشتی 

آموزان و خانواده آن ها  از سلامت دانش  و حفاظت 
تصمیماتی اتخاذ شد.

رئیس اداره انجمن اولیا و مربیان آموزش و پرورش 
فرم  لباس  تهیه  درزمینهٔ  کرد:  تصریح  قم  استان 
هیچ گونه  رو  پیش  تحصیلی  سال  در  دانش آموزی 
الزامی وجود ندارد؛ بدیهی است در این شرایط معرفی 
تولیدی ها، ارجاع خانواده ها به تولیدی ها یا حضور 

تولیدی ها در آموزشگاه ها ممنوع است.
تهیه لباس فرم دانش آموزی الزامی نیست

تغییر  قرارداد  دوساله  انعقاد  مدت  به  اشاره  با  وی 
از  حمایت  به منظور  افزود:  دانش آموزی  فرم  لباس 
صورت  در  کرونایی،  شرایط  در  خانواده ها  اقتصاد 
دانش  گذشته  سال  فرم  لباس  بودن  قابل استفاده 
آموزان فارغ از هرگونه طرح و رنگی کاملًا مختار بوده 

و ملزم به خرید مجدد لباس نیستند.
شاهسواری در راستای مدیریت و ساماندهی لباس 
فرم مدارس یادآور شد: تهیه لباس فرم در ورودی پایه ها 
با توجه به عملکرد و وظایف آیین نامه اجرایی مدارس 
که با حضور نماینده انجمن اولیاء تعریف شده، در این 
زمینه شورای مدرسه با عنوان مرجع تصمیم گیری 
وارد عمل خواهد شد. به گفته این مسئول آموزشی 
فرم  لباس  از  دانش آموز  استفاده  عدم  صورت  در 
تعیین شده، بر اساس آیین نامه اجرایی مدارس، لباس 
با ظاهری  رنگی ساده  و  ازنظر دوخت  باید  شخص 
آراسته و متناسب با محیط آموزشی بوده همچنین 
و  تصویر  هرگونه  فاقد  و  رفت وآمد  مسیر  در  مناسب 
نوشته ای باشد. وی لباس دانش آموزان را علاوه بر 
در  افزود:  و  دانست  آنان  وقار  و  نشان عفت  پوشش 
انتخاب لباس مناسب رعایت شئونات اسلامی، شرایط 
سنی و جغرافیایی فرد بسیار موردتوجه است و هزینه 
دریافتی لباس فرم نیز با بررسی و لحاظ شرایط موجود 

متعاقباً اعلام خواهد شد.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم خبرداد:

فاز نخست منطقه نمونه گردشگری 
خلجستان آماده بهره برداری 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم گفت: از ابتدای 
دولت تدبیر و امید در سال ۱۳9۲ تاکنون با اجرای ۱6۳ طرح بااعتبار هفت هزار و 
۷98 میلیارد ریال، سه هزار و ۱۲6 شغل به صورت مستقیم در صنعت گردشگری قم 

ایجاد شد.
حمید یزدانی بابیان اینکه قم پایتخت تشیع و نگین گردشگری کشور است افزود: 
باوجود تمام محدودیت ها، برای بهبود زیرساخت های گردشگری استان در سال های 
اخیر اقدام های مختلفی انجام شده که ارتقای صنعت گردشگری قم را در پی داشته 

است.
وی بابیان اینکه قم مقصد مهم گردشگری مذهبی در کشور است، ادامه داد: بخش 
گردشگری و زیارت مهم ترین محور توسعه قم است، ازاین رو این حوزه نیازمند توجه 
و حمایت بیشتر از جنبه های گوناگون به ویژه حمایت های مالی و جذب سرمایه گذار 

می باشد.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم با اشاره به اقدام های صورت 
از  گرفته در دولت تدبیر و امید برای توسعه زیرساخت های گردشگری قم، افزود: 
۳۵ واحد هتل موجود در استان، ۲۲ هتل با حمایت های انجام شده در این دولت 
احداث شده است. یزدانی ادامه داد: از ابتدای سال 9۲ تاکنون، ۲۰ سفره خانه سنتی، 
۲۲ مجمع گردشگری،4 واحد پذیرایی، 4۱ دفتر خدمات مسافرتی، 4۰ مهمان پذیر، 
4 هتل آپارتمان، ۳ مرکز تفریحی و ۵ مرکز بوم گردی به ظرفیت گردشگری استان 

افزوده شده است.
یک  تاکنون،   9۲ سال  ابتدای  از  شده  بهره برداری  طرح های  با  داد:  ادامه  وی 
هزار و ۱49 اتاق و همچنین ۳ هزار و ۷۰۰ تخت به مجموعه ظرفیت گردشگری قم 

افزوده شده است.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم بابیان اینکه ۲ منطقه نمونه 
گردشگری در سال های اخیر در این استان تعریف شده است گفت: منطقه نمونه 
گردشگری در سال 94 و مرکز گردشگری سلامت در سال 96 به بهره برداری رسیده 
بااعتبار  نمونه گردشگری خلجستان  فاز نخست منطقه  ادامه داد:  یزدانی  است. 
6۰۰ میلیارد ریال نیز ازجمله طرح هایی است که در هفته دولت سال جاری امکان 

بهره برداری از آن وجود دارد.
وی بابیان اینکه سالانه بیش از ۲۰ میلیون زائر و گردشگر وارد قم می شوند، گفت: 
این ظرفیت ها در رونق  توسعه ظرفیت های گردشگری استان و همچنین معرفی 

اقتصادی استان نقش موثری ایفا می کند.
قم دارای ۳۵ واحد هتل، ۲۷ واحد هتل آپارتمان، ۵۵ واحد مهمان پذیر، ۱۷۰ خانه 

مسافر و 9۷ واحد مجتمع بین راهی و پذیرایی با ظرفیت ۱۲ هزار تخت است.
شهر قم دارای بیش از ۳6۰ اثر تاریخی است که هرکدام از این آثار با ویژگی های 

تاریخی و فرهنگی، هویت هفت هزارساله شهر قم را به نمایش گذاشته است.
طبق کاوش های صورت گرفته توسط باستان شناسان در تپه قلی درویش واقع 
در حاشیه جنوبی شهر قم و در مسیر جمکران، باستانی بودن شهر قم را اثبات کرده 
است. طبق لایه نگاری و کاوش های تپه قلی درویش، مدارکی دال بر وجود مستنداتی 
از حدود هفت هزار سال پیش و هزاره چهارم، سوم، دوم و اول پیش از میلاد، دوره 
سامانی و سلجوقی به دست آمده است. علاوه بر جاذبه های مذهبی ازجمله حرم 
حضرت معصومه)س(، مسجد مقدس جمکران، تدفین 444 امامزاده در این شهر، قم 
دارای ظرفیت های طبیعی و آثار تاریخی متعددی است که برخی مانند تیمچه بازار و 

کاروانسرای دیرگچین در کشور بی نظیر است.
 

 مدیرکل انتقال خون استان قم:

نذر اهدای خون در محرم به تاسوعا و 
عاشورا محدود نشود

 مدیرکل انتقال خون استان قم گفت: به منظور رعایت فاصله گذاری اجتماعی و 
رعایت پروتکل های بهداشتی از همه عزاداران و شهروندان قمی که در ایام محرم اقدام 
به نذر خون می نمایند درخواست داریم تا این کار خداپسندانه را به تاسوعا و عاشورا 

محدود نکنند.
مرتضی نوریان بابیان اینکه طرح نذر خون از ابتدای محرم تا اربعین حسینی در 
دستور کار سازمان انتقال خون قرار می گیرد، افزود: به منظور نظم دهی و جلوگیری از 
تجمع در مراکز انتقال خون استان، امکان نوبت دهی الکترونیکی از طریق درگاه رسمی 

سازمان انتقال خون استان و کشور فراهم شده است.
وی ادامه داد: همه ساله در ایام محرم به ویژه روزهای تاسوعا و عاشورای حسینی، 
مراجعه مردم و عزاداران برای اهدای خون در مراکز انتقال خون استان افزایش می یابد 
که با توجه به شرایط خاص امسال ناشی از شیوع کرونا، ساماندهی این موضوع بسیار 
ضروری است. مدیرکل انتقال خون قم گفت: شهروندان می توانند برای تسهیل در 
اهدای خون برای دریافت زمان نوبت در سامانه www.IBTO.ir ثبت نام تا در زمان 
معین به پایگاه انتقال خون مراجعه کنند. نوریان گفت: به دلیل این که زمان ماندگاری 
خون محدود است، امکان ذخیره خون در مدت طولانی وجود ندارد به همین دلیل 

ضروری است تا روند اهدای خون به صورت مرتب و مستمر صورت گیرد.
مدیرکل انتقال خون قم با تأکید بر این که خون و فرآورده های آن جایگزین مصنوعی 
ندارد افزود: با توجه به نیاز مستمر بیماران مختلف ازجمله بیمارانی دیالیزی و تالاسمی 
و مجروحان ناشی از تصادف های رانندگی، از مردم نوع دوست استان که از سلامت 

برخوردار هستند، درخواست داریم تا این بیماران را در این ایام تنها نگذارند.
نوریان با تأکید بر رعایت مسائل بهداشتی در مراکز انتقال خون این استان گفت: 
این مراکز به صورت مستمر ضدعفونی و گندزدایی می شود ضمن این که پیش از ورود 
اهداکنندگان به این مراکز، وسایل مراقبتی فردی شامل دستکش و ماسک در اختیار 
آنان قرار داده می شود. مدیرکل انتقال خون قم بابیان اینکه کسانی که از سلامت 
ظاهری برخوردار هستند، مشکلی برای اهدای خون ندارند، افزود: شبکه خون رسانی 

کشور به دلیل کاهش اهدای خون نیاز به اهدای خون دارد.
وی با تاکید بر لزوم به همراه داشتن کارت ملی توسط داوطلبان اهدای خون، افزود: 
تمام افراد بالای ۱8 سال که از سلامت کامل برخوردار بوده و هیچ گونه علامتی از 

آنفلوانزا یا سرماخوردگی ندارند، امکان اهدای خون دارند.
در شهر قم ۲ مرکز انتقال خون واقع در میدان روح الله و بلوار ۱۵ خرداد وجود دارد. 
علاوه بر بیماران نیاز به عمل جراحی و مجروح های ناشی از تصادف ها، بیش از یک 
هزار بیمار دیالیزی و حدود ۲۰۰ بیمار تالاسمی در قم وجود دارد که نیازمند دریافت 

مستمر خون هستند.
 

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم خبرداد:

 افزایش تولید محصولات کشاورزی با 
حفظ سطح زیر کشت 

مهارت  و  دانش  سطح  ارتقا  گفت:  قم  استان  کشاورزی  جهاد  سازمان  رییس 
کشاورزان،  تاثیر بسیاری بر افزایش تولید محصولات کشاورزی دارد که با استفاده از 

ظرفیت رسانه های استان این مهم را دنبال می کنیم.
عباس پورمیدانی ،  بیان کرد:  سازمان جهاد کشاورزی قم تلاش می کند با برقراری 
ارتباط مناسب با رسانه ها و خبرگزاری های استان و فراهم ساختن زمینه تهیه برنامه های 
علمی و گزارش های خبری از آخرین تحولات حوزه کشاورزی، از این ظرفیت برای 

انتقال دانش و مهارت هرچه بیشتر به بهره برداران بخش کشاورزی استفاده کند.
وی افزود: اکنون حوزه کشاورزی قم در حال تحولات گسترده بوده و اجرای طرح 
تغییر الگوی کشت و استفاده از سامانه های نوین آبیاری در مزارع و باغات استان در نوع 
خود بی نظیر است که اصحاب رسانه  استان در همراه ساختن هرچه بیشتر بهره برداران 
با این تغییرات نقش بسزایی دارند. وی ادامه داد:  با افزایش دانش و مهارت کشاورزان 
استان،  شاهد بهره وری بیشتر در فعالیت های این بخش و استفاده بهینه از نهاده ها 

خواهیم بود که افزایش درآمد کشاورزان را درپی دارد.
پورمیدانی گفت: راهبرد سازمان جهاد کشاورزی قم برای تحقق جهش تولید، 
افزایش کمی زمین های کشاورزی نیست،  بلکه به دنبال افزایش بهره وری نهاده ها برای 
ارتقا سطح تولید محصولات هستیم که در این رابطه از ظرفیت رسانه های استان برای 

همراه ساختن حداکثری بهره برداران با برنامه های تدوین شده،  استفاده خواهیم کرد.
وی با اشاره به تعامل خوب سازمان جهاد کشاورزی و کشاورزی استان با یکدیگر و 
جایگاه مطلوب قم در حوزه کشاورزی،  افزود: علاوه بر دستاوردهای استان در تولید 
محصولات دامی، در بخش تولید محصولات زراعی و باغی نیز کشاورزی قم طی 
سال های اخیر موفقیت های زیادی داشته و توانسته با حفظ سطح زیر کشت، میزان 

تولید محصول را افزایش دهد.

رئیس سازمان نظام پزشکی استان قم:

آمار شکایات از قصورپزشکی کاهش یافته است
 رئیس سازمان نظام پزشکی استان قم عنوان کرد: عمده تخلفات پزشکی در هیأت 
حل اختلاف، حل و فصل می شود و آمار شکایات از قصور پزشکی استان کاهش یافته 

است.
سید حسن عادلی ظهر یکشنبه در نشست خبری به مناسبت در پیش بودن روز 
پزشک که به صورت مجازی برگزار شد، با تقدیر از تلاش های جامعه پزشکی، پرستاری 
و کادر درمان در راستای مقابله با ویروس کرونا اظهار داشت: پزشکان کشور و استان قم 
در این مدت از جان خود مایه گذاشتند که فداکاری آنان در تاریخ ثبت و ماندگار خواهد 
شد. وی با اشاره به برخی دلایل تعطیلی مطب ها همزمان با شیوع ویروس کرونا در 
اسفندماه سال اظهار داشت: برخی از مطب ها به دلیل اینکه خدمات غیر اورژانسی 
به بیماران ارائه می دادند به منظور پیشگیری از شیوع ویروس کرونا با ابلاغ دانشگاه 
علوم پزشکی قم تعطیل شدند و در این مدت نیز برخی از مطب ها به دلیل آنکه پزشکان 
دچار بیماری شده بودند تعطیل بود و عده از پزشکان نیز به دلیل اینکه در بیمارستانها 
فعالیت خود را ادامه می دادند مبادرت به تعطیلی مطب خود کردند. عادلی افزود: تعداد 
از پزشکان نیز به جای آنکه در این شرایط بحرانی همانند سایر همکاران به درمان بیماران 
بپردازند، مطب های خود را بدون دلیل تعطیل کردند که البته تعداد این پزشکان کمتر از 

۲۰ نفر بوده که به مراجع قانونی گزارش عملکرد آنان ارسال شده است.
۵2 پزشک قمی به ویروس کرونا مبتلا شده اند

رئیس سازمان نظام پزشکی استان قم بیان داشت: تعداد ۵۲ نفر از پزشکان استان 
قم در راستای درمان بیماران به کرونا مبتلا شدند که متأسفانه دکتر جوهری از پزشکان 

متخصص استان در این مسیر به شهادت رسیدند.
وی در خصوص آمار قصور پزشکی در استان قم اظهار داشت: در نظام پزشکی 
نهادهایی همچون شورای حل اختلاف، هیأت تجدید نظر، هیأت بدوی و دادستانی 
انتظامی مستقر هستند که پیوسته در حال رسیدگی به تخلفات گزارش شده پزشکان 
می باشند. رئیس سازمان نظام پزشکی استان قم عنوان کرد: عمده تخلفات پزشکی 
در هیأت حل اختلاف، حل و فصل می شود و شاکیان به واسطه مداخله پیشکسوتان 
جامعه پزشکی و برخی نهادها از جمله کارشناسان دادگستری از شکایت خود صرفه 

نظر می کنند.
وی با بیان اینکه در سال 99 تعداد 6۱ پرونده به شورای حل اختلاف استان قم ارجاع 
شده است افزود: از این تعداد بررسی ۳۱ پرونده در شورای حل اختلاف خاتمه یافته و 

تعداد ۳۰ پرونده نیز همچنان در حال رسیدگی است.
عادلی ابراز داشت: تعداد ۵۰ پرونده نیز در دادسرای انتظامی مطرح شده که از این 

تعداد به ۱۷ پرونده رسیدگی شده و ۳۳ شکایت دیگر نیز در حال رسیدگی می باشد.
وی عنوان کرد: به پرونده های فوتی سریع تر رسیدگی می شود و سایر پرونده های 
همانند دندانپزشکی و غیره ممکن است کمی زمان بر باشد اما در مجموع آمار شکایت 

از پزشکان کاهش داشته است.
وی بر رعایت اصول حرفه ای از سوی پزشکان در مطب تاکید کرد و گفت: نظارت بر 
فعالیت های پزشکان بر عهده دانشگاه علوم پزشکی است که در این راستا نظارت های 
پیوسته ای صورت می گیرد و پزشکان می بایست اصول حرفه ای را رعایت کنند و اینکه 
همزمان چند بیمار در داخل مطب ویزیت می شوند کار غیر اخلاقی است که تعداد 
زیادی از همکاران این موضوع را رعایت نمی کنند و گزارش هایی در این خصوص 

دریافت شده است.
رئیس سازمان نظام پزشکی استان قم ادامه داد: شهروندان برای گزارش تخلفات 
می توانند با سازمان نظام پزشکی تماس بگیرند اما اگر شکایات شخصی نسبت به 
پرونده ای داشته باشند می بایست حضوری مراجعه داشته باشند تا پس از تشکیل 

پرونده روند دادرسی انجام شود.
لزوم رعایت پروتکل های بهداشتی در عزاداری محرم 

رییس سازمان نظام پزشکی قم با اشاره به لزوم رعایت پروتکل های بهداشتی در 
عزاداری محرم و صفر، گفت: ضمن گرامیداشت ایام محرم، باید برگزاری مراسم به 

حداقل اکتفا شود، نذورات در محل توزیع نشود و فاصله گذاری مناسب رعایت شود.
عادلی افزود: مانند سال های قبل نمی توانیم آیین های عزاداری محرم و صفر را برگزار 
کنیم، زیرا هر چه مدت تماس افراد با یکدیگر بیشتر و یا حضور در اماکن بسته بیشتر 

باشد، احتمال سرایت بیماری افزایش می یابد.
وی تصریح کرد: رعایت مسائل بهداشتی مانند استفاده از ماسک و شستن دست ها 

می تواند زنجیره انتقال ویروس را قطع کند.
وی با تبریک روز پزشک اظهار داشت: مراسم روز پزشک امسال به دلیل شیوع ویروس 
کرونا به صورت مجازی برگزار و از شبکه سیمای نور قم پخش می شود که در این برنامه از 

تلاش های کادر پزشکی قم قدردانی خواهد شد.
عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی؛

بزرگ ترین موفقیت کمیته امداد، اعتماد مردم است
عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی  گفت:اعتماد مردم بزرگترین سرمایه هر 
دستگاه اداری و خدمت رسان کشور است بنابراین نباید اجازه داد که این اعتماد از 

دست برود.
احمد امیرآبادی طی مراسمی در اداره کل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم 
و جمع بانوان مددکار با اشاره به اینکه کمیته امداد یک نهاد ارزشمند انقلابی است 
که بزرگترین موفقیت آن، اعتماد مردم است، گفت: اعتماد مردم بزرگترین سرمایه هر 
دستگاه اداری و خدمت رسان کشور است بنابراین نباید اجازه داد که این اعتماد از 
دست برود. عضو هیأت رئیسه مجلس شورای اسلامی با اشاره به لزوم ارتباط معنوی 
میان خانواده های تحت حمایت کمیته امداد و نظام افزود: اگر وابستگی و ارتباط 
معنوی میان خانواده های تحت حمایت نظام و انقلاب تقویت شود این قشر جامعه خود 

را فرزندان معنوی امام و مقام معظم رهبری می دانند.
او ادامه داد: برنامه ریزی بیشتر و بهتر برای ارتقای سطح فرهنگی خانواده ها امری 

ضروری است که باید مورد توجه قرار گیرد.
امیرآبادی نقش مددکاران در ایجاد همدلی و همراهی مددجویان با انقلاب بسیار 
مهم ارزیابی کرد و افزود: طرح مددکاری اسلامی و حضور طلاب مددکار در منازل 
مددجویان اقدامی مناسب است که باید تداوم یابد. عضو هیئت رئیسه مجلس شورای 
اسلامی عنوان کرد: همکاری بیشتر کمیته امداد و کانون وکلای بسیجی امری ضروری 

است که باید در این زمینه اقدامات مناسب انجام پذیرد.
 مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم:

برای حفظ جان مؤمنین اصول بهداشتی را با دقت و افتخار اجرا می کنیم
معظم  رهبر  فرامین  از  تبعیت  در  گفت:  قم  استان  اسلامی  تبلیغات  مدیرکل   
انقلاب،مراجع عظام تقلید پای مکتب سیدالشهدا خواهیم ایستاد و برای حفظ جان 

مؤمنین، اصول بهداشتی را با دقت و افتخار اجرا می کنیم.
حجت الاسلام والمسلمین رضا عزت زمانی دراین جلسه  رعایت دستورالعمل های 
بهداشتی در محافل عزاداری را تکلیف شرعی عزاداران حسینی دانست و اظهار داشت: 
در تبعیت از فرامین رهبر معظم انقلاب، مراجع عظام تقلید و علما و اساتید حوزه های 
علمیه، اولًا پای مکتب سیدالشهدا علیه السلام خواهیم ایستاد و مجالس عزاداری امام 
حسین علیه السلام را برگزار می کنیم. ثانیاً برای حفظ جان مؤمنین، دستورالعمل های 

بهداشتی را با دقت و افتخار اجرا می کنیم.
وی افزود: امروز در شرایطی قرار گرفته ایم که باید از برخی خواسته های قلبی و 
اعتقادی در محافل عزاداری چشم پوشی کنیم و امیدواریم امسال با شور جوانانه و 
هدایت پیر غلامان حسینی، بهترین و پربازده ترین مجالس مجالس عزاداری را داشته 
باشیم. مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم با انتقاد از برخی افراد که با بیان مطالب 
شبهه برانگیز، دستورالعمل های بهداشتی را رعایت نمی کنند، گفت: هر کسی که فهم 
از دین و تبعیت از سیدالشهدا علیه السلام داشته باشد می داند هیچ کسی از ولی فقیه 
جامعه و مراجع تقلید نسبت به اقامه عزای اباعبدالله الحسین علیه السلام دغدغه مند 
تر نیست. وقتی این بزرگواران می گویند رعایت دستورالعمل های بهداشتی لازم است، 
آنهایی که ادعای ولایتمداری می کنند باید پای ولایت و آبروی سیدالشهدا و هیأت 

بایستند و شانه خالی نکنند.
دستورالعمل های  جزئیات  تشریح  به  بهداشت  مرکز  کارشناسان  جلسه،  این  در 
بهداشتی ویژه مراسم عزاداری ماه های محرم و صفر پرداختند. کاهش ساعت برگزاری 
مراسم به حداکثر ۲ ساعت، برگزاری مراسم در فضای سرپوشیده با یک چهارم ظرفیت 
و حداکثر یک ساعت برنامه، رعایت فاصله اجتماعی و پرهیز از ارتباطات غیرضروری، 
استفاده همگانی و ضروری عزاداران از ماسک، ممنوعیت برگزاری هرگونه ایستگاه 
صلواتی و توزیع نذورات و پذیرایی در جریان مراسم عزاداری، عدم حضور افراد مسن و 
دارای بیماری زمینه ای، استفاده از کیسه شخصی برای کفش ها، ممنوعیت جابجایی 
هیأت ها و دسته های عزاداری، پرهیز از دست دادن پس از برگزاری مراسم، ضدعفونی 
کردن سطوح پس از پایان مراسم و… از مهم ترین دستورالعمل های بهداشتی مراسم 
عزاداری است. لازم به ذکر است که برگزاری مراسم در اماکن و فضاهای باز صرفاً با 

دریافت مجوز از سازمان تبلیغات اسلامی امکان پذیر است.

اجتماعی

تعیین تکلیف تهیه لباس فرم دانش آموزی در شرایط کرونایی؛

ممنوعیت معرفی خانواده ها به تولیدی ها 
برای تهیه لباس فرم 

رئیس پلیس راهور استان قم گفت: در 4 ماهه نخست امسال ۵۷ درصد فوت شدگان 
در تصادفات داخلی شهر راکبان موتورسوار هستند.

سرهنگ غلامرضا صدفی در گفت وگو با خبرنگاران، با اشاره به  ضرورت همراهی 
شهروندان در کاهش تصادفات و تلفات اظهار داشت: ازجمله برنامه های مدیریت 
ترافیک، روان سازی، شناسایی نقاط حادثه خیز و رفع آن، کاهش تخلفات و ایمن سازی 

معابر در راستای کاهش تصادفات است.
رئیس پلیس راهور استان قم افزود: یکی از مسائل مهم در پایش ترافیک، هوشمند 
سازی و استفاده از دوربین های ثبت تخلف در سطح قم است که با همراهی شهرداری، 

آن را پیگیری می کنیم.
وی تصریح کرد: سرعت نقش مهمی در تصادفات دارد و وقتی دوربین ها فعال باشد، 

موجب کاهش سرعت و مدیریت ترافیک و آسیب پذیری کمتر شهروندان می شود.
صدفی بیان کرد: آموزش نیز نقش مهمی در کاهش تصادفات دارد و از ظرفیت 

فضای مجازی در جهت آشنایی مردم با قوانین و مقررات استفاده می کنیم.
وی خاطرنشان کرد: در شهر قم، شهروندان قانونمند بسیاری داریم؛ هرچند در حوزه 
راکبان موتورسیکلت دچار مشکلات زیادی هستیم و از طرفی تعداد موتور در قم نیز 

زیاد است و در استفاده از آن، رعایت قوانین نادیده گرفته می شود.
رئیس پلیس راهور استان قم اظهار داشت: استفاده از کلاه ایمنی، امری ضروری 
برای راکبین موتورسیکلت است؛ چراکه ۷6 درصد از ضربات وارده در تصادفات راکبان 
به سر بوده که منجر به فوت می شود و هیچ سنخیتی میان سر و کف آسفالت وجود 
موتورسیکلت، دچار ضربه مغزی شده اند.  و سرنشینان  راکبان  از  بسیاری  و  ندارد 
وی گفت: متأسفانه طبق آمار در 4 ماهه نخست امسال ۵۷ درصد فوت شدگان در 
تصادفات داخلی شهر راکبان موتورسوار هستند، ازاین رو باید به طور فراگیر در جهت 

رعایت قوانین و استفاده از کلاه ایمنی در راکبان، فرهنگ سازی شود.
صدفی افزود: خانواده هایی که موتورسیکلت در اختیار فرزندان قرار می دهند، باید 
مراقب باشند راکبان فاقد گواهی نامه با خطرات زیادی روبه رو هستند و در صورت 

تصادف، دچار مشکلات قانونی می شوند.
وی در ادامه تصریح کرد: با حرکات نمایشی راکبان در خیابان و معابر نیز به شدت 

برخورد می شود و وسیله نقلیه متخلفان یک ماه توقیف می شود.
رئیس پلیس راهور استان قم عنوان کرد: در حال حاضر معاونت اجتماعی و فرهنگ 
ترافیک در حوزه فرهنگ سازی فعال است و سال قبل بیش از ۱۰۰ هزار دانش آموز در 

مقاطع مختلف، پیرامون آئین نامه راهنمایی آموزش دیدند.
وی بیان کرد: در حوزه آموزش و آگاهی بخشی نیز صداوسیما و رسانه ها و مراکز 
آموزشی و فرهنگ یاران ترافیک و بانوان فرهنگ یار ترافیک فعال هستند، به ویژه بانوان 
با توجه به جایگاه در خانواده، نقش مهمی در ارتقای فرهنگ راهنمایی و رانندگی و 

کاهش تخلفات دارند.
از  مجازی  فضای  در  کرد:  خاطرنشان  آموزشی  اقدامات  دیگر  مورد  در  صدفی 
نرم افزار شاد در زمینه فرهنگ سازی و آموزش استفاده می کنیم، همچنین با همراهی 
شهرداری، اتوبوس های سیار ویژه آموزش همچون کلاسی مجهز طراحی کرده ایم که 

در برخی از نقاط شهر در جهت آموزش به راکبان متخلف اقدام می کنند.
وی گفت: در این طرح آموزشی، به جای توقیف موتورسیکلت و انتقال به پارکینگ، 
راکبان به مدت ۳۰ دقیقه ملزم به گذراندن دوره آموزشی می شوند و وقایع تلخی از 
تصادفات شهری به صورت مستند برای آن ها پخش می شود و درنهایت باید همراهی 

لازم را در استفاده از کلاه ایمنی داشته باشند.
رئیس پلیس راهور استان قم تصریح کرد: گاهی آموزش بیشتر از جریمه و انتقال 
وسیله نقلیه به پارکینگ اثرگذار است و ما در تلاش هستیم، فرهنگ راهنمایی و رانندگی 

را به خوبی در میان شهروندان نهادینه کنیم تا بتوانیم آمار تصادفات را کاهش دهیم.

 رئیس پلیس راهور استان قم  اعلام کرد:
راکبان موتورسوار 57درصد فوت شدگان تصادفات درون شهری 

از  نهی  و  معروف  به  امر  ستاد  دبیر  جانشین 
منکراستان قم گفت: امر به معروف و نهی از منکر 
باید در جامعه به عنوان یک فرهنگ و باور عمومی 

تبدیل شود.
در  عصرروزشنبه    حسینی  تقی  محمد  سید 
که  حساب  حرف  مردمی  پویش  خبری  نشست 
از منکر و  و نهی  به معروف  امر  با مشارکت ستاد 
جمعیت آمران به معروف و ناهیان از منکر و سازمان 
فرهنگی هنری شهرداری در سالن جلسات مجتمع 
ناشران برگزار شد، اظهار داشت: امر به معروف و 
نهی از منکر یک موضوع تخصصی است به همین 
منظور ما اعتقاد داریم که امر به معروف به معنای 
عام و مطالبه گری به معنای خاص نیازمند آموزش 

های دقیق است.
وی افزود: در آستانه هفته امر به معروف و نهی از 
منکر هستیم که از ابتدای ماه محرم به مدت یک 
هفته است، چراکه امام حسین)ع( پیش از حرکت 
خود از مکه به سمت کربلا در وصیتی که به محمد 
حنفیه کردند، هدف از قیام خود را همین مسأله 

عنوان کردند.
جانشین دبیر ستاد احیای امربه معروف و نهی از 
منکر قم بیان کرد: گروه های امر به معروف و نهی از 
منکر در زمینه های مختلف در حال فعالیت هستند 
که شامل گروه های چهارشنبه های زهرایی و حُنفا 

هستند.
حسینی عنوان کرد: پویش مردمی حرف حساب 
زمینه ای است تا شما بتوانید در حوزه امر به معروف 
و نهی از منکر قدم بردارید و نام خود را در زمره انفاق 
کنندگان قرار بدهید چراکه امر به معروف و نهی از 
منکر از ضروریات اولیه دین اسلام به حساب می 

آید.
جانشین دبیر ستاد احیای امربه معروف و نهی 
از منکر قم افزود: برای اجرایی کردن تذکر لسانی 
در سطح استان از ظرفیت بسیجیان استان بهره 
مند می شویم، حمایت از گروه های مردمی امر به 

معروف و نهی از منکر مورد تاکید است.
وی در ادامه سخنان خود با اشاره به توسعه حوزه 
کاری این ستاد گفت: در حال حاضر در ساختار 
ستاد امر به معروف و نهی از منکر سه معاونت تعریف 
و مطالبه  اجتماعی  معاونت  شده است؛ نخست 
گری، دوم معاونت رسانه و فرهنگ سازی و سوم 

معاونت توسعه منابع و برنامه ریزی است.
حسینی با بیان این که ستاد امر به معروف و نهی 
از منکر باید کار ستادی و نه اجرایی بکند، گفت: به 
همین منظور تصمیم گرفته شد که سرمایه گذاری 
اصلی روی نیروهای مردمی باشد و این ستاد صرفا 
راهبری و حمایت مادی و معنوی از افراد و به ویژه 
گروه ها و مؤسسات را در حوزه امر به معروف و نهی 
از منکر دنبال کند و به عبارت دیگر در این ستاد 
تلاش شود تا زمینه برای کارهای گروهی از سوی 
نهادها در حوزه امر به معروف و نهی از منکر فراهم 
و  امربه معروف  احیای  ستاد  دبیر  جانشین  شود. 
نهی از منکر قم افزود: با توجه به برنامه ریزی که با 
سازمان تبلیغات اسلامی، جامعه الزهرا)س( و حوزه 
های علمیه خواهران انجام داده ایم مبلغین به هر 
اندازه ای که امسال تبلیغ می کنند، به موضوع امر 
به معروف و نهی از منکر بیش از گذشته بپردازند و 

آن را در سخنرانی های خود تبیین کنند.
وی بیان کرد: یکی از مزیت های استان قم این 
است که گروه های مردمی زیادی در راستای ترویج 

فریضه الهی امر به معروف و نهی از منکر در حال 
فعالیت هستند که هماهنگی این گروه ها به خوبی 

در حال انجام است.
شوراهای  ادارات  همه  در  کرد:  عنوان  حسینی 
امر به معروف و نهی از منکر تشکیل شده  و از نظر 
تبلیغات محیطی داخل و خارج اداره برنامه ریزی 

مناسبی انجام شده است.
جانشین دبیر ستاد احیای امربه معروف و نهی 
از منکر قم با بیان اینکه ریاست جدید ستاد امر به 
معروف و نهی از منکر رسیدگی به مشکلات بزرگ 
کشور است، گفت: در استان قم هر هفته یک بار 
خدمت یکی از مسئولین می رسیم و مطالبات مردم 
را از آنها خواسته و پاسخ های آن را دریافت می کنیم. 
وی گفت: در زمینه ادارات معتقد هستیم که اگر 
ادارات به خوبی عمل کنند بسیاری از مشکلات در 
زمینه عفاف و حجاب رفع می شود، شوراهای امر به 
معروف و نهی از منکر در ادارات تشکیل شده است 
ودر هر اداره ای که حضور پیدا می کنیم تاکید داریم 
که بهترین معروف خدمت به ارباب رجوع است. 
حسینی تصریح کرد: یکی از موضوعاتی که مورد 
تاکید است آموزش به اصناف و همچنین اعضای 
اتحادیه ها است، شورای تخصصی امر به معروف زیر 
نظر سازمان میراث فرهنگی و گردشگری ویژه هتل 

و مهمان پذیر و خانه مسافرها ورود پیدا می کند.
جانشین دبیر ستاد احیای امربه معروف و نهی از 
منکر قم ادامه داد: ترویج فریضه الهی امر به معروف 
و نهی از منکر و نهادینه کردن آن در جامعه مورد 
تاکید است، برای عزت مومن همین بس که اگر 
مشاهده کند در روی زمین منکری در حال انجام 

است جلوی آن را بگیرد.

جانشین دبیر ستاد امر به معروف و نهی از منکراستان قم :

امر به معروف و نهی از منکر باید به فرهنگ عمومی تبدیل شود
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اقتصادی

 رییس هیات مدیره تعاونی تولید کنندگان محصولات غذایی کشور گفت: 
با مدیریت واقعی عرضه و تقاضا می توان مشکلات ارزی را حل کرد. همچنین 
تطابق بین سیاست های ارزی و تجاری مهمترین مساله در حل بحران ارزی 
کشور است. با توجه به نیاز کشور به درآمدهای ارزی بازگشت ارز حاصل از 
صادرات به کشور یک مسأله اساسی و مهم است.یکی دیگر از دلایل عدم 
بازگشت ارز به چرخه اقتصادی کشور، تفاوت قیمت ارز نیمایی و بازار آزاد 
است. لذا برخی صادرکنندگان با توجه به این اختلاف قیمت حاضر به عرضه 

ارز خود با قیمت پایین تر از نرخ بازار در سامانه نیما نیستند.
مهدی کریمی تفرشی در گفت وگویی گفت: شوک های ارزی مشکلات 
زیادی را برای بخش های مختلف اقتصادی  و بخصوص بخش تولید بوجود 
آورده است  بطوریکه تولید کنندگان با توجه به نوسانات نرخ امکان برنامه ریزی 
میان مدت و بلند مدت برای نرخ ارز را ندارند زیرا با وجود نوسانات قیمت نه 
می توانند مواد اولیه را با نرخ ثابتی خرید و نه می تواند کالای تولید شده را 
با نرخ ثابتی عرضه کنند و لذا با این شرایط وضعیت تولید بسیار ناپایدار و 
شکننده است.نرخ ارز نیز مانند هر کالای دیگری بر اساس عرضه و تقاضا 
تعیین می شود لذا اگر عرضه زیاد باشد  قیمت آن کاهش می یابد و اگر عرضه 

کم باشد، قیمت آن کاهش می یابد.
تهران گفت:   رئیس هیات مدیره خانه صنعت، معدن وتجارت جوانان 
بررسی یک گزارش از ۲۳69 قلم کالا از ۳۵۵ شرکت بورسی و فرابورسی 

در کنار ۷۳4 قلم کالای تولید کننده در سال های ۱۳84 تا ۱۳9۷ نشان 
می دهد که محصولات بخش صنعت و حمل و نقل بیشترین تاثیرپذیری 
و زیربخش های خدمات به جز حمل و نقل کمترین اثرپذیری را از تغییرات 
نرخ ارز دارند. همچنین در بخش کشاورزی و صنعت، تغییرات ناشی از شوک 
ارزی با بیشترین سرعت و قیمت های بخش حمل و نقل، آموزش و بهداشت با 
کمترین سرعت متاثر می شوند. بر اساس نتایج این گزارش، واردات محوری، 
بیشتر بودن مصارف ارزی از منابع ارزی و استفاده از دلار به عنوان نرخ ارز 
معیار باعث افزایش تاثیرپذیری قیمت های یک شرکت از تغییرات نرخ ارز 

می شود.
وی افزود: بررسی این گزارش از شاخص قیمت های تولید کننده نشان 
می دهد که بخش کشاورزی سریع ترین واکنش را به تغییرات ارزی نشان 
از  حاصل  ارز  یورو  میلیارد  مرکزی ۲۷.۵  بانک  اعلام  اساس  .بر  می دهد 
صادرات به کشور باز نگشته است که اگر طی مدت تعیین شده از سوی بانک 
مرکزی این مبلغ به  چرخه اقتصادی کشور بازگردد شرایط عرضه و تقاضا تغییر 

می کند و با سایر اقدامات در نظر گرفته شده شرایط ارزی بهتر خواهد شد.
ریاست هیات مدیره تعاونی تولید کنندگان محصولات غذایی کشور ادامه 
داد: با مدیریت واقعی عرضه و تقاضا می توان مشکلات ارزی را حل کرد.  
همچنین تطابق بین سیاست های ارزی و تجاری مهمترین مساله در حل 
بحران ارزی کشور است. با توجه به نیاز کشور به درآمدهای ارزی بازگشت ارز 

حاصل از صادرات به کشور یک مسأله اساسی و مهم است.یکی دیگر از دلایل 
عدم بازگشت ارز به چرخه اقتصادی کشور، تفاوت قیمت ارز نیمایی و بازار آزاد 
است. لذا برخی صادرکنندگان با توجه به این اختلاف قیمت حاضر به عرضه 

ارز خود با قیمت پایین تر از نرخ بازار در سامانه نیما نیستند. 
کریمی تفرشی افزود: واردات کالاهایی از کانال های غیررسمی و به عبارتی 
قاچاق  نیز به ارز نیاز دارد که بنابر این واردکنندگان این کالاها ارز مورد نیاز خود 
را باید از صادرکنندگان تهیه کنند و بخشی از ارز حاصل از صادرات نیز صرف 
این بخش می شود.اقتصاد ایران در مسائل ارزی باید بر اساس یک بازار آزاد 
کنترل شود و پرداخت ارز به قیمت پایین به برخی واردکنندگان برای واردات 

کالا و سپس کنترل بازار آن کالای وارداتی نتیجه بخش نیست.
وی ادامه داد: ارز 4۲۰۰ تومانی یا همان ارز دولتی از دو سال گذشته در 
دستور کار دولت برای تخصیص به تمام کالاهای وارداتی قرار گرفت، اما مدتی 
بعد با مخالفت برخی نمایندگان و اقتصاددانان، دولت از این سیاست خود 
دست کشید و بار دیگر تخصیص این ارز را محدود به کالاهای اساسی کرد. 
هدف دولت از ارائه ارز 4۲۰۰ تومانی کنترل قیمت کالاها در بازار بود تا بتواند 
مقابل تورم ناشی از افزایش قیمت ارز بایستد. سیاست های اختصاص ارز 
برای واردات کالا در سال 9۷ تغییر کرد و حدود ۱۵۰۰ قلم کالای مصرفی از 

لیست اختصاص ارز ترجیحی خارج شد.
نائب رئیس هیات مدیره انجمن علوم و فناوری غلات ایران افزود: در سال 
98 برخی کالاهای اساسی مانند چای، شکر، کره و حبوبات نیز از لیست 
تخصیص ارز 4۲۰۰ تومانی خارج شد.زمانی که قرار شد ارز 4۲۰۰تومانی 
برای واردات کالاها اختصاص یابد، شبکه ای پیچیده از توزیع رانت گسترده 
در اقتصاد ایران شکل گرفت. برخی وارد کنندگان، ارز 4۲۰۰تومانی را از 
دولت می گرفتند و کالای وارد شده را به قیمت ارز آزاد به مردم می فروختند و 
با مابه التفاوتی که از جیب دولت پرداخت می شد، جیب های خودشان را پر و 
جیب های مردم را خالی کردند.قطعا واردات یک نوع کالا با دو نرخ ارز موجب 
ایجاد بی نظمی در بازار خواهد شد و نیازمند طراحی سازوکارهای خاصی 

است که فعلًا در کشور وجود ندارد.
وی گفت: ما معتقدیم که یارانه باید به طور مستقیم به دست مصرف کنندگان 
اصلی کالاها، یعنی مردم برسد. حذف ارز دولتی و پرداخت یارانه مستقیم به 
کالاها در زمان توزیع می تواند وضعیت معیشتی مردم را بهبود بخشد.آنچه 
مسلم است حمایت از دهک های پایین درآمدی و اقشار آسیب پذیر جامعه 
امری ضروری است و اعطای ارز ترجیحی به اقلام کالاهای اساسی می 
تواند فشارهای قیمتی بر برخی کالاهای مصرفی دهک های پایین درآمدی 

را کاهش دهد.
کریمی تفرشی در آخر افزود: تخصیص ارز ترجیحی به اقلام اساسی در 
کنار اعمال برخی سیاست های کنترلی و نظارتی در بازار با هدف کاهش فشار 
به معیشت خانوار اجرایی در شرایط حاضر شاید بهترین گزینه ممکن باشد.
ایجاد تعادل در بازار از مهمترین اقدامات ضروری دولت در شرایط کنونی 
است که بشدت بر فضای تولید و مهار تورم تاثیرگذار استتلاش همه جانبه در 
جهت افزایش تولید ناخالص ملی و رشد اقتصاد غیر نفتی نیاز اساسی کشور 

در شرایط فعلی است. 

رییس هیات مدیره تعاونی تولید کنندگان محصولات غذایی کشور مطرح کرد :

مدیر برنامه ریزی شرکت سپرده گذاری مرکزی:راهکارهای عبور از بحران ارزی کشور

سهام عدالت اموات تا پایان تابستان 
واگذار می شود

 مدیر برنامه ریزی و توسعه شرکت سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار اظهار داشت: باید 
خواسته ورثه از طریق سازمان خصوصی سازی به قوه قضاییه و بعد به شرکت سپرده گذاری 
مرکزی منتقل شود. برای این اقدامات در حال تهیه زیرساخت ها و بسترسازی هستیم 
چراکه سامانه های موجود در شرکت سپرده گذاری باید به سامانه های قوه قضاییه، دادگاه 

و سازمان خصوصی سازی ارتباط پیدا کند.
محمدجواد فرهانیان درباره تعیین تکلیف واگذاری سهام عدالت اموات اظهار داشت: 
بیش از دو میلیون و ۵۰۰ هزار دارنده سهام عدالت در ده سال گذشته فوت شده اند و 

واگذاری حتما باید به طور مکانیزه و الکترونیکی انجام شود.
وی ادامه داد: حتما با ورثه این سهام داران در تماس خواهیم بود اما برای واگذاری سهام 
عدالت فوت شدگان باید یک پروسه اداری و قانونی طی شود. می خواهیم تمام این پروسه 
از دستور دادگاه گرفته تا تخصیص مجدد دارایی توسط شرکت سپرده گذاری مرکزی 

مکانیزه و الکترونیکی شود.
مدیر برنامه ریزی و توسعه شرکت سپرده گذاری مرکزی درباره جزییات نحوه واگذای 
سهام عدالت فوت شدگان گفت:  باید خواسته ورثه از طریق سازمان خصوصی سازی به 
قوه قضاییه و بعد به شرکت سپرده گذاری مرکزی منتقل شود. برای این اقدامات در حال 
تهیه زیرساخت ها و بسترسازی هستیم چراکه سامانه های موجود در شرکت سپرده گذاری 

به سامانه های قوه قضاییه، دادگاه و سازمان خصوصی سازی ارتباط پیدا کند.
وی با بیان اینکه به همین دلیل این اقدام زمان بر بوده و ما تلاش کردیم تا پایان تابستان 
امکان واگذاری سهام عدالت از این طریق ایجاد شود و ورثه به حق و حقوق خود برسند، 
اظهار داشت: ورثه باید توجه داشته باشند که برای انجام این اقدامات در مرحله اول باید 
برگه انحصار وراثت داشته باشند و نمی توان برای انجام این اقدامات از روال قانونی کشوری 

خارج شد.
فرهانیان ادامه داد: یک نفر از ورثه از سایر اعضا وکالت می گیرد و درخواست مورد 
نظر را به دادگاه ارایه می دهد، دادگاه به نیابت حکم را صادر می کند. حکم به شرکت 

سپرده گذاری مرکزی انتقال می یابد و افراد به عنوان ورثه شناسایی می شوند. 
مدیر برنامه ریزی و توسعه شرکت سپرده گذاری مرکزی تاکید کرد: موضوع مهم این 
است که ورثه بهتر از قبل از اینکه اطلاعات آنها به شرکت سپرده گذاری برسد، حتما فرایند 

احراز هویت الکترونیکی و سجامی شدن را سپری کنند.
وی با بیان اینکه تلاش می کنیم که تا پایان تابستان انتقال سهام عدالت اموات به اجرا 

برسد، گفت: البته اگر زیرساخت ها فراهم شود زودتر هم این اقدامات را انجام می دهیم.
فرهانیان با اشاره به مدت زمان کاری انتقال سهام عدالت اموات به ورثه اظهار داشت: 
یک قسمتی از این پروسه در اختیار دادگاه و وقوه قضاییه است و از آن مجرا رسیدگی 
پروسه  از  این بخش  اگر  الکترونکی شود.  آن بخش هم  می شود که تلاش می کنیم 
الکترونیکی هم نشد، شورای حل اختلاف محلی و پروسه تعیین شده از سوی قوه قضاییه 
پیگیری می شود به محض اینکه این اطلاعات از شعب دادگاه به معاونت حقوقی شرکت 
سپرده گذاری ارسال شود و پیاده سازی اجرا می شود تمام این عملیات بیشتر از یک هفته 

طول نمی کشد.    

روحانی در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت؛

عرضه های متنوع و سودآور دارایی های 
دولتی و عمومی ادامه دارد

رییس جمهوری گفت: عرضه های متنوع، سودآور و مطمئن از دارایی های دولتی و 
عمومی در بورس طبق برنامه ریزی های انجام گرفته با نظم و استمرار تداوم خواهد یافت و 

نباید در این موضوع هیچ کندی و تعللی صورت بگیرد.
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، حجت الاسلام و المسلمین 
اقتصادی دولت، اصلی ترین  روز یکشنبه در جلسه ستاد هماهنگی  روحانی  حسن 
سیاست دولت را ایجاد آرامش در اقتصاد و همچنین ثبات در تصمیمات و سیاست ها 
و نبود ابهام و نگرانی نسبت به آینده اقتصاد کشور دانست و تاکید کرد: ایجاد فضایی 
مطمئن، آرام و باثبات و دادن اطمینان خاطر به مردم نسبت به آینده اقتصاد کشور همواره 

مورد تاکید و توجه دولت بوده است.
روحانی خاطرنشان کرد: دولت اجازه نداد که بدخواهان ایران به اهداف خود در آسیب 
زدن به اقتصاد کشور دست یابند اگر چه ممکن است در این جنگ شدید اقتصادی، 

کندی هایی در تحقق اهداف و روند اجرای برنامه های دولت ایجاد شده باشد.
رییس جمهوری با تاکید بر لزوم فراهم کردن زمینه افزایش مشارکت مردم در اقتصاد و 
کمک به جهش تولید، تقویت بازار سرمایه را از جمله راه های تحقق این هدف برشمرد و 
افزود: بازار سرمایه ظرفیت قابل توجهی برای هدایت نقدینگی جامعه به سمت تولید و 

افزایش سرمایه گذاری و اشتغال دارد.
اظهار داشت:  بورس  تقویت  اجرای سیاست  در  به تصمیم دولت  اشاره  با  روحانی 
عرضه های متنوع، سودآور و مطمئن از دارایی های دولتی و عمومی در بورس طبق 
برنامه ریزی های انجام گرفته با نظم و استمرار تداوم خواهد یافت و نباید در این موضوع 

هیچ کندی و تعللی صورت بگیرد.
رییس جمهوری گفت: کارشناسان بازار سرمایه نوسانات تصحیح کننده در بورس 
را امری عادی و طبیعی می دانند اما در عین حال باید از ناهماهنگی در اظهارنظرها و 

اقدامات اجتناب شود.

معاون درآمدهای مالیاتی سازمان امور مالیاتی گفت: اشخاص حقیقی و حقوقی که در شهرهای بالای یکصد هزار نفر 
جمعیت، مبادرت به ساخت مسکن کرده و جواز ساخت آنها از اول فروردین سال 9۵ به بعد صادر شده، مکلف به تسلیم 

اظهارنامه مالیاتی تا پایان مرداد )پایان شهریور برای اشخاص حقوقی( و پرداخت مالیات متعلق هستند.
بساز و بفروش هایی که پروانه ساخت آنها در سال ۱۳9۵ و سال های پس از آن صادر شده است، مکلف به تسلیم اظهارنامه 

مالیاتی تا پایان مردادماه و پرداخت مالیات متعلق هستند.
به گزارش ایرنا به نقل از سازمان امور مالیاتی، »محمد مسیحی« معاون درآمدهای مالیاتی این سازمان، با اشاره به ماده 
۷۷ اصلاحیه قانون مالیات های مستقیم مصوب ۳۱ تیرماه ۱۳94، گفت: براساس این ماده قانونی و آیین نامه های مربوطه، 
اشخاص حقیقی و حقوقی که در شهرهای بالای یکصد هزار نفر جمعیت، مبادرت به ساخت مسکن کرده و جواز ساخت آنها 
از اول فروردین سال 9۵ به بعد صادر شده است، در اولین نقل و انتقال ساختمان که از تاریخ پایان کار آن ها سه سال نگذشته 
باشد، علاوه بر مالیات نقل و انتقال قطعی موضوع ماده )۵9( قانون مالیات های مستقیم به میزان ۵ درصد ارزش معاملاتی 
ملک، مشمول مالیات علی الحساب به نرخ ۱۰ درصد به ماخذ ارزش معاملاتی ملک مورد انتقال بابت ساخت و فروش مسکن 

هستند.
مسیحی با تاکید بر این که در سال جاری به طور قطع پرونده مالیاتی این دسته از مودیان بررسی خواهد شد، خاطرنشان 
کرد: مالیات علی الحساب پرداختی ساخت و فروش املاک، پس از قطعی شدن مالیات، به حساب پرداختی مودی منظور و 

مابه التفاوت با رعایت مقررات، مطالبه می شود.
معاون درآمدهای مالیاتی سازمان امور مالیاتی همچنین تاکید کرد: اشخاص حقیقی و حقوقی که به ساخت و فروش 
ساختمان مبادرت دارند، مکلف به انجام تکالیف مقرر در قانون اعم از ارایه اظهارنامه تا پایان مردادماه )برای اشخاص حقیقی( 

و ارایه اظهارنامه تا پایان شهریورماه )برای اشخاص حقوقی( و پرداخت مالیات در موعد مقرر قانونی هستند.
وی با تاکید بر این که با هماهنگی شهرداری ها و سامانه های اطلاعاتی سازمان، اطلاعات مربوط به مودیانی که شغل آن ها 
بساز و بفروشی است اخذ شده، خاطر نشان کرد: این دسته از مودیان، در صورت عدم انجام تکالیف قانونی، از جمله عدم 
تسلیم اظهارنامه مالیاتی تا پایان مردادماه سال جاری، مشمول جریمه به میزان ۳۰ درصد که غیرقابل بخشودگی است و 

همچنین تعلق سایر جرایم از جمله جریمه تاخیر و نیز محرومیت از مشوق های قانونی می شوند.
براساس اصلاحیه قانون مالیات های مستقیم، از سال ۱۳9۵ به بعد، ساخت و ساز یک نوع کسب و کار تلقی می شود که بابت 

درآمد حاصله مشمول مالیات خواهد بود.

مدیرکل دفتر اقتصاد مسکن وزارت راه و شهرسازی از پرداخت وام ودیعه مسکن تا هفته آتی خبر داد و گفت: ۱۵ بانک 
پرداخت این تسهیلات را برعهده خواهند گرفت.

»پروانه اصلانی« در خصوص جزئیات پرداخت وام ودیعه مسکن به مستاجران واجد شرایط، اعلام کرد: مقدمات 
پرداخت وام ودیعه مسکن که شامل شناسایی و ثبت نام متقاضیان واجد شرایط استفاده از این تسهیلات بوده توسط 

وزارت راه و شهرسازی انجام شده است.
مدیرکل دفتر اقتصاد مسکن وزارت راه و شهرسازی ادامه داد: هم اکنون اسامی واجدان شرایط دریافت وام ودیعه 
مسکن به بانک ها اعلام شده است و پیش بینی می شود با برنامه ریزی هایی که انجام گرفته در هفته جاری و یا نهایتا هفته 

آینده، پرداخت وام ودیعه مسکن به مستاجران واجد شرایط آغاز شود.
اصلانی افزود: ۱۵ بانک از جمله بانک های ملت، ملی، سپه، صادرات، پرداخت این تسهیلات را برعهده خواهند گرفت 
و متقاضیان واجد شرایط می توانند با اعلام قبلی برای دریافت این تسهیلات در زمان اعلام شده به بانک ها مراجعه کنند.
وی با یادآوری این مطلب که وام ودیعه مسکن در تهران ۵۰ میلیون تومان، در سایر کلانشهرهای بالای یک میلیون 
نفر جمیعت از جمله مشهد، اصفهان، کرج، شیراز، تبریز، قم، اهواز و کرمانشاه ۳۰ میلیون تومان و سایر شهرها ۱۵ 
میلیون تومان است، توضیح داد: سقف وام ودیعه مسکن طبق اعلام رسمی پرداخت می شود مگر آنکه متقاضیان خود 

درخواست مبلغی پایین تر را داشته باشند.
اصلانی گفت: وزارت راه و شهرسازی ثبت نام کنندگان وام ودیعه مسکن واجد شرایط را به بانک های پرداخت کننده 

معرفی کرده است. بانک ها ظرف چند روز آینده پرداخت وام ودیعه مسکن را آغاز خواهند کرد.
وی اعلام کرد: هنوز پرداخت ها آغاز نشده است اما پیش بینی می شود وام ودیعه مسکن با هماهنگی بانک ها طی این 

هفته و یا هفته آتی به واجدان شرایط، پرداخت شود.
 گروه های مشمول دریافت تسهیلات وام ودیعه مسکن، کارگران و حقوق بگیران ثابت با اولویت ازدواج های جدید و 
خانواده های پنج نفر و بیشتر، مشمولان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی )ره( و سازمان بهزیستی کشور و همچنین 
زنان سرپرست خانوار هستند. همچنین شرایط لازم برای دریافت تسهیلات شامل داشتن فرم ج سبز در سامانه وزارت 
راه و شهرسازی، نداشتن سابقه مالکیت از سال ۱۳84 به بعد، متاهل یا سرپست خانوار بودن، داشتن سابقه پنج سال 
سکونت در شهر مورد تقاضا، و اجاره نامه رسمی یا اجاره نامه ثبت شده در سامانه ثبت معاملات املاک و مستغلات و کد 

رهگیری است.

معاون درآمدهای مالیاتی سازمان امور مالیاتی:

بساز و بفروش ها مکلف به تسلیم اظهارنامه مالیاتی هستند
مدیرکل دفتر اقتصاد مسکن وزارت راه وشهرسازی :

پرداخت وام اجاره از هفته آینده آغاز می شود

یک کارشناس بازار سرمایه با بیان اینکه اصلاح در معاملات 
به معنای ریزش شاخص بورس نیست، گفت: سیاست دولت 
در حمایت بازار سرمایه کوتاه مدت نیست و دولت به دنبال 
این است تا سهامداری را به مردم در این بازار آموزش دهد 
که عرضه صندوق ETF در ترویج این خواسته دولت موفق 

بوده است.
»هومن عمیدی« اصلاح اخیر شاخص بورس در بازار را ناشی 
از عواملی متعدد دانست و افزود: رسیدن شاخص کل به سطح 
مقاومت دو میلیون واحد، عبور از آن و نفوذ در این کانال می تواند 

بیانگر تفسیر تکنیکالی حرکت شاخص کل در این مدت باشد.
وی ادامه داد: سیاست های دولت در مورد بحث ارز همچنان 
برای بازار دارای ابهام است اما رشد قیمت دلار نیمایی تا مرز 20 
هزار تومان باعث شد تا تحلیلگران و فعالان بازار سرمایه نگرش 
خود نسبت به بازار سرمایه را تغییر دهند و با اهداف بلندمدتی به 

سمت خرید در این بازار پیش روند.
عمیدی به سهامداران تازه وارد در بازار اشاره کرد و گفت: اکنون 
با سرمایه گذاران تازه واردی در بازار روبرو هستیم که امیدواریم در 
این بازار ماندگار باشند و از ترس ایجاد کوچکترین اصلاحی در این 

بازار اقدام به خروج سرمایه های خود از این بازار نکنند.
این کارشناس بازار سرمایه خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه این 
افراد همیشه بورس را صعودی دیدند چشم انداز و تجربه ای از بازار 
منفی و اصلاح شاخص بورس ندارند به همین دلیل، در وضعیت 
فعلی بازار به سرعت دست به رفتارهای هیجانی زدند و صف های 
فروش طولانی را در این بازار را ایجاد کردند که این موضوع منجر 

به برهم خوردن زمینه تعادل در این بازار شد.
وی با بیان اینکه در طول تاریخ اقتصاد کشور تا به حال این 
میزان از اعتماد و چنین رویکردی به بورس مشاهده نشده است، 
افزود: باید صبوری کرد تا از این مرحله گذار در بازار عبور کنیم، 
این مساله بسیار مهم است به همین دلیل سهامداران باید صبوری 

کنند تا بتوان با موفقیت از وضعیت فعلی بازار عبور کرد.
عمیدی با بیان اینکه فرهنگ سهامداری در بین توده مردم 
ترویج نشده و یک مرتبه مردم به سمت سرمایه گذاری در این بازار 
سوق داده شده اند، افزود: با توجه به بازدهی معقولی که در این 
بازار ایجاد شد مردم نسبت به سرمایه گذاری در این بازار رویکرد 

مثبت نشان دادند.
این کارشناس بازار سرمایه با بیان اینکه در رشد اخیر بورس 
تجربه خوبی از سرمایه گذاری در این بازار برای مردم ایجاد شده 
است، گفت: دولت نباید کوتاهی کرده و سیاست گذاری ها  را به 
سمتی پیش برد که این قطار بدون بازگشت برای حفظ اعتماد 

مردم به مسیر درست هدایت شود.
ناهمانگی بین وزارت نفت و وزرات اقتصاد

وی به ناهماهنگی ایجاد شده بین وزارت نفت و وزارت اقتصاد بر 
سر عرضه صندوق دارا دوم اشاره کرد و گفت: این موضوع زمینه 
ایجاد ابهام و نگرانی هایی را در بازار ایجاد کرد که واکنش خود را با 

فروش و نقد شدن سهام از سوی سهامداران نشان داد.
عمیدی خاطرنشان کرد: بعد از اختلاف مابین دو وزارتخانه، 
شناسایی  و  سهام  کردن  نقد  به  اقدام  سرعت  به  بازار  فعالان 
به سمت  بازار  بهبود وضعیت  از  بعد  و  آینده  در  تا  سود کردند 

سرمایه گذاری در سهام اصلاح شده پیش روند، بنابراین یکی از 
دلایلی که این روزها باعث افزایش عرضه در بازار شد، شناسایی 

سود از سوی سهامداران بود.
این کارشناس بازار سرمایه هسته معاملات و فرآیندهای مکانیزم 
معاملاتی را به عنوان مساله اصلی اصلاح این روزهای بازار عنوان 
کرد و گفت: ایراد فنی که اکنون به شرکت فناوری وارد می شود 
این است که چرا زیرساخت های معاملاتی را تاکنون توسعه نداده 
است و امیدوار بودیم که بتوان با هجوم این حجم از سرمایه گذاران 
تازه وارد به بورس سطح خدمات رسانی به مردم توسعه داده شود 
که اکنون با تمهیدات اتخاذ شده و نوبتی کردن معاملات بورس تا 

حدودی این مشکل مرتفع شده است.
 به گفته وی، این سلسله موارد در کنار یکدیگر باعث اصلاح در 

معاملات بازار شده و نمی توان اسم آن را ریزش گذاشت.
پیش بینی معاملات بورس

عمیدی پیش بینی خود از روند معالات بورس اینگونه بیان کرد: 
ممکن است این اصلاح تا ابتدای شهریور ماه ادامه داشته باشد 
اما در این میان در برخی از روزها با روند صعودی شاخص بورس 

همراه خواهیم شد.
این کارشناس بازار سرمایه گفت: از این به بعد اصلاحاتی که در 
بازار صورت می گیرد اصلاح قیمتی نیست بلکه به لحاظ زمانی 
شاخص بورس وارد اصلاح می شود و بازار باید در انتظار انتشار 

گزارش ٦ ماه شرکت ها باشد.
وی اظهار داشت: ریسک بزرگ از سر بازار با منتفی شدن بحث 
عدم عرضه دارا دوم برداشته شد، به همین دلیل می توان نسبت 

به آینده بازار امیدوار بود.
تاثیر عرضه دارا دوم در معاملات بورس

عمیدی به تاثیر عرضه صندوق دارا دوم بر معاملات بورس اشاره 
کرد و افزود: بازدهی صندوق دارا یکم نشان داد که سرمایه گذاری 
در این صندوق می تواند اقدامی کم ریسک و پر بازده باشد و با 
توجه به اینکه دولت کماکان به دنبال سیاست حمایت از این بازار 
و ایجاد بازدهی معقول از طریق این صندوق ها است، بنابراین 
سرمایه گذاری در این صندوق و صنایع حاضر در این صندوق ها 
می تواند از جذابیت برخوردار باشد. این کارشناس بازار سرمایه  
اظهار داشت: در این میان باید هماهنگی های بیشتری میان 
مسئولان حاضر برای عرضه این صندوق ها وجود داشته باشد 
تا همانند هفته گذشته زمینه تنش در بازار و نگرانی سهامداران 
حاضر در بازار فراهم نشود. به اعتقاد وی، عرضه این صندوق ها 
نخستین  برای  که  افرادی  و  بازار  فعالان  و  کشور  اقتصاد  برای 
بار می خواهند در این بازار سرمایه گذاری کنند مثبت ارزیابی 
می شود. این کارشناس بازار سرمایه گفت: دولت به دنبال انجام 
اقدام یکبار مصرف در این بازار نیست بلکه می خواهد به مردم 
طعم سرمایه گذاری در بورس را بچشاند بنابراین از سرمایه گذاری 
این  تشکیل دهنده  سهام  و  می کند  حمایت  صندوق  این  در 

صندوق با رشد همراه خواهند شد.
حمایت دولت از بورس کوتاه مدت نیست

عمیدی با بیان اینکه تجربه ورود این حجم از سرمایه گذاری به 
بازار باید افزایش یابد، افزود: در وضعیت کنونی سرمایه گذاران 
این  باشند.  داشته  را  بازار  این  از  یکپارچه  رشد  انتظار  نباید 

کارشناس بازار سرمایه گفت: همیشه بعد از هر رشد پرشتابی بازار 
یک اصلاح مقطعی را تجربه می کند و ضمن دست به دست شدن 

سهم ها نقدینگی های جدید وارد این بازار می شوند.
وی با بیان اینکه اکنون در کشور بازاری به عنوان بازار جایگزین 
بورس برای سرمایه گذاری وجود ندارد، افزود: همچنان می توان 
امیدوار نسبت به تداوم رشد این بازار بود و با اختلاف بهترین بازار 

سرمایه گذاری در کشور خواهد ماند.
عمیدی اظهار داشت: در ابتدا باید اجازه داد رشدی که شاخص 
بورس از کانال یک میلیون واحد تا دو میلیون واحد را جبران کند و 

بعد دوباره وارد فاز صعودی شود.

یک کارشناس بازار سرمایه :

اصلاح در معاملات به معنای ریزش شاخص بورس نیست 
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سخنگوی فدراسیون فوتبال گفت: کمیته انضباطی فیفا با توجه به حضور 
»دراگان اسکوچیچ« به عنوان سرمربی تیم ملی از شکایت صنعت نفت اظهار 
تعجب کرد با این وجود با قدرت از سرمربی تیم ملی حمایت می کنیم و او به 

فعالیتش ادامه خواهد داد.
به گزارش ایرنا، »امیرمهدی علوی« روز یکشنبه در گفت وگویی درباره اینکه با 
توجه به تعویق رقابت های مقدماتی جام جهانی، »دراگان اسکوچیچ« با تیم ملی 
ادامه همکاری می هد یا خیر افزود: اسکوچیچ با فدرسیون قرارداد دارد و با قدرت و 

جدیت به کار خود ادامه خواهد داد.
وی همچنین در رابطه با شکایت باشگاه صنعت نفت آبادان از اسکوچیچ، اظهار 
داشت: باشگاه صنعت نفت از اسکوچیچ شکایت کرده بود که با توجه به اینکه وی 
در حال حاضر سرمربی تیم ملی ایران است این موضوع باعث تعجب فیفا شد.  
فیفا در این باره رای خود را صادر کرده و فدراسیون تلاش می کند،  مشکل را حل 
کند تا اسکوچیچ به مشکلی برنخورد. به طور حتم سرمربی تیم ملی مورد حمایت 

فدراسیون فوتبال قرار دارد.

علوی همچنین در خصوص تعویق رقابت های مقدماتی جام جهانی ۲۰۲۲ قطر 
و ۲۰۲۳ چین گفت: در بسیاری از کشورها، تیم های ملی در حال آماده سازی 
خود هستند. تیم های ملی ایران هم در رده نوجوانان، جوانان، فوتسال بزرگسالان 
و جوانان در روزها و  هفته های گذشته تمرینات خود با جدیت آغاز و پیگیری 
می کنند. وی ادامه داد: طبق اعلام رسمی کنفدراسیون فوتبال آسیا، چهار دوره 
مسابقه شامل رقابت های قهرمانی نوجوانان آسیا، جوانان آسیا، قهرمانی فوتسال 

آسیا و جام باشگاههای فوتسال آسیا تا پایان سال ۲۰۲۰ برگزار خواهد شد.
سخنگوی فدراسیون فوتبال اضافه کرد: فدراسیون مانند همیشه اقدامات مربوط 
به آماده سازی تیم های ملی را دنبال می کند و جلسات متعددی در این باره در 
فدراسیون برگزار شده تا تیم های ملی به بهترین نحو ممکن برای حضور در میادین 

بین المللی آماده شوند.  
علوی تصریح کرد: در خصوص برگزاری اردوی تیم ملی فوتسال زنان هفته 
گذشته جلسه ای با حضور نایب رییس زنان و کادر فنی با دبیر کل فدراسیون برگزار 

و به زودی برنامه  زمان بندی اردوی این تیم اطلاع رسانی خواهد شد.

وی همچنین گفت: در وبینار )کنفرانس مجازی( هفته گذشته که با حضور 
سرپرست و دبیرکل فدراسیون فوتبال ایران با رییس فیفا و رییس کنفدراسیون 
فوتبال آسیا، برگزار شد، اینفانتینو از احتمال تعویق رقابت های مقدماتی جام 

جهانی صحبت کرد و در نهایت روز ۲۲ مرداد این موضوع رسما اعلام شد.
سخنگوی فدراسیون فوتبال اضافه کرد: اقدامات لازم برای آماده سازی تیم  ملی 
فوتبال در هفته های گذشته با جدیت توسط اعضای کادر فنی تیم ملی و با تعامل و 
هماهنگی کامل رییس دپارتمان تیم های ملی و دبیرکل فدراسیون انجام شده بود. 
اسکوچیچ و همکارانش هم بسیاری از دیدارهای لیگ برتر و جام حذفی را زیر نظر 

داشتند و ارتباط نزدیکی نیز با لژیونرها دارند.
وی ادامه داد: در حال حاضر فرآیند مربوط به روزرسانی برنامه های تیم ملی آغاز 
شده است. در همین ارتباط به زودی نشستی میان »مهدی محمدنبی« دبیر کل 
فدراسیون، »مهدی خراطی« رییس دپارتمان تیم های ملی و مسولان سازمان لیگ 
برگزار خواهد شد تا برنامه ریزی دقیق برای کوتاه مدت و اردوی شهریور تیم ملی، 
دیدار فینال حذفی و برنامه ریزی میان مدت تا شروع دوباره مسابقات مقدماتی جام 

جهانی تدوین شود.
فیفا و کنفدراسیون  زمان قطعی مقدماتی جام جهانی را اعلام 

نکرده اند 
سخنگوی فدراسیون فوتبال یادآور شد: فیفا و کنفدراسیون هنوز تاریخ قطعی 
مقدماتی جام جهانی را اعلام نکرده اند. هم اکنون منتظریم تا به صورت دقیق 
برنامه مسابقات اعلام شود.  فروردین سال آینده یکی از گزینه های احتمالی آغاز 

مسابقات است. اما در مجموع منتظر اعلام رسمی از سوی فیفا هستیم.
علوی با اشاره به زمان برگزاری اردوی آماده سازی تیم ملی گفت: اردوی تیم 
ملی پس از ایام عزاداری تاسوعا و عاشورای سید و سالار شهیدان آغاز خواهد شد. 

فهرست تیم ملی هم در آستانه آن اردو اعلام خواهد شد.
وی در خصوص دیدارهای دوستانه تیم ملی فوتبال خاطرنشان کرد: طبق برنامه 
تیم ملی ۱۷ شهریور در یک دیدار تدارکاتی در تاشکند با ازبکستان خواهد داشت. 
فدراسیون فوتبال این کشور در چند روز اخیر تماس های مکرری داشته برای 
برگزاری این بازی تدارکاتی تاکید داشتند. دیدار تدارکاتی با سوریه هم لغو شده 

است.
سخنگوی فدراسیون فوتبال در مورد دعوت لژیونرها به اردوی ابتدایی تیم ملی 
خاطرنشان کرد: در شرایط فعلی وضعیت سفرها در همه جهان با مشکلاتی روبرو 
است. با این وجود در تلاش هستیم تا اردوی شهریور را با حضور بازیکنان شاغل در 

لیگ های داخلی برگزار کنیم.
وی درباره حضور »کریم باقری« در تیم ملی اظهار داشت: فدراسیون تاکید 
همکاری  جهت  لازم  اقدامات  پرسپولیس  باشگاه  با  تعامل  با  که  دارد  ویژه ای 
»کریم باقری« در تیم ملی فراهم شود. بر همین اساس پس از پایان لیگ برتر و 
جام حذفی، روند مذاکرات باقری و باشگاه پرسپولیس با دبیرکل فدراسیون ادامه 

خواهد داشت و امیدواریم فوتبال ملی هم از توانایی های باقری بهره مند شود.

سخنگوی فدراسیون فوتبال:

6 تیم همچنان در خطر سقوط  ؛ اسکوچیچ در تیم ملی می ماند

کدام تیم به شاهین می پیوندد؟
 در فاصله یک هفته مانده به پایان رقابت های لیگ برتر 6 تیم همچنان خطر سقوط 

را حس می کنند.
هفته بیست و نهم رقابت های لیگ برتر در حالی به اتمام رسید که هفت تیم خطر 
سقوط را حس می کردنن و هیچکدام به رقبای خود نباختند به غیر از شاهین که باخت 
و سقوطش به لیگ یک قطعی شد. شاگردان مهدی پاشازاده در هفته پایانی حتی در 

صورتی که استقلال را شکست دهند بازهم در قعر جدول قرار خواهند گرفت.
در حال حاضر تیم های ذوب آهن و گل گهر با ۳۰ امتیاز در رده های دهم و یازدهم 
هستند. هر ۲ تیم فقط روی کاغذ ماندنشان قطعی نشده که در صورت کسب یک 
تساوی در هفته پایانی مقابل یکدیگر هر ۲ در لیگ می مانند و احتمالا شاهد یک بازی 

سرد بین این ۲ تیم خواهیم بود.
سایپا با ۲9 امتیاز در جایگاه دوازدهم قرار دارد. این تیم که بعد از شروع مجدد 
مسابقات باختی نداشته باید در برابر پرسپولیس قرار بگیرد. تیم یحیی در برابر گل گهر 
با تمام قوا بازی کرد اما احتمال دارد در جدال برابر سایپا به خاطر بازی مقابل استقلال 
به چند بازیکن خود استراحت بدهد. سایپا در صورت کسب پیروزی قطعا در لیگ 
می ماند اما هر نتیجه ای به غیر از برد سرنوشت این تیم را به نتایج تیم های پایین دستی 

مربوط می کند.
پیکان ۲8 امتیازی بعد از متوقف کردن مجدد استقلال باید در خانه مقابل سپاهان 
پیکار داشته باشد. دیداری به شدت حساس برای هر ۲ تیم که باعث می شود هیجانات 
آن زیاد باشد. سپاهان برای کسب سهمیه آسیایی باید از سد پیکان بگذرد و تیم عبدالله 
ویسی نیز در صورت متحمل شدن شکست و یا حتی مساوی اسیر اما و اگرهای 

عجیبی می شود.
دیگر تیم ۲8 امتیازی ماشین سازی است که بدترین تفاضل گل ممکن را در بین 
فانوس به دست ها دارد. تیم افاضلی بعد از باخت به تراکتور حالا میزبان صنعت نفت 
است. صنعت نفت هفتمی خود را مسجل کرده و همین باعث می شود تا تیم تبریزی 
به بقا و پیروزی در برابر این تیم امیدوار باشد. خیلی ها می خواهند تا تیم آبادانی با تمام 
قوا پا به این دیدار بگذارد. شکست ماشین سازی در این حد خطرناک است که پارس 

جنوبی جم می تواند با یک امتیاز جای آنها را در رده چهاردهم بگیرد.
اما پارس جنوبی جم. تیم تحت هدایت سیروس پورموسوی فقط به برد در برابر نفت 
مسجدسلیمان نیاز دارد تا بازهم با توجه به دیگر بازی ها ماندنش قطعی شود. باخت 
پارس یعنی سقوط قطعی دومین تیم بوشهری و تساوی هم تا حد زیادی همین معنی 

را می دهد مگر اینکه ماشین سازی در برابر صنعت نفت شکست بخورد.
حال باید دید در این ماراتن به شدت هیجان انگیز کدام تیم همراه شاهین به لیگ یک 

سقوط می کند. حدس شما چیست؟

مدیرکل ورزش و جوانان استان قم خبرداد: 

مناقصه تکمیل سالن ورزشی امام رضا )ع(  
درمرحله نهایی

 مدیرکل ورزش و جوانان استان قم، گفت: مناقصه تکمیل سالن ورزشی 4۵۰۰ 
نفری امام رضا)ع( قم در شرف انجام است که با نهایی شدن آن، روند ساخت این طرح 

مهم ورزشی پس از چند سال وقفه از سر گرفته می شود.
رسول منعم افزود:  مهمترین طرح ورزشی در دست اقدام این استان احداث سالن 
سرپوشیده 4۵۰۰ نفری امام رضا)ع( قم است که تاکنون این طرح 4۷ درصد پیشرفت 
فیزیکی داشته است. وی ادامه داد: روند احداث این مجموعه ورزشی با زیربنای پنج 
هزار و ۳۷6 مترمربع از حدود ۱۰ سال پیش در منطقه پردیسان قم آغاز شده است که 

این طرح به دلایل مختلف در سال های اخیر متوقف شده است.
مدیرکل ورزش و جوانان قم، با اشاره به پیگیری های صورت گرفته برای فعال سازی 
مجدد روند ساخت مجموعه ورزشی امام رضا )ع( افزود: برای فعال سازی مجدد 
این طرح مهم ورزشی، از محل اعتبارات مصوب استانی ۵۰ میلیارد ریال و از محل 

اعتبارات ملی مبلغ ۳۰ میلیارد ریال به این طرح اختصاص یافته است.
منعم گفت: برای فعال سازی مجدد ساخت این طرح مهم ورزشی، در گام اول، 
این طرح از پیمانکار فعلی گرفته و روند واگذاری آن به پیمانکار جدید در حال انجام 
است که با نهایی شدن روال قانونی، امیدها به بهره برداری از این طرح افزایش می 
یابد. مدیرکل ورزش و جوانان قم، ادامه داد: تا کنون بازدیدهای مختلفی از این طرح 
نیمه کاره توسط مسئولان استانی و کشور انجام شده است که خروجی این بازدیدها، 
تخصیص اعتبارات ملی و استانی برای بهره برداری از این سالن ورزشی بوده است. وی 
افزود: با توجه به تراکم بسیار بالای جمعیتی در منطقه پردیسان، بهره برداری از این 
سالن ورزشی نقش مهمی در توسعه زیرساخت های ورزشی استان و گسترش عدالت 
در حوزه سرانه های ورزشی در قم دارد. پردیسان در منطقه هشتم شهرداری و در 
جنوب غربی شهر قم واقع شده است، این منطقه در سال ۱۳۷۷ توسط وزارت مسکن 
و شهرسازی وقت تاسیس و در سال ۱۳9۰ به یکی از مناطق شهرداری قم تبدیل شد.

مدیرعامل باشگاه فولاد:

 اجازه نمی دهند برنده باشیم
 مدیرعامل باشگاه فولاد خوزستان تاکید کرد که اشتباهات داوری علیه این تیم بوده 

و برخی نمی خواهند فولاد موفق باشد.
سعید آذری در خصوص تساوی شنبه  شب گذشته تیمش مقابل پارس جنوبی جم 
در چارچوب هفته بیست و نهم لیگ برتر فوتبال کشور اظهار داشت: واقعا اجازه نمی 
دهند برنده بازی ها باشیم. الان شرایط طوری شده که برای پیروز شدن به جز تلاش 

فنی، باید با یکسری متغیرهای کنترل نشده مانند اشتباهات داوری هم مبارزه کنیم.
وی ادامه داد: سوال من این است که آقای اکرمی داور بازی ما و نساجی چرا چهار 
هفته است که قضاوت نمی کند؟ این سوال را آقای صفیری به من جواب بدهد. آقای 
خورشیدی داور بازی ما با پارس دو پنالتی صددرصد را برای تیم من نگرفت.  الان 
توجیه کمیته داوران و سرپرستان آن چه است؟ بعد از بازی با استقلال که آقای سید 

علی آن تصمیمات درست را در جریان بازی گرفت فضا علیه فولاد تغییر کرد.
مدیرعامل باشگاه فولاد خاطرنشان کرد: البته مشکل فولاد نیست و بلکه مشکلشان 
من هستم اما خدای بالای سرم حامی من است و مزد زحماتم را می دهد. شما ببینید 

که در این چند وقت اشتباهات داوری چقدر صدای همه تیم ها را در آورده است.
آذری خاطرنشان کرد: شنبه شب گذشته بازیکن حریف در محوطه جریمه یک 
فن کول انداز سه امتیازی به بازیکن ما زد اما داور که در یک متری صحنه بود پنالتی 
نگرفت. خورشیدی که خودش مازندرانی است و کشتی بلد حداقل سه امتیاز به خاطر 
آن کول انداز باید به بازیکنان پاس می داد. همچنین در یک صحنه دیگر فریبرز گرامی 
بازیکن پارس، بازیکن ما را به تابلوهای تبلیغاتی پرت کرد اما باز هم داور پنالتی نگرفت.
وی افزود: برخی ها می گویند فوتبال ما خراب شده و واقعا به خودم می گویم که 
شاید این فرضیه درست باشد. الان گناه فولاد چیست که این کارها را با ما می کنند؟ 
تنها گناه فولاد این است که من مدیرعاملش هستم. این باشگاه دارد به فوتبال ایران 
خدمت می کند. اگر دوست ندارند من کار کنم بگویند که به خانه بروم اما اینطور با 

تسویه حساب های شخصی فولاد را زمین نزنند.

رسن: 

جدایی ام از پرسپولیس قطعی است
 هافبک عراقی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: پیشنهاد اروپایی دارم و جدایی ام از 

پرسپولیس در پایان فصل قطعی است.
بشار رسن هافبک عراقی تیم فوتبال پرسپولیس با وجود برطرف شدن مشکلات 
مالی اش با این باشگاه، به نظر می رسد که تصمیمش را برای ترک فوتبال ایران گرفته و 
قصد دارد از پرسپولیس جدا شود. مدیر برنامه هایم هم گفته که چند پیشنهاد اروپایی 
برای من دارد اما اسم تیم ها را نگفته است. همچنین از تیم های حاشیه خلیج فارس 
هم پیشنهاد دارم اما مدیر برنامه هایم در حال حاضر در در حال بررسی این پیشنهادات 
است. رسن تاکید کرد: جدایی ام از پرسپولیس قطعی است. تصمیمم را گرفتم و منتظر 
تکمیل شدن روند مذاکراتم با باشگاه هایی از یونان و پرتغال هستم تا بهترین تصمیم را 

برای آینده ام بگیرم.

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 

تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند
۱- رأی شماره ۱۳996۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳4۳9 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳9۷۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۱۵69  مربوط به مهدی 
اسلامی فرزند اورج درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۵۵/6۰ متر مربع پلاک شماره 
۱8۳۵ اصلی واقع در قم بخش  دوحوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از ابوالقاسم جعفری 

پناهی )م الف6۷46(
 ۲- رأی شماره ۱۳996۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۱۰۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳98۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۱9۰6 مربوط به مهدی 
امیریان فرزند اکبر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۱.۲۵ متر مربع پلاک شماره 
۲۵۳۱ اصلی واقع در قم بخش دو  حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از محمد مهدی 

مرادخانی )م الف6۷4۷(
۳- رأی شماره ۱۳996۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳4۷6 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳9۲۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۲۲9۵  مربوط به عباس 
اسدالهی درزی فرزند علی اصغر درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱4متر مربع پلاک 
شماره ۷6فرعی از۱89۵ اصلی واقع در قم بخش  دوحوزه ثبت ملک اداره دوقم مالکیت متقاضی طی سند مالکیت مشاعی 

ثبت دفتر۵۷۷صفحه494)م الف6۷48(
4- رأی شماره ۱۳996۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳4۱6 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳9۷۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۰694مربوط به ابوالفضل 
خارکن فرزند محمد  درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۵/۳8متر مربع پلاک شماره 
۲۱۳9/۲۳6اصلی واقع در قم بخش دو حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از فتحی قاسمی 

ثبت دفتر ۱48 صفحه ۵۲ )م الف6۷49(
به احد  پرونده کلاسه  ۱۳9۷۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۲688 مربوط  به  ۵- رأی شماره ۱۳996۰۳۳۰۰۰۲۰۰۰84۷ مربوط 
مددی غریبدوستی فرزند حاجی اقا  درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۱۲4/۵۰ متر 
مربع پلاک شماره ۱949 اصلی واقع در قم بخش دو حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

محمدرضا شاکری ثبت دفتر 6۱صفحه۳۵)م الف6۷۵۰(
6- رأی شماره ۱۳996۰۳۳۰۰۰۲۰۰۰۵۳۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳9۷۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۰999مربوط به محمد 
حسن شیرین آبادی فراهانی فرزند علی نقی  درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۱۳۰متر 
مربع پلاک شماره ۱8۵9 اصلی واقع در قم بخش  دو حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

خدیجه میره ای ثبت دفتر ۲44صفحه۵۰)م الف6۷8۱(

مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد 

با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم 

و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی 
تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول:  ۹۹/0۵/۱2 
تاریخ انتشارنوبت دوم:۹۹/0۵/2۷
عباس پور حسنی حجت آبادی- رئیس ثبت اسناد منطقه دوقم

---------------------------------------------------------
    آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

۱- رای شماره  ۱۳996۰۳۳۰۰۰۱۰۰۳۰۷8مربوط به پرونده کلاسه ۱۳98۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱694 مربوط به علی اصغر 
فرزند ابوالحسن در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت۱۵ مترمربع پلاک شماره ۱۱۵۱۲/۵/6۳ اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مالکیت مشاعی صادره  دفتر۲۷۳صفحه ۳9۷ به موجب سند قطعی۱۰۳6۷مورخ 

۱۳9۰/۱۱/۰9 دفترخانه ۵9 قم )م الف 6۷۷9(
۲- رای شماره ۱۳996۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۳۲6 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳98۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۲۰۲۵ مربوط به محمد 
معماریان فرزند حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۵۱/۱6متر مربع پلاک شماره 4۳88اصلی واقع در 
قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی ۱۳98۲۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۷8۷به 

موجب سند قطعی ۱44۳48مورخ۱۳98/۰6/۰۷ دفترخانه۷قم )م الف6۷8۰(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد 
با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید 
آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و 
گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود
تاریخ انتشار نوبت اول:۹۹/0۵/۱2
تاریخ انتشارنوبت دوم: ۹۹/0۵/2۷
محمود مهدوی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

در هفته پایانی رقابت های لیگ برتر جدال هیجان انگیزی بین چهار 
تیم برای کسب دو سهمیه آسیایی باقیمانده به وجود آمده است.

هفته بیست و نهم رقابت های لیگ برتر در حالی به اتمام رسید که 
نتایج جالبی در مسابقات مختلف به دست آمد. پنج تیمی که برای 
رده دوم تا ششم می جنگند و شانس آسیایی شدن داشتند نتایج 
جالبی را به دست آوردند و در نهایت کار به جایی رسید که هیچ تیمی 
به پرسپولیس اضافه نشد و در سوی مقابل شهرخودرو از کورس رقابت 

آسیایی بیرون آمد.
استقلال که با یک برد می توانست سهمیه آسیایی خود را قطعی 
کند در ورزشگاه آزادی مقابل پیکان با نتیجه یک بر یک متوقف شد. 
آبی پوشان تهرانی حالا با ۵۰ امتیاز و تفاضل بهتر در رده دوم قرار دارند اما برای اینکه با خیال راحت کسب سهمیه کنند باید در 
هفته آخر شاهینِ از پیش سقوط کرده را شکست دهند. البته که تساوی و حتی باخت استقلال هم در شرایطی خاص آنها را به 

آسیا خواهد فرستاد اما قطعا دل بستن به این اتفاق، کار تیم مجیدی را دشوارتر می کند.
تراکتور، تیم سوم جدول است که ۵۰ امتیازی شد. تیم ساکت الهامی بعد از چند هفته در دیداری جنجالی با نتیجه ۲ بر یک 
از سد همشهری خود گذشت و شانسش را برای آسیایی شدن افزایش داد. آنها باید در اهواز دیداری 6 امتیازی و سرنوشت ساز 
را مقابل فولاد برگزار کنند. ماجرای تراکتور به گونه ای است که آنها در صورتی که شکست بخورند قطعا سهمیه نمی گیرند اما 
پیروزی این تیم قطعا سهمیه را برایشان به ارمغان می آورد. نتیجه مساوی هم همه چیز را به نتیجه دو بازی استقلال و سپاهان 

مقابل رقبایشان گره می زند.
سپاهان در نبود قلعه نویی به برد شیرینی در برابر شهرخودرو رسید و حالا با 48 امتیاز، بالاتر از فولاد در رده چهارم قرار گرفت. 
سپاهان امیدوار است که فولاد و یا شاهین در هفته پایانی یکی از ۲ تیم تراکتور یا استقلال را متوقف کنند و آنها با شکست دادنِ 
پیکانی که برای نیافتادن می جنگد، آن هم در تهران، به سهمیه آسیا برسند. پیروز نشدن سپاهان تحت هر شرایطی آنها را از 

حضور در رده دوم یا سوم محروم خواهد کرد و پیروزی این تیم هم متضمن کسب سهمیه نخواهد بود.
فولاد خوزستان با تساوی ناامیدکننده برابر پارس به رده پنجم سقوط کرد. فولاد مانند سپاهان 48 امتیازی است. این تیم در 
صورت عدم پیروزی به هیچ وجه آسیایی نمی شود اما بردش هم ماجراهایی در پی دارد. آنها در صورت شکست تراکتور قطعا 
از این تیم سبقت خواهند گرفت اما باید امیدوار باشند که یا استقلال ببازد و یا سپاهان به برتری نرسد. امید نکونام به شاهین و 

بیش از آن به پیکانی است که برای بقا نیاز به گرفتن امتیاز دارد.
حال باید دید در هفته پایانی از بین چهار تیم استقلال، تراکتور، سپاهان و فولاد کدام دو تیم به ترتیب با کسب رتبه های دوم 
و سوم سهمیه قطعی حضور در آسیا را از طریق لیگ به دست می آورند. بدون شک در صورتی که استقلال یا تراکتور در جام 
حذفی قهرمان شوند و جزو تیم های دوم و یا سوم باشند این فرصت نصیب تیم چهارم لیگ می شود که به آسیا برسد پس کسب 

این رتبه نیز اهمیت دارد.

کنار  تیم  این  کادرفنی  سوی  از  استقلال  خبرساز  مدافع   
گذاشته شد. 

محمد دانشگر در لیگ نوزدهم یکی از خبرساز ترین بازیکنان 
استقلال بوده است. این مدافع جوان که در اوایل فصل یکبار 
با استراماچونی دچار چالش شد و از تیم کنار رفت و دوباره 
برگشت، چند هفته قبل در جریان یکی از تمرینات با وریا 
غفوری جر و بحث کرد و همین مساله فرهاد مجیدی را بر آن 
داشت تا او را از تمرینات کنار بگذارد. دانشگر بعد از چند جلسه 
غیبت در تمرینات و مسابقات از سوی باشگاه با جریمه نقدی 
مواجه شد و دوباره به تمرینات و مسابقات برگشت. او حتی در 

دو بازی گذشته استقلال مقابل سپاهان و پیکان نیز به صورت ثابت به میدان رفت. این مدافع اما در ایجاد حاشیه و چالش 
برای استقلال  شنبه شب گذشته هت تریک کرد. او با انتشار یک استوری تند خطاب به عده ای در باشگاه استقلال آنها 
را اهل کوفه خواند و جدایی اش را از جمع آبی پوشان اعلام کرد. این بازیکن همچنین اعلام کرده بوده که چند بازی 
گذشته را نیز به خاطر داریوش شجاعیان و روزبه چشمی در استقلال مانده و به کارش ادامه داده است. از این رو پیش 
بینی می شد که اقدام دانشگر واکنش تندی از سوی کادرفنی استقلال به همراه داشته باشد و همین اتفاق هم رخ داد. 
فرهاد مجیدی که از دست دانشگر بسیار ناراحت بود، این بازیکن را از تیمش بار دیگر اخراج کرد تا باشگاه درباره اش 
تصمیم بگیرد. مجیدی در این باره گفته است: » هیچ نامی بالاتر از استقلال و هوادارانش نیست؛ محمد دانشگر حق 
حضور در تمرینات را نخواهد داشت و آزاد است به هر تیمی که دوست دارد برود.« اما دلیل ناراحتی دانشگر چه بوده 
است؟ در این خصوص گفته می شود ایرادهای فنی پرتعداد مجیدی به دانشگر در جریان بازی شنبه شب  عامل اصلی 
استوری این بازیکن بوده است. ظاهرا در زمان کول برک نیمه اول دیدار استقلال و پیکان فرهاد مجیدی که از عملکرد 
تیمش رضایت نداشت، ایرادهای زیادی را متوجه دانشگر کرده و به حالت غرولند نسبت به اینکه او یار مستقیمش را 
نگرفته، گلایه داشته و همین موضوع موجب ناراحتی دانشگر شده است. البته اینکه یک بازیکن به خاطر انتقاد فنی 
سرمربی تیمش تا این حد عمل کند و استوری عجیبی را انتشار بدهد، قابل توجیه نیست. دانشگر حتی بعد از بازی گروه 
بازیکنان استقلال که هماهنگی های تمرینات و تیم در آنجا انجام می شود هم لفت داد تا نشان بدهد تصمیمش برای 
جدایی را گرفته است. از طرف دیگر با توجه به اینکه استقلال بازی حساسی با پرسپولیس در نیمه نهایی جام حذفی 
دارد، فرهاد مجیدی دوست ندارد هیچ حاشیه ای در آستانه این مسابقه مهم برای آبی ها ایجاد شود و به همین خاطر 
بدون اینکه توضیحی از دانشگر بابت کارش بخواهد تصمیم به کنار گذاشتن این بازیکن جوان گرفته است. این در حالی 
است که قرارداد دانشگر با استقلال هم در پایان لیگ نوزدهم به پایان می رسد و با این شرایط او دیگر در بقیه بازی ها 
عضو استقلال نخواهد بود و بعد از پایان مسابقات هم در صورتی که مجیدی در جمع آبی ها برای فصل بعد ماندگار باشد، 

دانشگر دیگر جایی در این تیم نخواهد داشت و باید فوتبالش را جای دیگری دنبال کند.

 استقلال کار خودش را پیچیده کرد؛ سپاهان نیازمند یک معجزه

 همه چیز درباره سهمیه آسیایی لیگ 
سرمربی استقلال یک بازیکن را اخراج کرد؛

دانشگر به هر تیمی می خواهد برود!
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رمزگشایی از سکوت شورای ائتلاف اصولگرایان؛

اطمینان از پیروزی یا پذیرش
 شکست در 1400؟

 می گفتند آمده ایم که بمانیم. همیشه این را می گفتند اما اتفاق ثابت و 
تکرار شدنی آن بود که نزدیک هر انتخابات ساز و کار جدیدی طراحی کنند. در 
میان همه ساز و کارها به نظر می رسید جمنا ماندنی تر باشد، همان سازوکاری 
که در قالب آن اصولگرایان یکجا گرد هم جمع شدند و درباره اینکه چه کسی 
کاندیدای ریاست جمهوری آنان در 96 باشد رایزنی می کردند، حاصل جمع 
گردهمایی هایشان هم بعد از عبور از فراز و نشیب ها و اما و اگرهای فراوان، 

۱6 میلیون رای بود.
با آنکه شکست خوردند اما چنین ساز و کاری بیش از دیگر ساز و کارها 
برایشان آورده داشت.خودشان می دانستند و از همین جهت عده ای دنبال 
حفظ این ساز و کار برای آینده بودند.با این حال اتفاقی که قبلا دراردوگاه جناح 
راست می افتاد دوباره تکرار شد. نزدیک انتخابات مجلس یازدهم اصولگرایان 
دوباره از یک ساز و کار جدید شورای ائتلاف نیروهای انقلاب، رونمایی کردند 
که چیزی شبیه به شورای عالی سیاستگذاری اصلاح طلبان در جناح مقابل 

بود. اما ماندنی یا مقطعی بودن آن هنوز مشخص نیست. 
با وجود شباهت شورای ائتلاف به مرکز فرماندهی اردوگاه رقیب، این شورا 
سعی دارد خود را متفاوت از اصلاح طلبان نشان دهد و بگوید قرار نیست بعد از 
انتخابات کارمان تمام شود، ما برعکس امیدی ها نمایندگان را به حال خود رها 
نمی کنیم بلکه ارتباط خود را با نمایندگان مان حفظ می کنیم. این شورا پالس 
هایی هم برای انتخابات ۱4۰۰ می فرستاد که گویی قرار است برای اولین بار 

یک شورا در دو انتخابات حضور داشته باشد. 
وقتی شورای ائتلاف مجبور به سهم دهی شد

البته مرکز فرماندهی جناح راست از زاویه دیگری هم با سازوکارهای پیشین، 
متفاوت بود. اول آنکه »جمنا« در انتخابات ریاست جمهوری که رقیب به طور 
جدی برای فتح سنگر سوم خود آماده شده بود به اجماع رسید. در ثانی برای 
اجماع در جمنا ظاهر دموکراتیکی طراحی شده بود و با وجود آنکه طیف جبهه 
پایداری در جمنا هم برای خود نقش اصلی قائل بود اما دیگر اصولگرایان با 
رای گیری به کاندیدای واحد یا همان پنج کاندیدای اولیه رسیدند. اما »شاجا« 
این بار در حالی تشکیل شده بود که اردوگاه رقیب در انتخابات 98 تکه تکه 
و چند پاره شده بود. اصلاح طلبانی درکار نبودند که اصولگرایان بخواهند با 
آنها رقابت کنند و همین موضوع باعث شده بود حتی پیش بینی رئیس قوه 
مقننه آینده به تفسیر و تحلیل های پیچیده نیاز نداشته باشد، چه برسد به آنکه 
مجلس یازدهم یک مجلس اصولگراست.هرچند با نبود رقیب،اصولگرایان را 
یکبار دیگر تا مرز صف آرایی دربرابر هم پیش برد و در نهایت جبهه پایداری در 
وقت اضافه اردوگاه جناح راست را به دنبال خود کشاند و جناح راست یک بار 
دیگر به زبان بی زبانی اعلام کرد که شیخوخیت جامعه روحانیت را نمی خواهد 

و همان مشی سهم دهی را پیش خواهد گرفت.
شاجا نهاد پدر، مشاور یا ابزار نمایندگان؟

در شرایطی که لیست شاجا در بسیاری از حوزه های انتخابیه وارد مجلس 
شد، برای ناظران این سوال مطرح ماند که نام شاجا را هم باید به موزه ساز 
و کارهای انتخاباتی اصولگرایان اضافه کرد یا آنکه شاجا این بار برای ماندن 
حتی تا بعد از انتخابات ۱4۰۰ آمده است و سوال مهمتر آنکه رویکرد شاجا 
نسبت به مجلس یازدهمی هایی که با لیست این شورا به پارلمان رفته اند، 
چه خواهد کرد؟ دو ماه و نیم فعالیت مجلس یازدهم و موضع گیری های 
»شاجا«یی ها نشان می دهد به خوبی فضای مرکز فرماندهی اردوگاه جناح 
راست را نشان می دهد. مهدی چمران، عضو شورای مرکزی شاجا از ایده اولیه 
شکل گیری شاجا روایت کرده و گفته بود: »در همه استان ها که شورای ائتلاف 
را تشکیل داده بودیم، صحبت اولیه ما با دوستان این بود که این شورا را حفظ 
کنند. شورای ائتلاف در نظارت می توانند بازوی خوبی برای نمایندگان باشد؛ 
نظارت ها را در مناطق، شهرها و حتی روستاها خوب انجام دهند و در اختیار 

نماینده مجلس قرار بدهند.« 
او همچنین درباره سرنوشت جمنا و شاجا پیش بینی کرده است که ممکن 
است در هم ادغام شوند. به گفته او »جمنا همان گردآوری احزاب بود که همه 
آنها را شورای ائتلاف نیروهای انقلاب هماهنگ کرد. شورای ائتلاف می تواند 
همین روش را ادامه دهد یا اینکه اصولًا با شورای ائتلاف از لحاظ تشکیلاتی 

ادغام شود چون از نظر روش و کار یکی هستند.«
شاجا به نمایندگان چه مشورتی می دهد؟

رضا روستا آزاد، عضو شورای ائتلاف نیروهای انقلاب شورای نیز برای شاجا 
نیروهای  ائتلاف  آزاد می گوید شورای  روستا  قائل است.  نقشی مشورتی 
انقلاب از زمانی که مجلس جدید تشکیل شده طی جلساتی نظرات مشورتی 
خود را به نمایندگان اصولگرا انتقال داده که نیاز است این روند ادامه دار باشد.
اینکه این شورا چگونه نقش مشورتی ایفا کرده است هنوز جای سوال است. 
روستا آزاد فقط درباره لزوم ایفای نقش مشورتی شاجا صحبت می کند اما از 

اینکه به نمایندگان چه مشورتی داده شده است حرفی نمی زند. 
مهدی چمران هم می گوید شورای ائتلاف قصد دخالت در کار نمایندگان 
را ندارد بلکه می خواهد از نمایندگان حمایت کند. اما درباره اینکه این شورا 
چگونه می تواند نقش مشورتی ایفا کند جواب مشخصی وجود ندارد و وقتی 
در همین مورد از چمران سوال می شود به پاسخ های مبهمی بسنده می کند 
مثل اینکه »بسیاری از بزرگان جریان اصولگرا نیز اعلام کرده اند که آمادگی 
دارند تا به مجلس جدید کمک و نظر مشورتی دهند.« یا »این آمادگی از سوی 
شورای ائتلاف وجود دارد که با تشکیل تیم های تخصصی، به حمایت خود از 
مجلسی ها ادامه دهد.« چمران تنها یک مثال از ایفای نقش مشورتی شاجا 
برای نمایندگان آورده و گفته: »چند نفر از نمایندگان مجلس طرحی را برای 
»مسکن« آماده کرده بودند که پیش از ارائه آن؛ با مراجعه بنده در خصوص 

مباحث مربوط به »معماری« و »مسکن« پرس و جو کردند.« 
جز همین چند مورد اظهار نظر، هیچ خبری از فعالیت های شورای ائتلاف 
اصولگرایان در دست نیست. عباس سلیمی نمین، تحلیل گر سیاسی اصولگرا 
نیز در گفت وگویی صراحتا می گوید:» شواهدی مبنی بر ورود مستقیم شورای 

ائتلاف در امر مشورت دهی به نمایندگان جدید ندیده ام.«
اما سرنوشت این شورا چه خواهد شد؟ آیا آنطور که مهدی چمران از ادغام 
دو مجموعه انتخاباتی در سال آینده احتمال می دهد اتفاق می افتد؟ یا آنکه 
بی خبری از شاجا نشانه مرگ اوست؟ چمران در جایی هم گفته که شاجا تا به 

حال وارد مقوله انتخابات ریاست جمهوری نشده است. 
 سکوت شورای ائتلاف؛ ناشی از اعتماد به نفس یا ... ؟

با همه این ها به نظر می رسد صحبت کردن از شورای ائتلاف نیروهای 
انقلاب فقط تلاشی برای زنده نگه داشتن نام و خاطره این شورا درانتخابات 
مجلس 98 باشد؛انتخاباتی که شاید بدون به راه انداختن چنین تشکیلاتی 
بخش اعظمی از نمایندگان را همین نمایندگان کنونی تشکیل می دهند. از 
قرار معلوم واقعیت درباره شورای ائتلاف نیروهای انقلابی به زبان غلامعلی 
حداد عادل، رئیس این شورا که ماموریت شاجا را تمام شده اعلام کرده بود 

نزدیک تر است. 
این روزها بازار کاندیداتوری برای ریاست جمهوری داغ شده است. شاید 
در ظاهر این اظهار نظرها جدی نباشند، اما اظهار نظرهای معمولی پیش از 
انتخابات گاهی اوقات از حرفهای جدی مهمترند؛ گاهی یک چهره سیاسی 
با حرف های ساده مثل »من سربازم و هرجا به من احتیاج باشد وارد میدان 
اینگونه  و  ارزیابی می کند  انتخابات خود  برای تحرکات  را  می شوم« فضا 
اظهارنظرهای  معمول یا اقدامات به اصطلاح افشاگرانه سیاسی و معطوف به 

انتخابات فهمیده می شوند.
از ابراز آمادگی ضرغامی که خود را بازیکن نظام می داند تا صحبت های تند و 
تیز اخیر پرویز فتاح این سوال را پیش می کشند که کاندیدای شاجا چه کسی 
خواهد بود؟ اما برعکس چهره های نزدیک به شورای ائتلاف که در مظان 
کاندیداتوری برای انتخابات ۱4۰۰ قرار دارند، متولیان این شورا کمتر درباره 
انتخابات اظهار نظر می کنند. به نظر می رسد این سکوت یا می تواند در اثر 
اعتماد به نفس به دست آمده پس از تصاحب مجلس 98 و یا ناممکن دیدن 

ادامه فعالیت های گذشته در ایام ۱4۰۰ باشد.

سیاسی

تحلیلگر ارشد مسائل سیاست خارجی تاکید کرد: پیروزی درخشان ایران در 
شورای امنیت، محصول دیپلماسی سالم، مستمر، بی سروصدا، غیرماجراجویانه 
و مبتنی بر دانش حقوق و روابط بین الملل ایران است که یک الگوی دیپلماتیک 

برای سایر کشورهای در مقابل یکجانبه گرایی آمریکاست. 
»مجید تفرشی« در گفت وگو با ایرنا، با اشاره به جلسه اخیر شورای امنیت 
تحریم های  تمدید  آمریکا در تصویب قطعنامه  ناکامی  و  سازمان ملل متحد 
تسلیحاتی ایران گفت: اتفاقی که روز جمعه در جلسه شورای امنیت برای تمدید 
تحریم های تسلیحاتی ایران به پیشنهاد ایالات متحده رخ داد، نه تنها در تاریخ 

معاصر ایران بلکه در تاریخ آمریکا و شورای امنیت هم بی نظیر بود.
وی ادامه داد: در طول هایی سال هایی که آمریکا به یکی از قدرت های بلامنازع 
در عرصه بین المللی تبدیل شده است و همچنین از زمان تشکیل سازمان ملل 
متحد و اعمال نفوذ کاخ سفید در امور آن، هیچ وقت آمریکا شکستی به این 

سختی را تجربه نکرده بود.
دومینیکن چاره ای جز دادن رای مثبت به قطعنامه آمریکا نداشت

تحلیلگر ارشد مسائل سیاست خارجی بیان اینکه هیچ گاه این اتفاق رخ نداده 
بود که تنها یک کشور به قطعنامه پیشنهادی آمریکا رای دهد و مابقی ۱۳ عضو 
شورای امنیت با آن موافقت نکنند، اظهار داشت: تنها کشوری که به قطعنامه 
آمریکا رای داد، جمهوری دومینیکن بود که جزو کشورهای تحت الحمایه آمریکا 

است و تقریبا حیات و ممات  آن به آمریکا بستگی داد.
تفرشی با تاکید بر اینکه دومینیکن در جلسه شورای امنیت چاره ای جز دادن 
رای مثبت به قطعنامه آمریکا نداشت و در صورت نبود اجبار، به قطعنامه آمریکا 
رای نمی داد، تصریح کرد: هیچ کشور دیگری به قطعنامه آمریکا در مورد تمدید 
تحریم های تسلیحاتی ایران رای نداد و حتی بریتانیا که اصلی ترین متحد آمریکا 
به  بر آن حاکم است، هم  است و دست راستی ترین و محافظه کارترین دولت 

قطعنامه آمریکا رای مثبت نداد.
آمریکا همه توان و نفوذ خود را برای تصویب قطعنامه ضدایرانی به کار 

گرفت
وی با بیان اینکه مخالفت ۱۳ کشور با قطعنامه آمریکا یک پیروزی تاریخی برای 
ایران و یک شکست فراموش نشدنی برای آمریکا است، خاطرنشان کرد: دولت 
آمریکا همه توان، اعتبار و نفوذ خود را برای تصویب قطعنامه ضدایرانی به کار 
گرفت و در مقاطعی حتی از زبان و ابزار تهدید و ارعاب نیز در این راه استفاده کرد.
به گفته این مورخ و پژوهشگر تاریخ معاصر، اتفاقی که در جلسه شورای امنیت 
در مورد ایران رخ داد، هیچ گاه پیش از این رخ نداده بود. حتی در طول مبارزات 
ملی شدن صنعت نفت ایران و شکایت بریتانیا از ایران به شورای امنیت و دادگاه 
داوری بین المللی، هیچ کدام از این دو نهاد رای مشخص مثبت به نفع ایران 

ندادند.
مخالفت با قطعنامه آمریکا پیروزی دیپلماسی بر یکجانبه گرایی بود

تفرشی یادآور شد: شورای امنیت و دادگاه لاهه در آن برهه، تنها از خود سلب 
مسئولیت کردند که موجب شد تهران در عمل پیروز میدان منازعه با لندن باشد. 

البته آن حادثه نیز افتخاری بسیار بزرگ برای ملت ایران بوده و همچنان هست.

به گفته این تحلیلگر ارشد مسائل سیاست خارجی، مخالفت قاطع جمعه شب 
شورای امنیت سازمان ملل متحد با قطعنامه پیشنهادی آمریکا، فقط پیروزی 
ایران نبود، بلکه پیروزی کشورهای جهان سوم و نظام هایی که زیر سلطه نرفته اند 
و همچنین پیروزی دیپلماسی هوشمند و چندجانبه گرایی در برابر یکجانبه گرایی 

آمریکا برای اعمال قدرت بود.
جوسازی های شدیدی علیه ایران شده بود

روز جمعه شورای  رای  به  واکنش های صورت گرفته نسبت  به  اشاره  با  وی 
امنیت ابراز داشت: در خارج از ایران، نهادهای رسمی، اندیشکده ها، رسانه ها 
و تحلیلگران توجه ویژه ای به رای شورای امنیت و ناکامی آمریکا داشته اند و این 
تندروها، لابی های  توسط  قبل جوسازی های شدیدی  از  که  در حالی است 
دست راستی، اسرائیل و برخی از کشورهای عربی مبنی بر تضعیف ایران و رای 

آوردن این قطعنامه شده بود.
تفرشی با اشاره به جوسازی رسانه های فارسی زبان بیان کرد: تا قبل از این 
نشست دیروز شورای امنیت، رسانه های بین المللی به همراه نظیر بی بی سی  
فارسی، منوتو، ایران اینترنشنال و دیگر رسانه های فارسی زبان خارجی، با اشاره 
به سفرهای فشرده و پی در پی پمپئو و هوک، می گفتند که قطعنامه آمریکا رای 

می آورد و حتی روسیه و چین هم با آن همراه شده اند.
این پژوهشگر ارشد مسائل بین الملل اضافه کرد: سپس گفتند که روسیه و چین 
فقط مخالف آن هستند و از وتوی قطعنامه صحبت کردند تا این گونه پیروزی ایران 
را بی اهمیت جلوه داده و بگویند برجام و ایران به آخر خط رسیده اند اما در نهایت  

دیپلماسی ایران نتیجه داد و فقط دومینیکن به قطعنامه آمریکا رای مثبت داد.
شد:  یادآور  و  کرد  اشاره  ایران   علیه  جوسازی ها  ادامه  به  اشاره  با  تفرشی 
این رسانه ها حتی پس از شکست خفت بار آمریکا هم به طرز غیرحرفه ای و 
خام دستانه ای همچنان در تلاشند تا به مخاطبان خود بقولانند که هیچ موضوع 
مهمی اتفاق نیافتاده، موضوع برای آمریکا مهم نیست و اگر تلاش ضدایرانی 
آمریکا در شورای امنیت شکست خورده، فقط به دلیل سوء سیاست ترامپ بوده و 

ایران هیچ نقشی در این پیشامد نداشته است.
دشمنی با روحانی تا هم صدایی با ایران ستیزان استمرار یافته است

وی با اشاره به فضای داخلی در کشور عنوان کرد: در حالی که پیروزی روز 
جمعه و نشست اخیر شورای امنیت، نتیجه دیپلماسی دولت حسن روحانی 
داخلی  جریان های  از  برخی  است،  ظریف  محمدجواد  سکانداری  تحت 
می خواهند این موضوع را کم اثر و بی ارتباط با توفیقات هفت ساله دولت های 

یازدهم و دوازدهم نشان دهند.
وی ادامه داد: برای برخی از رقبای داخلی دولت، دشمنی با دولت روحانی، 
حتی تا ضدیت با منافع ملی و همصدایی با ایران ستیزان خارجی نیز استمرار 

یافته و لذا دستاوردهای جهانی کشور نادیده گرفته می شود.
پیروزی ایران در شورای امنیت نتیجه برجام است

این تحلیلگر ارشد مسائل سیاست خارجی با تاکید بر اینکه پیروزی درخشان 
و قاطع ایران در شورای امنیت نتیجه موثر و مستقیم برجام است، گفت: گرفتن 
اعتبار این پیروزی درخشان از دولت، عملی بیهوده و بی اثر و در واقع اقدامی 

ضد ملی و ضد اقتدار ایران در عرصه بین المللی است. این مسئله نتیجه برجام 
و همچنین خبط و اشتباه محاسباتی آمریکا در خروج از توافق هسته ای بوده 

است.
تفرشی با تاکید بر اینکه پیروزی های اخیر ایران در مجامع حقوقی بین المللی و 
به خصوص دیوان داوری بین المللی علیه آمریکا هم در راستای همین دیپلماسی 
فعال و موثر بوده است، اظهار داشت: پیروزی درخشان ایران محصول دیپلماسی 
سالم، مستمر، بی سروصدا، غیرماجراجویانه و مبتنی بر دانش حقوق و روابط 
با جامعه جهانی، رهبران دنیا، نخبگان،  ایران است که در تعامل  بین الملل 
اندیشکده ها، رسانه ها و افکار عمومی بین المللی به وجود آمده و یک الگوی 

دیپلماتیک برای سایر کشورهای در مقابل یکجانبه گرایی آمریکاست.
شائبه ای نسبت به موفقیت دولت روحانی در مقابله با آمریکا

 وجود ندارد
وی با یادآوری قطعنامه های پیشین شورای امنیت علیه ایران تصریح کرد: 
در  متحد  ملل  سازمان  امنیت  شورای  در  ایران  قبلی  شکست های  برخلاف 
سال های ۱۳84 تا ۱۳9۲، ناکامی آمریکا علیه ایران یک توفیق تاریخی بود که نه 
باید فراموش شود و نه کم اثر شود و اعتبار متعلق به کشور، مردم، دولت روحانی و 

دستگاه دیپلماسی است.
به گفته این مورخ و پژوهشگر مسائل تاریخ معاصر، با وجود اشکالات جدی که 
به عملکرد دولت وجود دارد و انتقاداتی که مطرح است، هیچ شائبه ای نسبت به 
موفقیت دولت در ناکام گذاشتن دولت آمریکا برای رسیدن به خواسته های ضد 

ایرانی خود وجود ندارد.
قطعنامه های ضدایرانی در دولت قبل ۱۵ بر صفر رای می آورد

تفرشی با بیان اینکه در دولت های نهم و دهم، مسئولان و مقامات کشورهای 
مختلف به ایران می آمدند و عملکرد دولت وقت ایران را تایید تشویق می کردند 
اما در پایان در شورای امنیت علیه ایران رای می دادند، خاطرنشان کرد: در دوران 
قبل از دولت روحانی، اجماع جهانی علیه ایران بود و قطعنامه های ضد ایرانی به 

صورت ۱۵ بر صفر و ۱۰۰ درصدی و با رای کامل تصویب می شدند.
به گفته این کارشناس ارشد مسائل اروپا، در حالی که امروزه پمپئو و هوک هر 
روز علیه ایران به کشورهای مختلف می رفتند تا نظر مثبت آنها را بگیرند ولی در 

عمل توفیقی کسب نکردند.
اتحادیه اروپا قلبا و عملا نمی خواهد با آمریکای ترامپ همراه باشد

وی درباره رای ممتنع کشورهای اروپایی به قطعنامه ضد ایرانی آمریکا ابراز 
داشت: رای ممتنع در شورای امنیت به معنای مخالفت با قطعنامه پیشنهادی 
است و فایده ای برای پیشنهاد دهنده ندارد. اتحادیه اروپا قلبا و عملا نمی خواهد 

با آمریکای ترامپ همراه باشد.
تفرشی ادامه داد: من در جلسات مختلفی شرکت کرده ام و بارها شاهد بودم در 
سطوح میانی و حتی ارشد مقامات و اندیشمندان اروپایی، حتی در بریتانیا که 

اصلیترین متحد آمریکاست، از دولت ترامپ یک تنفر عمیق و جدی وجود دارد.
شاکله کنونی برجام هم برای اروپا دستاورد بااهمیتی است

وی با تاکید بر اینکه شاکله کنونی برجام - هرچند خیلی ها آن را یک جنازه 
می دانند – برای اروپایی ها یک دستاورد با اهمیتی محسوب می شود، بیان کرد: 
هرچند اروپا کوتاهی های فراوان و جدی نسبت به برجام داشته و نتوانسته یا 
نخواسته به تعهداتش عمل کند، ولی حفظ برجام برای شان از اهمیت زیادی 
قائل بوده و اقدام آمریکا را عملی در ضدیت با موجودیت اتحادیه اروپا تلقی 
می کنند به گونه ای که حتی بریتانیا هم متوجه این موضوع هست و با آمریکا 

هم راستا نشده است.
تفرشی افزود: حفظ برجام و دستاوردهای حداقلی آن از سوی اروپا، اقدامی به 
منظور پاس داشتن دستاورد سیاسی – امنیتی اتحادیه اروپا است و هم اعتباری 

برای چندجانبه گرایی آنها در مقابله با یکجانبه گرایی و ترامپ گرایی.
نباید اقدامات ایذایی واشنگتن و متحدانش را نادیده گرفت

به گفته این تحلیلگر ارشد مسائل سیاست خارجی، توفیق تاریخی جمعه شب 
ایران علیه زورگویی و قلدرمآبی آمریکا، پایان راه چالش ایران برای احقاق حق خود 
در جامعه جهانی نیست و نباید اقدامات ایذایی و تخریبی واشنگتن و متحدانش 

را دست کم و نادیده گرفت.
وی با بیان اینکه ایران نیازمند تداوم، گسترش و جدی تر گرفتن راهکارهایی 
چون دیپلماسی عمومی برای احقاق خود در برابر هژمونی آمریکا است، یادآور 
شد: سیاست داخلی و خارجی ایران خالی از اشکال نبوده و انتقادات جدی 
بر آن وارد است. اکنون زمان مناسبی است که با حسن استفاده از این پیروزی 
تاریخی به بازنگری در نواقص و اشکالات پرداخته شود تا این قبیل توفیقات ادامه 
یافته و ضمن تلاش برای بهبود مناسبات بین المللی و رفع تحریم های ناعادلانه، با 
بازنگری در برنامه ریزی و مدیریت راهبردی کشور، در زندگی و آینده مردم، تاثیرات 

آشکار مثبتی داشته باشد.
به گفته تفرشی، ایران همچنان نیازمند بازنگری و بهینه سازی در سیاست های 
داخلی و خارجی است، چون افکارعمومی داخلی، بدون مشاهده جدی عینی 
بهبود وضع اقتصادی کشور، به اندازه لازم و کافی به قدر و ارزش این دستاورد 

یگانه جهانی پی نخواهند برد.

تفرشی تحلیلگر ارشد مسائل سیاست خارجی:

 دیپلماسی ایران الگویی برای مقابله با یکجانبه گرایی آمریکاست

مردم  حزب  مرکزی  شورای  عضو  قنبری«  »داریوش 
سالاری و نماینده مجلس هشتم با بیان اینکه رای عدم 
اعتماد به وزیر پیشنهادی صمت رفتار متناقضی بود که 
صورت گرفت، گفت: نمایندگان از یک طرف منتقد تعلل 
در معرفی وزیر پیشنهادی بودند اما از طرف دیگر به او رای 

ندادند. 
»حسین مدرس خیابانی« وزیر پیشنهادی برای وزارت 
صنعت، معدن و تجارت هفته گذشته نتوانست از مجلس 
رای اعتماد بگیرد. مسئله اعتماد و عدم اعتماد به وزرای 
پیشنهادی امری عادی در مجلس است اما نکته ای که این 
رای عدم اعتماد را متمایز و جالب می کند انتقادات برخی 
از نمایندگان قبل از معرفی وزیر پیشنهادی صمت بود؛ 
نمایندگانی که از تعلل دولت در معرفی وزیر پیشنهادی 
صمت سخن می گفتند و مطرح می کردند که در این شرایط 
حساس کشور وزارتخانه مهم صمت نباید بدون وزیر بماند و 

هر چه زودتر باید سکاندار آن مشخص شود.
اما با معرفی وزیر پیشنهادی صمت این طیف از نمایندگان 
طرح  با  و  کرده  فراموش  را  خود  دغدغه  گویا  مجلس 
ادعاهایی مانند اینکه چرا رئیس جمهوری در جلسه رای 
اعتماد به وزیر پیشنهادی صمت شرکت نکرده شروع به 
گلایه کرده و در نهایت رای عدم اعتماد به مدرس خیابانی 
دادند. البته معلوم نشد این رویکرد نمایندگان چه نسبتی با 
دغدغه های قبلی آنان مبنی بر طولانی شدن فرایند معرفی 
وزیر پیشنهادی صمت دارد. از سوی دیگر مسئله تعامل قوا 
مخصوصا در شرایط تحریمی کشور بارها مورد تاکید رهبر 
انقلاب قرار گرفته است اما با این وجود باز هم تعدادی از 
نمایندگان که در این تصمیم هم در اکثریت بودند رفتار قابل 

تاملی از خود بروز دادند.
به هرحال با اقدام مجلس وزارت صنعت، معدن و تجارت 
همچنان بدون سکاندار مانده و باید منتظر بمانیم که در 
روزهای آینده از سوی دولت چه کسی این وزارتخانه را اداره 
خواهد کرد. برای بررسی رفتار مجلس در جلسه رای اعتماد 
به مدرس خیابانی با »داریوش قنبری« نماینده پیشین 

مجلس و عضو شورای مرکزی حزب »مردم سالاری« گفتگو 
کرده ایم.

با  نمایندگان  چرا  که  پرسش  این  به  پاسخ  در  قنبری 
وجود اینکه تلاش زیادی برای معرفی هر چه زودتر وزیر 
پیشنهادی صمت نشان دادند اما به مدرس خیابانی رای 
اعتماد ندادند، گفت: عدم اعتماد به وزیر پیشنهادی دولت 
آن هم در وزارتخانه مهمی مثل صنعت، معدن و تجارت که 
مقابله با تحریم های دشمن و تنظیم بازار را بر عهده دارد 
نمایندگان  از سوی  رفتارها  نوع  این  نبود.  اقدام درستی 
مجلس بر دستگاه های اجرایی اثرگذار است و باعث تزلزل 

در عملکرد این دستگاه ها می شود.
از سوی دیگر ما در هفته های گذشته شاهد بودیم که تعداد 
زیادی از نمایندگان در مصاحبه با رسانه ها از معرفی نشدن 
وزیر پیشنهادی صمت ابراز ناراحتی و اعلام می کردند دولت 
هر چه زودتر باید وزیر پیشنهادی را به مجلس معرفی کند 
و صلاح نیست در این شرایط کشور وزارتخانه مهمی مثل 
صمت بدون وزیر اداره شود. دغدغه ای که درست هم به نظر 

می رسید و مشخص شدن وزیر می توانست باعث اداره بهتر 
وزارتخانه شود. با این حال شما مشاهده کردید که با وجود 
این تذکرات و دغدغه ها وزیر پیشنهادی صمت در مجلس 
رای نیاورد و رفتار نمایندگان دچار تناقض بود و افکار عمومی 
را با این پرسش مواجه کرد که چه مسئله و دلیلی باعث این 

رفتارهای متناقض از سوی نمایندگان مجلس شده است.
بررسی رفتار و عملکرد مجلس یازدهم مخصوصا در همین 
جلسه رای اعتماد نشان می دهد که مشخص نیست هدف 
و برنامه این مجلس چیست و چه هدفی را دنبال می کند. 
سطح  در  شده  شناخته  افراد  از  خیابانی  مدرس  آقای 
وزارتخانه و حوزه تخصصی خود  است و عملکرد نسبتا 
مطلوبی داشته اما متاسفانه نمایندگان بدون اینکه دلیل 
قانع کننده ارائه کنند به مدرس خیابانی رای اعتماد ندادند. 
همین امر باعث شد تحلیل هایی درباره برخی لابی ها و بده 
بستان ها مطرح شود که در شان  مجلس نیست. رویکرد 
جناحی به وزارتخانه تخصصی مثل صمت باعث قربانی 
بنابراین  شدن منافع مردم و منافع ملی کشور می شود. 

شایسته است که نمایندگان دعواهای شخصی و سیاسی را 
به این امور پیوند نزنند. البته کم تجربگی نمایندگان مجلس 
یازدهم هم می تواند دلیل این رفتارهای متناقض باشد. 
البته طیفی از نمایندگان هم هستند که از هر فرصتی برای 

تقابل با دولت استفاده می کنند.
الزامی برای حضور رئیس جمهوری در جلسه رای 

اعتماد به وزرا وجود ندارد
خصوص  در  سالاری  مردم  حزب  مرکزی  شورای  عضو 
این گمانه که برخی  حضور نیافتن رئیس جمهوری را در 
رای عدم اعتماد به مدرس خیابانی مهم می دانند، اظهار 
اساس  بر  تواند  می  جمهور  رئیس  هرحال  به  داشت: 
تشخیص خود در این نوع جلسات حاضر شود یا حضور پیدا 
نکند و در این زمینه اجبار و الزامی وجود ندارد. در زمانی 
که خود من هم در مجلس بودم جلسات رای اعتمادی بود 
که رئیس جمهور وقت در آن شرکت نمی کرد و این مسئله 
خاصی نیست که برخی می خواهند با آن حاشیه سازی 
کنند. نمایندگان نباید بر اساس اینکه رئیس جمهور شرکت 
می کند یا خیر در مورد وزیر پیشنهادی تصمیم گیری کنند. 
بلکه فرد پیشنهادی برنامه های خود را ارائه می کند و اگر 
رئیس جمهور هم حضور پیدا کند از همان برنامه ها دفاع 
خواهد کرد پس نمایندگان می توانند با اطلاع از برنامه ها 
رای دهند. نماینده مجلس هشتم در پاسخ به این سوال 
می تواند  آسیب های  چه  صمت  وزیر  نشدن  تعیین  که 
و  ایران  اقدامات دشمنان  بیان داشت:  باشد هم  داشته 
ایران را هدف قرار  بحث تحریم، اقتصاد کشور و تجارت 
داده است. در این شرایط وزارت صمت یکی از اصلی ترین 
نهادهایی است که تکالیف متعددی بر عهده دارد و عملکرد 
آن در اقتصاد و زندگی مردم منعکس می شود. بنابراین در 
این فشار گسترده دشمن نباید دعواهای سیاسی باعث 
شود که وزارت صمت بدون وزیر اداره شود. از دست رفتن 
نظارت و کنترل بربازار، ایجاد وقفه در تامین کالاهای مورد 
نیاز مردم و آسیب دیدن بخش های صنعتی کشور از جمله 

پیامدهای این مسئله است.

داریوش قنبری :

نمایندگان منافع ملی را قربانی دعواهای شخصی نکنند



طرح: عباس گودرزی

کنکور" صدای کرونا رو هم درآورد! 

آخرین وضعیت شیوع کرونا در استان قم 
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به بستری شدن ۵۳ بیمار جدید کرونایی در بخش های مختلف مراکز 
درمانی قم تحت نظر اورژانس بیمارستان طی ۲4 ساعت گذشته گفت: ۳9 تَن از کل بیمارانی که طی روزهای 
گذشته بستری بودند، ترخیص شدند. محمد رضا قدیر در تبیین آخرین وضعیت بیماری کرونا در این استان اظهار 
داشت: در ۲4 ساعت گذشته و منتهی به ۲6 مرداد ماه ۱۰۲ تَن با تشخیص احتمالی و مشکوک به کرونا توسط 
اورژانس قم پذیرش شدند.وی ادامه داد: ۲ تَن که نتیجه آزمایش کووید ۱9 آنها مثبت بود جان خود را در قم از دست 
دادند.وی خاطرنشان کرد: در حال حاضر ۳۵4 تَن به دلیل مشکوک بودن به کرونا در بیمارستان های قم بستری 

می باشند که حال 8۱ تَن از آنها وخیم است.

سخنگوی جدید وزارت خارجه انتخاب شد 
 سعید خطیب زاده سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان شد.خطیب زاده دیروز صبح در مراسم تودیع سخنگوی 
قبلی و معارفه سخنگوی جدید با حضور محمد جواد ظریف، وزیر امور خارجه و در محل این وزارتخانه معرفی شد. 
او دوازدهمین و جوانترین سخنگوی وزارت خارجه از زمان انقلاب اسلامی تا به حال است.سید عباس موسوی، 
سخنگوی سابق وزارت امور خارجه نیز به عنوان سفیر جدید ایران در جمهوری آذربایجان منصوب شده است.
خطیب زاده که سابقه فعالیت دیپلماتیک ۲۱ ساله دارد، پیش از این معاون پژوهشی و مطالعاتی مرکز مطالعات 
سیاسی و بین المللی وزارت امور خارجه بوده است. او فارغ التحصیل مدرسه علامه حلی تهران و سازمان ملی 
پرورش استعدادهای درخشان است. وی همچنین در رشته علوم سیاسی و روابط بین الملل از دانشگاه تربیت 

مدرس فارغ التحصیل شده است.
 

امارات کاردار ایران در ابوظبی را احضار کرد 
امارات کاردار ایران در ابوظبی را احضار و پیام اعتراض شدید اللحنی را به وی تسلیم کرده است.به گزارش فارس، 
وزارت خارجه و همکاری بین المللی امارات روز یکشنبه کاردار سفارت جمهوری اسلامی ایران در ابوظبی را فراخواند.
خبرگزاری رسمی امارات نوشت: »در پی تهدیدات مطرح شده در سخنرانی "حسن روحانی" رئیس جمهور ایران 
درباره تصمیم حاکمیتی دولت امارات و تهدیداتی که از سوی وزارت خارجه ایران،  سپاه پاسداران و دیگر مقامات 
ایرانی تکرار شده، معاون وزیر خارجه امارات پیام اعتراض شدیداللحنی را به سفیر ایران تسلیم کرد.«وزارت امور 
خارجه امارات سخنرانی رئیس جمهور ایران را غیر قابل قبول و تحریک آمیز توصیف کرد که پیامدهای خطرناکی 

برای امنیت و ثبات در منطقه خلیج فارس به همراه دارد.

 حریرچی :مردم نذر ماسک انجام دهند
حریرچی، معاون کل وزیر بهداشت با حضور در برنامه نگاه یک گفت: برخی جرائم و تنبیه برای افرادی که مسائل 
بهداشتی از جمله ماسک زدن را رعایت نمی کنند، در نظر گرفته شد. جرائمی از جمله توبیخ کتبی، کسر حقوق و 
انفصال خدمت تا یک سال در نظر گرفته شده است و این مجازات به هیچ عنوان قابل تجدید نظر هم نیست. نباید 
درخصوص استفاده از واکسن  کرونا امید زیادی داشت. ماسک های دوخته شده پارچه ای تأثیر مثبت خودش را در 
جلوگیری از انتقال ویروس کرونا می گذارد. از مردم درخواست می کنیم تا در مناطق محروم نذر ماسک انجام دهند.

کنایه های تند عطاءالله مهاجرانی به ترامپ 
وزیر ارشاد دولت اصلاحات در پیامی توئیتری با نگاهی طنزآلود به نقد فعالیت ترامپ در شبکه های اجتماعی 
پرداخت.  سید عطاالله مهاجرانی وزیر ارشاد دولت اصلاحات در حساب شخصی خود در شبکه اجتماعی توئیتر 
با اشاره به شکست آمریکا اخیر در شورای امنیت، نوشت: ترامپ که در هر 2٤ ساعتی ٣0 تا ٣5 توییت می زند! از 
شیر مرغ و جان آدمیزاد می گوید، کلیپ قطار بازی منتشر می کند. ببینید قطار من تند می ره قطار جو بایدن شل! 
رئیس جمهور آمریکا!؟ مع الوصف در باره رد پیش نویس قطعنامه آمریکا در شورای امنیت هنوز حرفی نزده و از یاری 

دومینیکن تشکر نکرده!

2۵00 کارت بازرگانی تعلیق شدند 
احسان قمری مدیر کل دفتر توسعه خدمات بازرگانی سازمان توسعه تجارت ایران اعلام کرد: سیاست ما معطوف 
بر تشویق است تا تنبیه، اما نظر وزارت صمت که ما اعلام کردیم این است که تا پایان شهریورماه کارت های بازرگانی 
واحدهای تولیدی صادراتی تعلیق و ابطال نخواهد شد اما کارت بازرگانی واحدهای بازرگانی که بازگشت ارز حاصل 
از صادرات آنها برای سال های 9۷ و 98 تقریبا صفر است تعلیق خواهند شد که تا امروز حدود ۲۵۰۰ کارت بازرگانی 

تعلیق شده است. 

بیکاری 2.۹ تا 6.4 میلیون ایرانی بر اثر کرونا 
 روزبه کردونی رئیس مؤسسه عالی پژوهش تأمین اجتماعی ضمن تبیین روند اجرای سیاست حمایتی پرداخت 
بیمه بیکاری در ایام کرونا در ایران و دیگر کشور های جهان گفت: بر اساس گزارش مرکز پژوهش های مجلس، در 
دورۀ همه گیری در بهترین حالت ۲.9 میلیون نفر و در بدترین حالت 6.4 میلیون نفر از کل شاغلان کشور کاسته 

می شود.

مدیر منطقه پنج شهرداری قم خبرداد:

تکمیل بلوار حضرت نرجس در رینگ 
اول مسجد جمکران 

مدیر منطقه پنج شهرداری قم از تکمیل بلوار حضرت نرجس در رینگ اول 
مسجد جمکران و خیابان ظهور به طول ۱4۰۰ متر خبر داد و گفت: این پروژه 
در سال آینده در اختیار ساکنان اطراف مسجد مقدس جمکران قرار می گیرد.
علیرضا اقبالیان با تشریح اقدامات انجام شده در منطقه پنج قم و اجرای 
پروژه ها، اظهار داشت: بلوار حضرت خدیجه)س( به طول ۷ کیلومتر به عنوان 
رینگ دوم مسجد مقدس جمکران است که دور مسجد مقدس جمکران را به 
فاصله 4۰۰ متری احاطه کرده و به طول ۲ کیلومتر و ۳۰۰ راه اندازی شده و 

در اختیار مردم قرارگرفته است.
مدیر منطقه پنج شهرداری قم خاطرنشان کرد: ۵ کیلومتر از این رینگ، به 
تملک و تعامل مردم بستگی دارد، برخی از شهروندان در این منطقه دارای 
املاک بزرگی در اطراف مسجد مقدس جمکران بوده که اگر تملک شود و در 
اختیار مردم و نماز گذاران قرار بگیرد، خیابان کشی و آبادانی در چهره شهر 

به وجود می آید.
 اقبالیان افزود: تکمیل بلوار حضرت نرجس در رینگ اول مسجد جمکران 
و خیابان ظهور در دست اقدام است، در این پروژه شرایطی ایجاد شد که 4۰۰ 
متر داخل و ۱۰۰۰ متر خارج از محدوده است، به همین دلیل روند اخذ 

مجوزها طولانی شده است. 
وی تصریح کرد: در سال جاری تملک حاشیه ای این خیابان انجام می شود 
و در برنامه سال آینده خیابانی ۱4۰۰ متری در اختیار ساکنین مسجد مقدس 

جمکران قرار می دهیم که راه دسترسی محلی است. 
مدیر منطقه پنج شهرداری قم با بیان اینکه بلوار حضرت حجت)عج( از 
مقابل درب 6 و ۵ مسجد مقدس جمکران شروع می شود و به رینگ دوم 
کمربندی جنوبی شهر قم اتصال می یابد، یادآور شد: این پروژه خیابانی 
9۰ متری است و بسیاری از مشکلات را رفع می کند، دراین باره تملکات 

شروع شده و تا اواسط سال آینده انجام می شود.

سرپرست سازمان زیباسازی شهرداری قم :

المان های مردان سوهان پز و مسگر 
به زودی نصب می شود

سرپرست سازمان زیباسازی شهرداری قم گفت: در حوزه هویتی و مشاغل 
سنتی به خصوص بازار قم کارهای فاخری تولیدشده و المان مشاغل سنتی 
شامل مرد کفاش و مرد آرایشگر و مرد قالیباف یادآور خاطرات نوستالژی است 

و المان مرد سوهان پز و مرد مسگر در چند ماه آینده نصب می شود.
سید محمد موسوی منش با اشاره به اهمیت توجه به سیما و منظر شهری و 
ارتباط مستقیم آن با زندگی مردم، اظهار داشت: در شهر قم در حوزه گرافیک 
و تصویرسازی، توانایی زیادی داریم هرچند در مورد المان ها تا رسیدن به نقطه 

مطلوب، فاصله وجود دارد.
سرپرست سازمان زیباسازی شهرداری قم با بیان اینکه در طول 4 فراخوان 
شهر نگار در سطح کشوری و محلی در قم، تعداد هنرمندان بومی و قمی 
به شدت افزایش یافته و اقبال هنرمندان شهر را از آن خود و محلی برای عرضه 
هنر می دانند، افزود: فراخوان ها در سطح کشور اعلام می شود و هنرمندان 
از شهرهای مختلف حضور پیدا می کنند، اما تأکید ما بر بهره گیری از حضور 
هنرمندان قمی است، این طرح ها از طرف سازمان زیباسازی خریداری و در 

نهایت با متریال پیشنهادی هنرمند تولید می شود.
موسوی منش در مورد نصب المان های شاخص سطح شهر در سال های 98 
و 99 تصریح کرد: این المان ها در حوزه ترویج فرهنگ ایثار و شهادت، بدرقه 
شهدا و شهدای مدافع حرم در تقاطع بسیج، المان چهلمین سالگرد پیروزی 
انقلاب اسلامی، اثر فاخر یک هنرمند طراز اول در باغ موزه دفاع مقدس و 

المان سلام شهدا به حضرت معصومه)س( در میدان آستانه است. 
وی خاطرنشان کرد: در حوزه هویتی و مشاغل سنتی به خصوص بازار قم 
کارهای فاخری تولیدشده و المان مشاغل سنتی شامل مرد کفاش و مرد 
آرایشگر و مرد قالیباف یادآور خاطرات نوستالژی است و المان مرد سوهان پز و 

مرد مسگر در چند ماه آینده نصب می شود.
 سرپرست سازمان زیباسازی شهرداری قم اضافه کرد: در حوزه مفاخر و 
علمای دینی، المان آیت الله بروجردی در میدان مراجع و امام خمینی)ره( و 

المان آیت الله حائری یزدی نیز نصب شده است.

مدیر منطقه چهار شهرداری قم خبرداد:
پیشرفت فیزیکی 50 درصدی بوستان کوثر

مدیر منطقه چهار شهرداری قم از پیشرفت فیزیکی ۵۰ درصدی بوستان 
کوثر در این منطقه خبر داد.

مهدی اصفهانیان مقدم با اشاره به اینکه بوستان کوثر در جنوب شهر قم و 
در منطقه ای کوهپایه ای طراحی و اجرا شده، اظهار داشت: این بوستان ۲۰ 
هکتار مساحت دارد. مدیر منطقه چهار شهرداری قم با اشاره به نقش بوستان 
کوثر در منطقه چهار برای توسعه فضای سبز و بهبود محیط زیست شهری، 
افزود: تا کنون برای احداث این بوستان ۱4۰ میلیارد ریال هزینه شده و نیمی 

از کار اجرا به پایان رسیده است.
نمازخانه،  احداث  سنگی،  دیواره های  اجرای  گفت:  مقدم  اصفهانیان   
احداث دریاچه مصنوعی و ایجاد آب نما از جمله اقداماتی است که تا کنون 
در این بوستان انجام شده است. وی ادامه داد: در حال حاضر خاکبرداری و 
خاکریزی این پروژه برای ایجاد فضا و زمین مناسب کاشت گونه های مختلف 

در حال اجرا است. 
مدیر منطقه چهار شهرداری قم بااشاره به کاشت گونه های متناسب با 
الگوی آب و هوایی قم در بوستان کوثر زیرنظر کارشناسان فضای سبز، گفت: 
توسعه چشمگیر فضای سبز در منطقه چهار شهر قم گامی مهم در راستای 

ارتقای کیفیت زندگی و محیط زیست شهری در این منطقه است.

سرپرست سازمان توسعه و عمران شهرداری قم:

107 هزار تن آسفالت در سطح شهر قم 
توزیع شده است

از توزیع ۱۰۷ هزار تن  سرپرست سازمان توسعه و عمران شهرداری قم 
آسفالت در چهارماهه نخست سال جاری خبر داد.

سید ابوالفضل میریک امامی با اشاره به اهمیت و میزان تولید آسفالت برای 
معابر و خیابان ها شهری، اظهار داشت: تولید آسفالت از سال 9۵ در دستور 
این سازمان قرار گرفت و با توجه به محدودیت ها در تولید و توزیع آسفالت، 
در اجرای پروژه های عمرانی خللی ایجاد نشد و با وجود همه محدودیت ها با 

رعایت پروتکل ها به کار خود ادامه دادیم.
سرپرست سازمان توسعه و عمران شهرداری قم ابراز کرد: در چهارماهه 
و  تولید  آسفالت  تن  آسفالت ۱۰۷ هزار  و پخش  تولید  در  امسال  نخست 
توزیع شده که ۱۰ درصد نسبت به سال های قبل افزایش نشان می دهد و 
8۰۰ هزار متر سطح شهر در این مدت با اعتبار 44 میلیارد تومان آسفالت 

شده است.
میریک امامی عنوان کرد: در زمینه آسفالت علاوه بر اجرای پروژه هایی 
که در دست اقدام داریم، باید شهروندان موارد درخواستی خود را به مدیران 
شهری اعلام کنند تا بر اساس اولویت و نیازسنجی به برنامه ریزی برای آسفالت 

در سطح شهر بپردازیم.

سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری
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نشانه سیاستِ درست ، برنامه 
ریزی صحیح و پرهیز از ریخت 

و پاش است .
دوشنبه -بیست وهفتم تیرماه 1399 - سال بیست وسوم- شماره 5097

غرر الحكم : ح ٤٨٢1

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم گفت :همزمان با هفته 
دولت ۵ پروژه بخش راهداری با اعتباری بالغ ۲8 میلیارد و 9۵۰ میلیون 

تومان  در قم افتتاح ویک پروژه کلنگ زنی خواهد شد.
مهندس محمد حسن کلهری روزگذشته به همراه حسامی مدیر روابط 
عمومی و شیرخانی مسئول ارتباط با رسانه  اداره کل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای استان قم به مناسبت روز خبرنگاراز این روزنامه بازدید واین روز را به 
دست اندرکاران  این روزنامه تبریک گفتند ودرنشستی با مدیران این رسانه 

راهکارهای همکاری های دو جانبه را بررسی کردند.
کلهری ،خبرنگاران  و رسانه ها را مدافع حقوق مردم در دستگاه های اجرایی 
دانست و با تاکید بر نقش دو سویه آنها اظهارداشت: رسانه ها مطالبات مردم 
را به دستگاه های اجرایی انتقال می دهند و در سوی دیگر نیز، اقدامات 
دستگاه های اجرایی را با صحت، سرعت و دقت به فعالان بازار سرمایه و 

سرمایه گذاران منتقل می کنند.
وی ادامه داد: این دو نقش رسانه ها همواره دو سویه اعمال می شود و هیچ 

دستگاهی نمی تواند به تنهایی این نقش را ایفا کند. 
کلهری در بخش  دیگری از سخنان خود بیان داشت: همزمان با هفته 
دولت ۵ پروژه بخش راهداری با اعتباری بالغ ۲8 میلیارد و 9۵۰ میلیون 

تومان در قم افتتاح ویک پروژه کلنگ زنی خواهد شد.
این  کرد:  اضافه  قم  استان  ای  جاده  نقل  و  حمل  و  راهداری  مدیرکل 
پروژه  قابل افتتاح شامل تکمیل قطعه اول  محور سلفچگان به ساوه ) حد 
فاصل محور قم –اراک تامحور تاج خاتون(، لکه گیریو روکش آسفالت لایه 
بازمحورهای سلفچگان- قم و باندشمالی کمربندی قم –اراک،عملیات ولکه 
گیری وروکش آسفالت محورقدیم قم- تهران، بهسازی و روکش آسفالت باند 
غربیآزاد راه تهران-قم ، اجرای چیپ سیل راههای روستایی ) محورهای صفر 

آباد، ونارچ ، محمدیه ، شریف آباد گاوخونی ، فتح آباد(  می باشد.
وی تصریح کرد : با افتتاح قطعه اول محور سلفچگان به ساوه دو نقطه حادثه 

خیز استان  در دو محور جنداب و تاج خاتون ایمن خواهد شد.
وی ادامه داد:در هفته دولت  همچنین   کلنگ پروژه تکمیل  نیوجرسی 
بتنی و مفصلی  بجای گاردیل ها در اتوبان قم – تهران  به میزان ۲۵ کیلومتر 
با اعتبار ۳۲ میلیارد تومان به زمین زده خواهد شد وطبق قول پیمانکار این 

پروژه تا پایان سال تکمیل و به بهره برداری خواهد رسید.
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم در بخش دیگری از 

سخنان خود گفت : در سال جهش اقتصادی  ۲6 پروژه  در دست اجرا  داریم  
۱۰ پروژه  آن   در بخش راهداری است که با تکمیل  آن  شاهد یک جهش در 

کیفیت راههای استان خواهیم بود .
کلهری ادامه داد: با جدیت تمام دنبال جذب اعتبارات ملی و استانی برای 

تکمیل این پروژه  در کوتاهترین زمان ممکن هستیم.
وی افزود :با تکمیل پروژه های  آسفالت راههای روستایی در غالب طرح 
ابرار  استان قم اولین استان کشور خواهد شد که  راه تمام روستاهای بالای 

۲۰ خانوار آن آسفالت است.
 کاهش 20درصدی ترددها در محور های قم

کلهری در ادامه از کاهش ۲۰درصدی ترددها در محورهای قم در 4 ماهه 
نخست امسال خبردادو گفت :۲۳ دوربین نظارت تصویری  درمحورهای 
استان قم فعال است  که بصورت ۲4 ساعته توسط همکارران ما رصد می 
شوند و در صورت بروز هرگونه مشکل اقدام لازم برای رفع  آن صورت می 
گیرد. وی ادامه داد:۷6 دوربین ترددشمار برخط  با نصب سنسور در زیر 
تردد ها در محورهای استان رابصورت لحظه ای در اختیار   آمار  آسفالت 
نهادهای  مسئول جهت  کنترل جاده ای و هرگونه برنامه ریزی قرار می دهند.
کلهری  خاطر نشان کرد :۷۱ دستگاه دو ربین ثبت سرعت نیز در محور 
های استان فعال است که این دوربین ها مجهز به  سیستم پلاک خوان   و 
ثبت زمان می باشند وسرعت میانگین فاصله دو دوربین را نیز محاسبه می 
نمایندو تخلف سرعت رانندگان را ثبت وبرای ابلاغ در اختیار پلیس راه قرار 

می گیرد.

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای قم در بازدید از روزنامه ایمان:

کیفیت راه های استان قم جهش می یابد

معاون هماهنگی امورعمرانی استانداری قم تاکید کرد:

تقویت شهرهای کوچک استان برای تأمین مسکن قم
معاون هماهنگی امورعمرانی استانداری قم گفت: اینکه ۱۱ هزار و ۷۳9 نفر متقاضی مسکن در 
استان قم را برای شهر امیرکبیر در نزدیکی اراک ثبت نام می کنند نشان دهنده ضعف در جانمایی است.

محسن بهشتی عصر شنبه در دومین جلسه شورای تأمین مسکن استان که در محل سالن امام 
باید به تأمین  جواد )ع( استانداری قم برگزار شد بیان کرد: در جانمایی طرح اقدام مسکن ملی 
زیرساخت ها و کاهش هزینه ها توجه داشت، همچنین بر اساس قانون باید اقدامات لازم صورت پذیرد 

تا گرفتار برخوردهای سلیقه ای نشویم.
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم با تاکید بر اینکه ایجاد شهر یا شهرک مسکونی جدید در 
قم، مشکلات فراوان و هزینه های بالایی دارد گفت: ایجاد شهرک جدید در تأمین زیرساخت ها هزینه 
بسیاری به همراه دارد تا جایی که گاهی گران تر از قیمت زمین، با هزینه زیرساخت ها مواجه می شویم 
ازاین رو تقویت شهرهای کوچک و استفاده از بافت فرسوده و الحاق به قم در اولویت تأمین مسکن در 

قم قرار بگیرد.
وی با اشاره به اینکه در بسیاری از مناطق، زمین دولتی وجود ندارد و باید راهکاری در تأمین زمین 
اندیشید، گفت: پروژه ملی مسکن قم زودتر از استان های دیگر شروع شده اما بسیاری از همکاری ها در 

تأمین زیرساخت ها، شفاهی بوده و ممکن است مشکلاتی به دلیل نقض قوانین ایجاد شود.
بهشتی با اشاره به ظرفیت شهرهای کوچک قم بمنظور استفاده در طرح اقدام ملی مسکن گفت: 
می توان چند شهر کوچک در قم را به لحاظ تأمین مسکن تقویت کرد و جمعیت پذیری آن شهرها را 
افزایش داد، اینکه ۱۱ هزار و ۷۳9 نفر در استان قم برای شهر امیرکبیر در نزدیکی اراک ثبت نام می کنند 

نشان دهنده ضعف در جانمایی است.
وی افزود: در تأمین گاز و برق نیز باید مصوباتی موردتوجه باشد، یکی دیگر از مسائل مهم نیز بیمه 

است تا مبادا در روند ساخت وساز برای کارگران و سازه دچار مشکلات جدی شویم.
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم گفت: تأمین مسکن کارگری ارزان در قم باید مطابق 
با جغرافیای محل فعالیت آنها ایجاد شود، ما تجربه ایجاد مسکن در کنار واحدهای صنعتی در جهت 

کاهش هزینه های کارگری را داشتیم که می توان از آن استفاده کرد.

در کارگروه سلامت و امنیت غذایی استان قم مطرح شد

انتقاد ازعدم رعایت دستورالعمل های بهداشتی 
دربرخی نانوایی ها

طی جلسه ای با حضور دکتر سلیمان پور معاون استاندار و دکتر قدیر رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم 
و جمعی از مدیران استانی، کارگروه سلامت و امنیت غذایی استان قم برگزار شد.

در ابتدای جلسه موضوع آبیاری برخی محصولات کشاورزی مورد بررسی و سازمان های جهاد 
کشاورزی و محیط زیست گزارشی در این خصوص ارائه کردند.

دکتر سلیمانی پور معاون استاندار قم در این جلسه گفت: باید وارد فاز عملیاتی شویم و ما مسئول 
سلامت مردم هستیم و باید در راستای تصویه خانه ها و آبیاری کشاورزی نهایت دقت شود و دستگاه 

هایی که وظیفه دارند نهایت همکاری را داشته باشند.
وی تاکید کرد: بارها در جلسات این موضوع مطرح می شود اما به نتیجه عملیاتی نمی رسیم و باید 

همه دستگاه ها وظایف خود را به خوبی انجام دهند.
دکتر قدیر رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم نیز در این جلسه گفت: استفاده ازفاضلاب خام در آبیاری 
ها ممنوع است و سموم آن بسیار هم خطرناک و بسیاری از بیماری های ژنتیکی از این طریق است و 

باید دستگاه های مسئول وارد کار شده و مشکل را برطرف کنند.
وی تاکید کرد: انتظار ما این است که جهاد کشاورزی، مزارعی که از فاضلاب خام تغذیه می کنند 
معرفی کرده تا بتوانیم از این اقدام جلوگیری کنیم.در این جلسه همچنین نظارت بر واحدهای صنفی 
به ویژه نانوایی ها مورد بررسی قرار گرفت و گزارشی از وضعیت نظارت ها و نوع فعالیت ها در این 

خصوص ارائه شد.
دکتر قدیر رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم در این خصوص گفت: دربرخی از نانوایی ها متاسفانه 
اراده ای برای کنترل کرونا وجود ندارد و متاسفانه ماسک نمی زنند، فاصله را رعایت نمی کنند و پول نقد 

می گیرند، اینها خطرناک است.
وی گفت: در نانوایی چرخش ویروس وجود دارد و متاسفانه در نانوایی ها فقط ۳۰ درصد دستورالعمل 
های مربوط به کرونا رعایت می شود.رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در ایام کرونا، ۱۲۳ مورد 
قطع سهیه نانوایی و شش مورد تعطیلی داشتیم که به دلیل عدم رعایت پروتکل های بهداشتی صورت 
گرفت و از همه نانوایی ها که اقشار زحمتکش جامعه هستند، تقاضا می کنیم، در راستای رعایت 

مسائل بهداشتی بکوشند.
دکتر سلیمان پور معاون استاندار قم نیز گفت: موضوع نانوایی ها باید نهایت دقت در زمینه نظارت 

های بهداشتی انجام شود، چرا که مردم همواره با نانوایی سر و کار دارند.
وی افزود: اتحادیه نانوایان باید پای کار آمده و کارشناسان بهداشتی نیز باید سختگیرانه عمل کنند، 

چرا که سلامت مردم از همه چیز مهم تر است.

 استاندار قم با ضروری خواندن اهتمام مسئولان 
اموال مازاد دستگاه های  و فروش  به شناسایی 
دولتی این استان گفت: امور اقتصادی و دارایی در 
انتظار خوداظهاری و پیش قدمی دستگاه ها برای 
معرفی اموال مازاد نماند و برای شناسایی و فروش 

اموال مازاد دولت در استان، اقدام کند. 
بهرام سرمست در دومین جلسه کارگروه اصلی 
های  دستگاه  مازاد  اموال  فروش  و  مولدسازی 
تفکر غلطی در  دولتی اظهار داشت: متاسفانه 
پیشگامی  که  دارد  وجود  مدیران  از  بعضی  بین 
ضعف  را  متبوع  دستگاه  مازاد  اموال  معرفی  در 

که  حالی  در  کنند،  می  قلمداد  خود  مدیریتی 
خوداظهاری دستگاه، حکایت از آگاهی مدیر یک 
مجموعه از قانون بودجه سال جاری در تکلیف 
استان در فروش اموال مازاد و قانون مداری او دارد.
های  دستگاه  مازاد  اموال  معرفی  افزود:  وی 
اداری توسط مدیران، حکایت از توانمندی یک 
دارد،  کشور  شرایط  به  او  مندی  دغدغه  و  مدیر 
چراکه مهمترین ثمره پیشگامی در معرفی اموال 
مازاد، انتفاع دستگاه از ۵۰ درصد مبلغ حاصل از 
فروش است، اما در صورتی که اداره کل اقتصادی 
و  بهره  برای دستگاه  کند،  اقدام  راسا  دارایی،  و 

عایدی نخواهد داشت.
الکترونیک،  دولت  تحقق  با  داد:  ادامه  وی 
کمترین نیاز به فضا و زمین وجود دارد و این دیدگاه 
که یک زمین یا ساختمان مازاد می تواند در آینده 
دلسوزانه  و  مدیریتی  نگاه  باشد،  داشته  کاربرد 

نخواهد بود.
به  مدیران  توانمندی  کرد:  تصریح  سرمست 
داشتن ساختمان های عریض و طویل، دفاتر بزرگ 
و تجهیزات مدیر نیست بلکه توانمندی های یک 
مدیر در وجودش تجلی و تبلور دارد و ارتباطی با 

تجهیزات و امکانات ندارد.

استاندارقم:

اموال مازاد دستگاه های دولتی قم شناسایی شود 

مدیرعامل شرکت گازاستان قم گفت : میزان 
مصرف گاز طبیعی در استان قم در سال 98، به 
میزان دو میلیارد و ۵۷8 میلیون مترمکعب بوده 
است که در مقایسه با سال 9۷، بیش از ۷ درصد 

رشد داشته است.
روز  ظهر  از  پیش  نصیری  علیرضا  مهندس 
گذشته در آستانه هفته دولت درجمع خبرنگاران 
اقدامات این شرکت در سال گذشته را تشریح کرد 
تعداد مشترکین  و اظهارداشت: درحال حاضر 
از گاز در استان قم 4۱۱ هزار و ۱۵4  بهره مند 

مورد در بخش های عمومی، صنعتی و مسکونی 
است  که از این تعداد، ۳8۳ هزار و 9۵۵ مشترک 
در بخش خانگی، ۲۳ هزار و ۵۰6 مشترک در 
بخش عمومی و ۳ هزار و 69۳  مشترک در بخش 

صنعتی است.
وی با بیان اینکه درحال حاضر، 6 شهر و ۱49 
روستا در استان قم از نعمت گاز بهره مند هستند 
افزود: گاز رسانی به 12 روستای دیگراستان  نیز 
در دست اجرا است که تا پایان سال این روستاها 

نیز از نعمت گاز طبیعی برخوردارخوهند شد.
 8۰ و  هزار  یک  :تاکنون  داد  ادامه  نصیری 
کیلومتر شبکه گازرسانی در روستاهای استان قم 
انجام شده است. نصیری افزود: روستاهایی که در 
مسیر طرح گازرسانی قرار دارند، حتی اگر شرایط 
بهره مندی از گاز را نداشته باشند، با مساعدت 

شرکت گاز از این انرژی بهره مند می شوند.
در  مشترک   ۲۰۰ و  هزار   ۳۳ وی،  گفته  به 
روستاهای قم از نعمت گاز بهره مند شده اند.وی  
خاطر نشان کرد : شرکت گاز استان قم از آغاز 
کیلومتر  توانسته است ۳9۱9  تاکنون  تاسیس 
شبکه تغذیه و توزیع را در سطح استان اجرا و بیش 
اکنون  و هم  را نصب کند  از ۱۷۵ هزار علمک 
 C.G.S و   T.B.S، C.G.S ایستگاه   ۱68 نیز 
T.B.S & جهت کنترل و تنظیم فشار و جریان 
گازرسانی در سطح شبکه های توزیع گاز استان 

قم فعال است.
ضریب نفوذ گاز در استان قم

 97درصد است
مدیرعامل شرکت گازاستان قم در بخش دیگری 
از سخنان خود  گفت : درحال حاضر ضریب 
نفوذ شبکه های گازرسانی در استان قم به 97 
درصد رسیده که از این میزان، 99,۵ درصد در 
روستایی  در بخش  بخش شهری 5,9٤ درصد 
بوده است. نصیری بیان داشت: در حال حاضر 
نعمت  از  قم  استان  در  صنعتی  شهرک   ۱4
به ۲ شهرک  و گازرسانی  بهره مند هستند  گاز 
صنعتی نیز در حال مطالعه و بررسی قرار دارد؛ 
همچنین گازرسانی به شهرک صنعتی الغدیر، فاز 
۳ توسعه شهرک شکوهیه و فاز ۲ شهرک صنعتی 
محمودآباد ن و فاز سوم  منطقه ویژه سلفچگان نیز 

در دست اقدام است.
گازرسانی  های  زیرساخت  کرد:  اضافه  وی 
شامل  قم   استان  مواصلاتی  ٦محوراصلی  در 
،محور  اصفهان   – قم  –اراک،  ،قم  –تهران  قم 
دستجرد،جاده قدیم قم – کاشان ، قم –جعفریه  
ایجادشده است و مشکلی در زمینه گازرسانی به 

صنایع موجود در این محورها  وجود ندارد. 
نصیری درپایان گفت : تنها نیروگاه استان قم و 
سه مجتمع گلخانه ای رزبند،کوثر و قبادبزن  نیز 

ازنعمت گازطبیعی برخوردار هستند. 

مدیرعامل شرکت گاز استان قم خبر داد: 

رشد 7درصدی مصرف گازدر استان قم 


